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SLOVENIJA BO SPET UVEDLA MEDVEDJA 
MRHOVIŠČA
Z mrhovišči bodo medvede ponovno zadrževali globlje v gozdu, kot je bila to nekdaj stalna praksa

J™Nbkati strašljivega medveda z režečim gobcem, ki so nas pričakali na 
|—'okrogli mizi, lahko ustvarijo le paniko med ljudmi in v okolje taka podo

ba medveda ne prinaša nič dobrega, je bil prepričan Janez Konečnik, 
ki že dobrih 30 let dan za dnem hodi po kočevskih gozdovih in je imel že 
nešteto srečanj z medvedom, a nobeno ni bilo niti približno ogrožujoče. 
"Medved na sliki po vsej verjetnosti niti naš ni, ampak fotografiran kje na 
Aljaski. Še dojenčka mu dajte v gobec, da bo stvar bolj prepričljiva." 
Podobno izkušnjo o redkem srečanju z medvedi je povedal tudi župan 
Kostela Valentin Južnič, ki je sicer kar na dva hkrati naletel pri Štalcerjih, in to 
po 30 letih, a ravno isti dan, ko se je vozil na okroglo mizo mlade generacije 
Slovenske ljudske stranke. Ta je 18. julija skupaj z ministrom za okolje 
Janezom Podobnikom in predstavniki Zavoda za gozdove uspela v dvorani 
centra Nama zbrati omenjenega kostelskega, sodraškega in osilniškega 
župana, gozdarje, lovce ter zainteresirane prebivalce naše regije, ki sobiva
jo s to veliko zverjo. Mladi so želeli predstaviti rezultate prvega dela akcije 
Pozor, medvedi, ki so jo sprožili na račun ideje s severnega dela tega 
območja, iz Sodražice. Tam je bilo v zadnjih letih največ konfliktnih bližnjih 
srečanj s to živalsko vrsto, mladi SLS pa to pripisujejo porastu števila medved
je populacije za vsaj 50 odstotkov. Andrej Kermavner z Zavoda za goz
dove Slovenije, ki je osrednja strokovna služba, je to tezo podprl in pravi, da 
se na podlagi opazovanj in štetja medvedje populacije lahko trdi, da je v 
naši državi od 500 do 700 osebkov. Ugodne prehranske razmere, nizek 
odstrel in premalo poseganja v ženski spol populacije so po njegovem 
glavni vzroki za tak porast medvedov, čeprav se jih je v zadnjih 12 letih 
odstrelilo kar 800, praviloma okrog 100 letno! Toda, ker je stanje populacije 
številčno ugodno, se ne šteje za ogroženo. Kermavner pravi, da je problem 
porasta medvedov Slovenijo presenetil v poznih 90. letih in tudi Benjamin 
Henigman do leta 1990 ni zasledil problema. "Do omenjenega leta se je 
zadosti streljalo zaradi močnega lovskega lobija, po tem letu pa se je začela 
prepoved streljanja." Henigman, ki ne sprejema termina 'sobivanje z medve
dom', še vedno zagovarja, da bi moralo lokalno prebivalstvo dobivati rento 
od države, država pa naj od Evrope zahteva povračila za to, da 
vzdržujemo tako veliko medvedjo populacijo. "Evropa želi medvede, zato 
naj nam zagotovi, da bodo medvedi tu lahko obstali in da bodo tudi ljudje 
lahko normalno preživeli."

Med ukrepi, ki jih bo ministrstvo za okolje začelo izvajati septembra, je tudi 
poskusno uvajanje mrhovišč na 18 lokacijah po Sloveniji. Lovce je izraz 
'poskusno' docela zmotil, ker so ravno oni vseskozi zagovarjali načrtno hran
jenje medvedov globoko v gozdu, saj jih na ta način lahko držijo dlje od 
naselij. A evropska odredba je leta 2004 ukinila mrhovišča, Slovenija pa je 
navodilom slepo sledila. In to kot država, ki premore največ medvedov in jih 
najbolje pozna, saj ljudje tod okoli poročajo, da se tujci hodijo k nam učit 
pravilnega in strokovnega ravnanja s to zverjo. Ciril Strumbelj je prepričan, 
da je medvedom treba dati le mir v njihovem naravnem okolju in hrano tam, 
kjer je mesto za to, pa bo sožitje z ljudmi možno. "Sanirati je treba divja odla
gališča in mu ne ponujati ovce na vsakem koraku." Reja ovac se je namreč 
na Kočevskem zelo razpasla in privablja tako medvede kot volkove, hkrati 
pa še uničujejo okolje, menijo nekateri strokovnjaki. Minister je med akcijski
mi ukrepi, ki naj bi končno začeli reševati problem življenja medvedov, poleg 
uvedbe mrhovišč navedel še omenjeno saniranje smetišč, ukinjanje krmišč za 
divje svinje, ker le-la privabljajo tudi medvede, ter vzpostavljanje mirnih con s 
spremenjenim prometnim režimom na gozdnih cestah. Ti ukrepi bodo 
povsem zadosti, so bili prepričani lonci in gozdarji, "le izvajati jih je treba!"

Tekst in foto Alenka Pahuue
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POJDITE V 
GRAD!
Denarja sicer ni in se na pomoč 
kličejo pokrovitelji, toda Grajski 
večeri se vseeno odvijajo. Dva 
smo že videli: narodnozabavni 
ansambel Kreslin, ki mu je 
sledil poletni kino z Edith Piaf, 
potem pa so prišli D'Gamabis in 
vokalno-instrumentalna 
skupina Katanija, ki jo sestavlja 
večina ustvarjalcev iz Folklorne 
skupine Tine Rožanc, Folklorne 
skupine Emona in drugih glas
benih (rock in funky) skupin. 
Vodilo skupine je raziskovanje 
ljudske glasbe z ljudskimi 
inštrumenti in ustvarjanje 
oziroma vključevanje etno priz
vokov v glasbo. Orkester ima v 
svojem programu 40 stilsko 
različnih glasbenih izvedb iz 
različnih slovenskih in balkan
skih območij. In je navdušil!

Pričakujte še:

v petek, 3. avgusta ob 80.30:

IMAGO SL0VENIAE: Anže Falka 
in New Flamenco Orchestra.

petek, 17. avgusta, ob 80.30:

Večer narodnozabavne glasbe z 
domačimi ansambli.

Kataleno fotografiral Marko Burger

ffi

Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica. Naslov:
Uredniški odbor: Škrabčevtrg 40, 1310 Ribnica

Alenka Pahulje odgovorna urednica Tel.: 8369 765/8372 023

fA Metka Tramte - članica E-pošta: reseto.ribnica@siol.net

m
Zdenka Mihelič - članica FAKS: 8361 091

Programski svet: Jože Tanko, Darja But, Izid naslednje številke:
v Vesna Horžen, Benjamin Henigman, 30. avgust 2007

Majda Vrh, Pavel Hočevar Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št.

U Lektorica: Tanja Debeljak 89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se
r 1 Trženje oglasnega prostora: obračunava DDV po stopnji 8,5%.
lj\

E
Marko Modrej, GSM: 041-536-889 V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si

Tisk in prelom strani: pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo si
> it KVM Grafika, Ribnica. pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v

T Naklada: 3.200 izvodov našem glasilu.

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

18. avgusta 2007

Članki v časopisu niso uradno 
mnenje Občine Ribnica.

Fotografija na naslovnici (Zdenka Mihelič): 
Koliščarji na Bistrici
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Dom za ostarele naj bi bil odprt po planu - v začetku leta 2008

0 ZDRAVSTVENI DOM IN RIVE 
<d.o.o. SE ŽE DOGOVARJATA O 
O OSKRBI VAROVANCEV

Dom za ostarele zdaj dnevno 
raste pred očmi Ribničanov, 
čeprav se je zdelo, da je grad
nja nekoliko zamrla. Dejansko 
tudi je, ker podjetje Vegrad 
istočasno gradi na več koncihr

*

Z
Slovenije, tu pa seje moral 
spopasti tudi z drugačno 
geomehaniko terena, vendar 
naj bi se terminski plan ujelo 
do konca avgusta.

Tako je zatrdil Franc Vetrih, direktor podjetja RIVE 
d.o.o., ki je skupaj z Občino soustanovitelj naše
ga novega doma za ostarele. Ta naj bi bil nared za 
vselitev 1. januarja 2008 oz. je možen zamik do 
enega meseca. 15. novembra letos je predviden 
tehnični pregled objekta, ki je namenjen za 134 
oskrbovancev (čeprav jih kapacitete omogočajo 
tudi 154), obratovalno dovoljenje pa naj bi bilo pri
dobljeno do konca tega leta.
Vetrih se je 5. julija pravzaprav z direktorjem rib
niškega zdravstvenega doma (ZD) dogovarjal o 
logistični podpori in zdravstvenem varstvu, saj bo 
ZD najbližji sosed. Smiselno bi ju bilo povezati 
vsaj s kakim nadzemnim hodnikom, če je že 
podzemni predrag poseg, je že pred časom opo
zoril dr. Peter Rus na eni izmed občinskih sej. 
Takrat je bil prisoten tudi projektant, a zamisli ni 
upošteval, tako daje Vetrih obljubil, da bo prever
il, kaj se zdaj, ko je gradnja v teku, lahko še reši, a 
da nastajanja objekta ne upočasni. Župan in dr. 
Rus sta prepričana, da se to zdaj najlažje stori in 
vztrajata pri taki tehnični povezavi, ker se je 
namenoma izbirala ravno taka lokacija, da bo

Dogovor o zdravstveni oskrbi v domu za ostarele. Z leve: 
Franc Vetrih, direktor RIVE d.o.o., Majda Vrh in direktor ZD 
dr. Peter Rus

blizu ZD in ne bi bilo primerno, da na koncu 
zdravniki obolele varovance hodijo iskat po dežju 
in snegu. Vprašanja o zdravstveni oskrbi so se 
tudi pri Vegradu želeli lotiti prej, preden bo grad
nja zaključena, ker so v Horjulu spregledali ta 
vidik in so bili na koncu zdravniki prezaposleni z 
oskrbovanjem ostarelih. V ribniškem ZD bi startali 
na zaposlitev novega zdravnika, ki bi pokrival 
Dom, bivalne enote VDC ter napovedano enoto v 
Loškem Potoku s 60 oskrbovanci, hkrati pa malo 
pomladil zdravniško ekipo, ki že zdaj ordinira z 
zdravnikoma, zrelima za upokojitev. Glede na to, 
da je malo domov za ostarele tako idealno loci
ranih in se leti ob zdravstvenem domu počutijo 
veliko bolj varne, bi bila cepitev dela ali gradnja 
ambulante v Domu nesmiselna. "Ne bi bilo 
modro, da bi bili ljudje v zadnjem delu življenjske

poti brez prave oskrbe oz. da bi bila dostopnost 
storitev slabša, kot je vZD,"'\e dejal dr. Rus.
Med objektoma je predvideno tudi mesto za pris
tajanje rešilnega helikopterja, vendar se mu ne zdi 
potrebno, da stoji tako blizu, "saj je odzivni čas 
helikopterja slab." V njem se namreč med prevo
zom ne sme nič dogajati, ker bi drugače motili 
električne tokove, zato morajo zdravniki paciente 
oskrbeti že na zemlji. Izkušnje kažejo, da so rib
niška urgentna vozila do sedaj uspela bolnike 
pripeljati v Ljubljano v 3 urah, helikopterju pa to 
nikoli ni uspelo prej kot v 2, je dejal direktor ZD, ki 

sicer nima nič proti heliodro- 
mu, le da taka neposredna 
bližina ni nujna. 
"Pomembneje je, da se ohrani 
zelena površina, ker ostarelim 
veliko pomeni."
Ribniški dom za ostarele bo 
izredno racionalna in poceni 
gradnja, je dejal Franc Vetrih, 
vendar kakovost na ta račun 
ne bo trpela. "Z racionalizaci
jo projekta je bilo precej dela, 
zadeve se bodo poenostavile, 
edino detajle okrog požarne 
varnosti smo morali dodatno 
dodelati." Nekatera gradbena 
dela opravljajo tudi ribniški 
delavci oz. podjetja, npr. stro
jne instalacije so delo INVEC- 
a, elektroinštalacije pa rešuje
jo Kočevci. Za ostala dela 

(pleskarji, keramičarji), ima Vegrad svojo interno 
ekipo. Vrhova je direktorja Doma tudi opozorila, 
naj se oddelek za dementne tehnično zapre, 
uredi njegovo varovanje, predvsem pa se zanj 
zagotovi dovolj velik prostor. Zdaj je predviden le 
en manjši del, potrebna pa bi bila cela etaža, je 
prepričana Vrhova, ki sodi tudi po novem Domu v 
Cerknici, ki je bil komaj odprt, a je oddelek za 
osebe z demenco že premajhen. Tako kot pravi 
dr. Rus: "Je razlika, ali kraj dobi srednješolski cen
ter ali dom za ostarele, kjer je potreba po 
zdravstveni oskrbi 10x večja in zahtevnejša."

Tekst in foto 
Alenka Pahuue

Že skorzy ISO prošenj za dobrih 
60 delovnih mest 

Razpis objavljen tudi v tej števil
ki Rešeta!

Zanimanje za zaposlitev v Domu ni 
presenetilo, saj v naši regiji manj
ka kvalitetnih delovnih mest, enim 
preseda vožrga v Ljubljano, spet 
drugim delo v podobnih institu
cionalnih zavodih in iščejo kaj 
boljšega. Na mizi podjetja RIVE 
d.o.o. je tako že 148 prošenj za 
zaposlitev, na centru za socialno 
delo pa 37 prošenj za sprejem v 
Dom, vsi prosilci pa po rodu 
Ribničani. Majda Vrh ne dvomi, da 
bo Dom zaseden, ker iz leta v leto 
narašča potreba in bi bila še bolj 
očitna, če bi imeli yudi prej kam 
namestiti. Tako pa se od letno 25 
vlog le tretjino yudi uspe namestiti 
v domove po Slovenci, tretjina med 
čakanjem umre, ostali pa morajo 
sprejeti nego na domu.

v .Rešeto



NAJ DRAŽJA JE VODA, KI JE NI
Župani šestih občin podpisali sporazum za obnovo regionalnega 
vodovoda

Loški Potok se itak ukvarja z aktualnim proble
mom, saj ima oporečno vodo zaradi bližine 
hrvaškega odlagališča smeti, ki stoji le 1 km od 
meje in onesnažuje vodo. Tudi Kostel, ki ima malo 
prebivalcev, ni še uspel napeljati javnega vodovo
da do 70 zaselkov in zato Valentin Južnič polaga 
velike upe na denar iz evropskih kohezijskih 
skladov.

Zdaj seje nazdravilo z vodo, 
ko bo prišel denar, bomo pa s 
šampanjcem, je podpisu spo
razuma o izgradnji regionalne
ga vodovoda dejal moderator. 
18. julija se je skupaj z 
okoljskim ministrom Janezom 
Podobnikom v sejni sobi 
sodraške občine usedlo šest 
županov in podpisalo to, kar 
so načeloma sklenili že sep
tembra lani.

Ribnica, Kočevje, Sodražica, Loški Potok, Kostel 
in Osilnica so se zavezali, da bodo sodelovali pri 
pripravi dokumentacije, ki je potrebna za prijavo 
projekta na razpis za sredstva kohezijskega skla
da. V okviru nove finančne perspektive v obdobju 
od leta 2007 do 2013 je za področje oskrbe s 
pitno vodo za Slovenijo namenjenih 140 mio 
evrov, od tega za omenjeni vodovod 20 mio, je 
povedal minister. Obnovljena bodo vodovodna 
omrežja, da bodo tako manjše vodne izgube, 
zamenjane pa tudi azbestne cevi, ki se jih ima za 
zdravstveno sporne. Sanirana bodo tudi vodna 
zajetja ter zamenjani neustrezni vodni viri. Stroški 
začetne faze, kot je priprava projektne doku
mentacije, se bodo delili v višini 50 odstotkov na 
ministrstvo za okolje, ostalo polovico pa bodo 
krile občine. Te še kako čutijo sušno obdobje 
prve polovice letošnjega poletja! pa tudi sicer se 
npr. Sodražica s pomanjkanjem vode ubada vsak
ič, ko je malo bolj sušno, je dejal župan in gostitelj 
srečanja Blaž Milavec. Problematično je, da ima 
regionalni vodovod največje izvore pitne vode 
ravno na Sodraškem, a mu na višjih predelih ta

hip vode ponovno zmanjkuje. Ribniški župan je 
pritrdil, daje "najdražja voda tista, kije ni." 
Milavec je hitro pridal še eno željo - da se bo min
istrstvo tako zavzeto, kot se je oskrbe z vodo, ki jo 
narekuje EU, lotilo še obnove centralnega kanal
izacijskega sistema. Župani so se podpisa 
razveselili, a je Janko Veber takoj prosil ministrst
vo za pomoč pri pripravi dokumentacije, saj gre za 
zahtevne procedure.

Za obnovo 25 ločenih vodovodnih sistemov na 
1000 km2 površine, za katere skrbi Hydrovod d.d., 
bo še največji problem pridobivanje služnosti na 
zasebnih posestih, je bil prepričan Antun 
Gašparac, ki je skupaj s podpisniki sporazuma 
po srečanju odšel še na ogled čistilne naprave.

Tekst in foto 
Alenka Pahuue

LESENA ŽLICA 
POSTAVLJENA

Po dveh letih je orjaška lesena žlica, 
ki naj bi simbolizirala našo suho 
robo, končno na vidnem mestu, na 
zelemci pred Gradom. Tam je zdaj 
predvidena tudi v osnutku novega 
prostorskega plana in ker smo malo 
pred sejmom, sojo komunalni delav
ci 17. julija postavili na lesene 
nosilce ter pobarvali, saj je bila 
dolgo skladiščena in polna prahu. 
Podvig je bil napravljen skorajda v 
trenutku, dokaj hitro pa so bile 
napravljene tudi druge olepšave, kot 
je npr. barvanje ograje na novejšem 
mostu ter čiščenje nesnage iz 
Bistrice med najbolj prehodnimi 
mostovi. (AP)
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■j SPOSOBNI, DA DOBIMO IN 
VODIMO ROKODELSKI CENTER
Ribničani so državne predstavnike seznanili s podrobnim idejnim 
načrtom - Na odločitev se še čaka

Preureditev Marofa je že narejena 
in je delo projektanta Franca 
Trdana. Center naj bi stal na 
947m2 neto uporabne površine, v 
drugi fazi pa bi bil razširjen z novo
gradnjo na svojem desnem delu, s 
čimer bi pridobili še 700 ms.
Ostalih 5000 m2 dvorišča naj bi 
zadoščalo za parkirne prostore in 
ostalo infrastrukturo.

Ni še odločeno, ali bo Ribnica 
dobila vseslovenski rokodelski 
center, čeprav jo pri tem pod
pira Obrtna zbornica Slovenije, 
a s projektom in pripravo je 
najdlje, in ekipa: Janez Mate, 
Pavel Hočevar in Polona Rigler 
Grm upa, da bo to država ceni
la. * 3

Večina pristojnih (ministrstvo za gospodarstvo in 
kulturo, lokalno samoupravo, predsednik OZS, 
sekretar sekcije za domačo in umetnostno obrt) 
je 12. julija prišla v sejno sobo Občine na pred
stavitev centra, ki naj bi rasel v okviru grajskega 
kompleksa Marof, kamor so udeleženci srečanja 
kasneje tudi odšli na kratek ogled. Ribničani pa 
so jih peljali tudi v muzejsko trgovino, muzej in na 
Škrabčevo domačijo, da se ne bi hvala pela samo 
Veržeju.
Prav je, da se tudi Ribnici nekaj da, saj zna tržiti, 
je dejal ribniški župan ter dodal, da je cesar 
najprej nekaj dal, zato da je potem lahko 
jemal...Na predstavitvi so bili tudi predstavniki 
regionalnih centrov iz Slovenske Bistrice in 
Slovenj Gradca (drugače jih je v Sloveniji 8), maja 
letos ustanovljeni v Veržeju pa je bil postavljen za 
zgled dobrega dela. Na 90 m2 razstavno - proda
jnih površin razstavlja 25 rokodelcev, v mesecu in 
pol pa je center obiskalo 1000 ljudi. Vodja Janez 
Krnc upa na večjo pomoč države, ker ne gre za 
finančno donosen posel, "bolj skrb za kulturo"ter 
tako kot ostali centri pogreša osrednji rokodelski 
center, od katerega pričakujejo povezovalno 
vlogo, predvsem pa finančno pomoč.
Bojazen kulturnega ministra, da bo to le še en 
muzej, neka mrtva zadeva, se zdi projektni ekipi 
odveč, saj je pripravila sodoben, dokumentaci
jsko bogat in tržno usmerjen center, je dejal 
sekretar območne obrtne zbornice Pavel 
Hočevar. Na 2000 m2 bruto površine bi se do leta 
2009, ko bi center lahko začel delovati, zaposlilo
3 ljudi, ocena vseh stroškov pa seže do 3,5 mio 
evrov.
Vodja regionalnega podjetniškega centra 
Kočevje - Ribnica Janez Mate je projekt že prijavil 
na evropske razpise, ker je trenutno edini financer 
ribniška občina kot njegova nosilka. Tudi vnaprej 
nameravamo stalno iskati nove vire financiranja, je 
obljubil Mate, ter predlagal, da se s septembrom 
začnejo vsi akterji redno mesečno srečevati "in se 
usklajeno zgodbo pelje naprej". Predstavnik min
istrstva za lokalno samoupravo je projekt podprl, 
a takoj nakazal, da se mu zdi bolj realna zamisel o 
vzpostavitvi javno-zasebnega partnerstva oz. da 
se v dogajanje vključi kak podjetnik. Tisti dan je bil 
na srečanju le Janez Škrabec, ki stoji za zgodbo 
podjetja Riko hiše, in Škrabčevo domačijo že zdaj 
vidi kot dopolnilno rokodelskemu centru. 
"Pogrešam sicer poslovni načrt oz. namige za 
sklepanje biznisa, a me ni strah, da bi bil to mrtvi 
muzej, marveč bo izziv za iskanje novih podjet
niških možnosti."

Predstavnik Ministrstva za lokalno samoupra
vo ZAGOVARJA JAVNO ZASEBNO PARTNERSTVO TUDI 
PRI USTANOVITVI CENTRA

S široko podporo okoliških občin Ribnice izziva ni 
strah, poslanec Jože Tanko, ki mu državni 
funkcionarji pripisujejo velike zasluge za to, da se 
o centru v našem kraju sploh resno razpravlja, pa 
je dejal, da je občina pripravila dobro vsebinsko 
obrazložitev projekta in da bo le-ta sposoben kan
didirati za evropska sredstva.
Rokodelski center v Ribnici bi bil logistični center 
za ostale regionalne centre: Sežano, Veržej, 
Maribor, Kropo, Idrijo, Slovenj Gradec, Rogaško 
Slatino, Filovce in Slovensko Bistrico. Imel bi 
rokodelsko trgovino, prostor za stalno razstavo, ki 
bi bila podprta z računalniško simulacijo in avdio 
učinki, ter tudi prostor za občasne razstave 
rokodelskih izdelkov, ki se vsak mesec ocenjujejo 
na OZS in nosijo certifikat 'Art&Craft Slovenija'.
V depoju bi bila shranjena vsa rokodelska pro
dukcija na Slovenskem, je povedala Polona 
Rigler Grm, ki je orisala vsebinsko zasnovo cen

jože Tanko (levo) in Pavel Hočevar (sredina)
STA DVA IZMED MOČNEJŠIH ČLENOV PRI PRIZADEVAN
JU ZA ROKODELSKI CENTER. NA FOTORAFIJI TUDI 
JANEZ ŠKRABEC (DESNO), Kl V CENTRU VIDI PODJET

NIŠKE IZZIVE

tra. Ena izmed vodilnih nalog bi bilo izobraževan
je, zato so predvidene delavnice in dve predaval
nici, konferenčna in študijska. Tu bo tudi doku
mentacijsko središče in knjižnica, kjer se bo našlo 
podatke o blagovnih znamkah, geografskih 
označbah in nacionalnih klasifikacijah. 'Ribniški' 
center se lahko poimenuje kar projekt JV regije, 
saj se tu niza več geografskih poreklov. Idrijska 
čipka in suha roba sta edina produkta z nep- 
rehrambenega področja, kočevski med in kostel
ska rakija pa se ponašata s tem kot prehrambena 
izdelka. Riglerjeva je poudarila še turistični 
pomen takega centra, saj bi lahko povezal obsto
ječe turistične poti in navezal nove: pohodniške, 
kolesarske, suhorobarske, lončarske, arheološke 
itd.

Predstavitev rokodelskega centra spremljala 
Alenka Pahuue
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ODLOČITVE OBČINSKIH SVETNIKOV

GALLUS VZBUJA 
PATRIOTSKA ČUSTVA
Občinski svetniki vsaj do konca septembra ne 
bodo več zasedali, saj se njihovo delo po navadi 
prekine ravno proti koncu julija, kot je to bilo tudi 
tokrat. Za sejo 19. julija je bilo značilno, da so se 
z dnevnega reda umikale dnevne točke. Najprej je 
to doletelo odlok o spremembah odloka o glas
beni šoli, ki je bil dan v drugo obravnavo, a se je 
zataknilo zaradi pobude Janeza Zobca (SLS), ki 
je že na zadnji seji predlagal, da se šola poimenu
je po Gallusu, a ta pobuda zdaj ni bila umeščena 
na dnevni red. Pobudnika preimenovanja je zmoti
lo pisno mnenje ravnateljice Bernarde Kogovšek, 
ki se ji Gallusovo ime ne zdi sprejemljivo iz več 
razlogov: še vedno je vprašljiv rojstni kraj tega 
skladatelja, ki je večinoma pisal za zbore, šola pa 
je v prvi vrsti instrumentalna in solopevska. 
Gallusovo ime tudi že nosijo KUD Gallus, oktet 
Gallus in Gallusovo nabrežje. Zobec trdi, da 
dileme okrog rojstnega kraja ni in da ni nihče 
uspel dokazati, da Gallus v Ribnici ni bil rojen. To, 
večina zaposlenih v GŠ meni, da spremembe 
imena šola sploh ne potrebuje, pa je Zobec 
označil kot "pomanjkanje patriotizma, pokončnos
ti in zavedanja lastnih korenin". Po njegovem 
mnenju bi kot prva morala Gallusovo ime nositi 
ravno glasbena šola, a Kogovškova meni, da bi 
bilo potem najbolj modro, da se imenuje po 
Andreju Puharju, ki ima za nastanek šole največ 
zaslug. Njena želja, da se o preimenovanju v 
javnosti odpre širša razprava, pa se ni zdela 
smiselna Benjaminu Henigmanu (SLS), češ da o 
tem lahko odloča občinski svet povsem samosto
jno. Anico Benčina (NSI) je sicer pismo rav
nateljice presenetilo, ker je domnevala, da bo 
šola z veseljem sprejela novo ime, ker ni bila sez
nanjena, da so bila v preteklosti že predlagana 
preimenovanja (npr. po Bojanu Adamiču), a sedaj 
se ji ne zdi prav, da se na silo izvede preimeno
vanje, "še posebej, če se s tem zaposleni v GŠ ne 
bodo identificirali." Po krajši prekinitvi seje je 
statutarno pravna komisija, ki jo vodi Miha Klun 
(SDS), predlagala, da se odločanje premakne na 
eno izmed naslednjih sej ter naj se pridobi še 
mnenje soustanoviteljice, občine Sodražica ter 
ostala možna mnenja.

Svetniki so sklenili, da se zaradi 
občutljivosti dokumenta, kot je prostorski 
plan, ena seja nameni obravnavi samo te 
zadeve. Zavedajo se, da bodo v primeru 
slabih odločitev tarča očitkov lahko še 
vrsto let, saj se prostorski načrt po nava
di sprejema vsaj za dobo 20 let.

GENSKO SPREMENJENI 
ORGANIZMI SVETNIKOM 
PREMALO ZNANI
Umik z dnevnega reda je doletel tudi predlog 
Janeza Levstka (SLS), da Ribnica podpiše izjavo 
o razglasitvi občine za območje brez gensko 
spremenjenih organizmov (GSO). To so rastline, 
ki so odporne na herbicide in škodljivce ter po 
mnogih raziskavah rušijo ekološko ravnovesje,

Rešeto

zato je izjavo že podpisalo 4500 evropskih občin 
(v Sloveniji 20) in 170 regij. Jože Tanko (SDS) je 
dejal, da s podpisom ni treba hiteti, ker država 
pripravlja zakon o soobstoju gensko spremen
jenih rastlin s konvencionalnimi, ki naj bi v veljavo 
stopil konec leta 2008, in da naj raje pridobimo 
menja ZA in PROTI. S tem se je strinjal tudi Miha 
Klun, kije dejal, da je glede tega področja popoln 
laik in naj se o zadevi ponovno razpravlja, da se 
pridobi dodatne informacije. Janez Levstek je 
dejal, da tudi po dveh mesecih ali letih zadeva ne

—™
Svetniška skupina SLS je na sejo prišla z nizom pobud

Svetniki so potrdili sklep županov, ki so 
se sestali na Turjaku, da bi se dogovorili o 
umestitvi v pokrajino. Obstajajo 3 koraki: 
oblikuje naj se pokrajina, ki bi vključevala 
občine med Ljubljanskim barjem in Kolpo. 
V primeru, da to ne bo možno, naj se 
Ribnica vključi v osrednjeslovensko 
pokrajino. Če ne bo vlada upoštevala ne 
enega ne drugega, potem se bo Ribnica 
odločila za referendum. Metod Jaklič 
(NSI) je od poslanca Jožeta Tanka 
ponovno želel odgovor, za katero pokraji
no se on zavzema. Tanko je ponovno 
odgovoril, da je prav, da naše območje 
pove, katere so njegove prioritete, a da bo 
potrebno v parlamentu dobiti vsaj 60 
glasov. "Stvari so še vedno odprte."

V PROGRAMSKI SVET 
REŠETA BODO PRIŠLI 
POLITIKI
Razprava pa se ni odvila pri obravnavi odloka o 
Rešetu, čeprav ga jeseni čaka bistvena spre
memba. Njegov programski svet naj bi bil po 
novem predlogu SDS sestavljen izključno iz pred
stavnikov političnih strank, ki so na zadnjih 

lokalnih volitvah dobile najmanj 
* en mandat v občinskem svetu. 

Do sedaj so ga namreč ses
tavljali predstavniki civilne 
družbe in javnih institucij in nji
hovo zastopanost bi bilo po 
mnenju Francija Petka (SD) 
smiselno zadržati tudi vnaprej. 
Toda Miha Klun, ki je bil eden 
izmed sestavljavcev novega 
odloka, je prepričan, da bi se le 
z vstopom političnih strank v 
Rešeto lahko preprečilo, da 
glasilo ne bi bilo zlorabljeno v 
politične namene. "Težko je 
namreč nadzirati politične 
interese, ker lahko nekdo, ki je 
predsednik kakega društva, 
deluje tudi kot politični ide
olog." Če odpremo programski 
svet civilni družbi, ne moremo 

jamčiti konflikta političnih interesov, ki bi rešil 
dileme okrog političnega vpliva, je menil Klun. 
Programskemu svetu naj bi se dodelile tudi večje 
pristojnosti, ker bi predstavljal izdajatelja, 
tj.Občino. Tako bo po novem potrjeval finančni 
načrt, določal obliko in mesto oglaševanja ter

bo nič bolj razjasnjena, saj multinacionalke zago
varjajo uvedbo GSO, ker je to dobičkonosen 
posel, izvira pa iz Amerike. Zdaj poskušajo GSO 
priti tudi na evropska polja in trgovske police, 
čeprav ekološki kmetje v ZDA in Kanadi že 
sprožajo kolektivne tožbe proti proizvajalcem GS- 
semen, ker onesnažujejo vsa pridelovalna 
območja. Velika Britanija je ustanovila komisijo, ki 
naj bi preučila, ali je soobstoj običajnih posevkov 
in GS-semen sploh možen in je že prišla v dvome, 
podobne tistim od nevladnih organizacij, ki so 
ugotovile, da gre za resen globalni problem: v 39 
državah sveta je zabeleženih 113 primerov ones
naženja z GSO, čeprav je le v polovici teh držav 
dovoljeno gojenje nekaterih gensko spremen
jenih organizmov. Benjamin Henigman je pripom
nil, da nihče ne ve, za kaj gre, a vseeno ne bi bilo 
škode, če bi izjavo kar sprejeli, kajti "če tekst pre
bereš, je stvar čisto sprejemljiva". Sprejel jo je tudi 
kmetijski odbor, a njegov predsednik Vinko 
Levstek (SDS) na sami seji ni imel nič proti, da se 
razprava preloži na eno izmed naslednjih sej.

Miha Klun je zagovarjal nov odlok o Rešetu, po

KATEREM BO PROGRAMSKI SVET SESTAVLJEN IZ POLI
TIČNIH PREDSTVNIKOV

predlagal cenik oglasov. Odgovorni urednik pa 
bo moral po novem vsako zavrnitev prispevka 
pisno obrazložiti avtorju najkasneje sedem dni 
pred izdajo glasila. O morebitnem ugovoru avtor
ja bo odločal programski svet. V novem predlogu 
pa ni opredeljen uredniški odbor, ki je delovno in 
ne politično telo, tako da se ne ve, kdo naj bi kaj 
delal. Ta pomanjkljivost se bo odpravila do 
naslednje seje, ko bo odlok pripravljen za drugo 
obravnavo oz. sprejem, je dejal Klun.

Tekst in foto ALENKA PAHULJE
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< SOŽITJE MED GENERACIJAMI -
» KLJUČ DO ZDRAVIH ODNOSOV
S
s
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Starost je lahko 
lepa, lahko pa pri
naša s seboj tudi 
veliko težkega; za 
starega človeka 
samega, pa nič 

h manj za tiste, ki z 
njim živijo in zanj 
skrbijo. Vsi skupaj 
moramo sprejeti 
starost kot obdobje, 
ki je zaradi svojih 
bogatih izkušenj in 
modrosti pomem
ben in nepogrešljiv 
del življenja.
Največji problem 
starosti ni toliko 
bolezen, kot je osamljenost.
Ko ni človeka, s katerim bi se 
pogovarjal, doživljal lepoto ali 
težino dneva. Poleg osaml
jenosti je problem današnjega 
časa tudi nepovezanost dveh 
generacij, starejše in mlajše.
Vsaka ima veliko pozitivnih 
lastnosti, s katerimi druga 
drugo zelo obogatita.

*
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Veliko ljudi se tega dobro zaveda, med njimi pa 
tudi Center za socialno delo Ribnica in Župnijski 
urad Ribnica. Tako sta Center in ribniški Župnijs
ki urad preko Inštituta dr. Antona Trstenjaka in 
izvajalcev dr. Jožeta Ramovša z ženo Ksenjo orga
nizirala v lanskem letu (s pričetkom 20. januarja 
letos) tečaj usposabljanja za voditelje medgen
eracijskih skupin v skupnosti, kjer se na srečanjih 
usposabljajo ljudje za družabnike starejšim in pa 
za voditelje skupin raznih dejavnosti, v katere se 
vključujejo starejši.
Kot je povedala Majda Vrh, direktorica Centra za 
socialno delo Ribnica in predsednica novous
tanovljenega Medgeneracijskega društva za 
kakovostno starost Ribnica, je cilj: "Osmisliti 
starost in iztrgati starejše iz osamljenosti. 
Osmisliti želimo tudi življenje v domu starejših 
občanov, ki se gradi, in narediti kaj v družabništvu 
tistih, ki so doma. Družiti se, tako na domu kot v 
skupinah, ki se bodo osnovale."
Seminar obiskuje 36 udeležencev najrazličnejših 
starosti (od osnovnošolke, študentk, ženske sred
njih let, ena je celo starejša od 70 let) in poklicev 
(osnovnošolka, študentka, trgovka, upokojenci, 
socialne delavke, menedžer, kuharica, učiteljica 
itd.). Prevladujejo ženske, a tudi 2 moška sta med 
slušatelji. Večina udeležencev se je odločilo za 
družabništvo, torej bodo obiskovali starejše na nji
hovem domu, se z njimi pogovarjali, jih poslušali, 
jim pomagali na rarzlične načine, jim kaj pre
brali..., skratka, vsaj enkrat tedensko se z njimi 
družili. Štirinajst slušateljev pa se usposablja za 
vodenje skupin. "Včasih smo se usedli pod lipo ali 
se zbrali drugje na vasi ter se družili, pogovarjali. 
Danes tega ni več - ne v vaseh, kaj šele v mestih,

ko je tempo življenja čedalje hitrejši," pravi 
Vrhova.
Zakonca Ramovš veliko obdelujeta situacijske 
dogodke, npr. kako pristopiti k sočloveku, kako se 
pogovarjati, kako biti nevsiljiv, kako sogovornika 
poslušati tudi v težkih trenutkih, kako reagirati, ko 
je kdo tečen, se pritožuje nad seboj in vsem, kako 
potolažiti, dati upanje, kako hrabriti in vzbujati 
veselje. Vsak udeleženec ima tudi več pripo
močkov, med njimi sta knjiga 'Kakovostna starost' 
(dr. Jože Ramovš) in Družabniški dnevnik, ki ga 
morajo udeleženci seminarja pisati. Poleg tega že 
od začetka tečaja vsak vsaj enkrat tedensko 
obišče starejšega človeka. "Za zdaj se bo obliko
valo 5 skupin, v katerih bo po največ 10 ljudi. 
Skupine bodo zaživele v jeseni, čez poletje pa 
voditelji skupin že nabirajo člane za svoje 
skupine. Če bi se torej kdo želel pridružiti, je že 
zdaj povabljen. Lahko se oglasi kar direktno na 
Centru,"'\e razlagala direktorica in predsednica 
društva Vrhova. Oblikovale se bodo skupine za 
samopomoč, katerih cilj bo druženje starejših 
oseb. Skupina nemalokrat postane kot 
nadomestna družina, člani se tam razbremenijo, 
si med seboj tudi potožijo o svojih težavah, 
poslušajo druge, berejo, skupaj praznujejo ob 
raznih dogodkih, se gredo spominske vaje, gredo 
na izlete, si pripovedujejo šale, dogodke iz mla
dosti, si izmenjujejo informacije, se poskušajo v 
ročnih spretnostih in skupnih opravilih, gredo na 
sprehode in prireditve... Tudi mlajši bodo lahko 
delili svoje znanje s starejšimi, npr. računalništvo, 
fotografiranje z digitalnimi aparati itd. Starejši pa 
bodo lahko pomagali mlajšim, npr. pri ročnih 
delih, matematiki itd. Dve generaciji bosta delali, 
živeli in se veselili skupaj.

“Druženja vsem primanjkuje. 
Sedimo pred računalniki, 
največkrat pa pred TV. A druženja 
si zagotovo želimo, ljudje - mlajši in 
starejši - to potrebujemo. Zato so še 
prav posebej dobrodošli dogodki, 
kot sta bila v Slatniku - praznovan
je okroglih zakonskih obletnic - in 
blagoslov ceste pri Tobakovi hruš
ki”

Kaj bo skupina delala, je odvisno od voditeljev in 
udeležencev. Lahko bo kakšna skupina tudi 
molitvena ali pevska, lahko tudi gasilska. Ne bodo 
pa ideološke omejitve. Vsaka skupina naj bi se 
srečevala enkrat tedensko, večinoma ob petkih, 
sobotah oz. po dogovoru.
Vse to bo potekalo preko novoustanovljenega 
Medgeneracijskega društva za kakovostno 
starost Ribnica, ki bo delovalo v okviru geren- 
tološkega društva in preko Inštitura dr. Antona 
Trstenjaka. Take skupine v drugih krajih potekajo 
že zelo dolgo in zelo dobro. Tako v Kočevju, 
Cerknici, Vrhniki idr. Začetniki strokovnega dela 
na tem področju v Sloveniji so Branka Knific, 
Tone Kladnik in Jože Ramovš. Tudi Vrhova je tako 
obliko druženja predlagala že pred 25 in več leti, 
a se v Ribnici takrat ideja ni prijela. Kaže, da je 
potrebovala čas, da se udejanji in zaživi. V 
Sloveniji dela za družabništvo danes okoli 1500 
prostovoljcev in mnogi se še usposabljajo. Na 
koncu izdelajo tudi nalogo, malo diplomsko nalo
go in podpišejo nekakšen pakt, ki prostovoljce 
zavezuje predvsem moralno. Ribničani se bodo 
dobili še na dveh srečanjih (od skupno desetih), 
prvo naslednje bo 15. 9. Delo družabnika ali 
voditelja pomeni bogatenje tudi lastnega življenja, 
učenje in rast osebnosti. "To je dota za starost. 
Poleg tega si svojim otrokom in bližnjim zgled v 
odnosu do starostnikov. Tako naj bi otroci in 
bližnji naše delo opazili, se po njem zgledovali ter 
tudi z nami na starost lepo ravnali."

Pogovarjala sem se in fotografirala 
Zdenka Mihelič

VABILO!
Prvo soboto v avgustu naš klub 

organizira že

15. tradicionalno 
tekmovanje harmonikarjev.

Letos bo to srečanje

4. avgusta
s pričetkom ob 17. uri.

Tekmovanje poteka v štirih kategorijah, izbor 
harmonikarja Urška 2007 pa v vseh kate
gorijah.
Prijave pol ure pred prireditvijo, do 17h. 
Nagrade je pripravil rezbar Drago Košir ml. iz 
Zamostca.
Vsi nastopajoči prejmejo spominsko darilo.

Po izboru sledi še družabno 
srečanje z ansamblom " KORE

NINE" . Vabljeni vsi ljubitelji 
"frajtonaric".

JSKD Ribnica in 
Klub harmonikarjev "URŠKA"

8 itsšBm



DVOJNO OBDARJENI S TALENTOM
Razstava vzporednih praks umetnikov 2.1. ALUO

Še do 5. avgusta imate čas, da si v Galeriji 
Miklova hiša ogledate letošnjo razstavo mladih 
umetnikov, imenovano Vzporedne prakse 2.m. 
Najboljše lahko spremljate že od leta 2000, ko je 
galerija začela z rednimi prikazi umetniškega ust
varjanja na podiplomskem študiju na Akademiji 
za likovno umetnost in 
oblikovanje (ALUO) in 
umetniki vlogo galerije 
pojmujejo kar kot "labo
ratorij za najmlajšo 
umetnost."
Od leta 2005 je projekt 
še nadgrajen, saj galer
ijski svet Miklove hiše 
vsako leto izbere selek
torja med uveljavljenimi 
slovenskimi umetniški
mi direktorji ali kustosi 
in ga pooblasti, da 
izbere eno umetniško 
ime, nagrajenca razs
tave 2. m. Ta dobi 
samostojno razstavo z 
razstavnim katalogom 
ter možnost odkupa 
umetniškega dela,

iščem, pianista, ki je slikar, slikarke in slikarje, ki 
se ukvarjajo z likovno in umetnostno teorijo ter 
likovno psihoterapijo, slikarje, ki so tehnoeksper- 
ti, ali raziskujejo digitalni prostor...," \e povedala 
kustosinja dr. Nadja Zgonik. "V preteklosti so 
umetnika, ki se je enako odlikoval na dveh umet

niških področjih, označili z 
Doppelbegabung, rekli so 
torej, da je dvojno obdarjen."

ŠTUDENTI SO SE TOKRAT PREIZKUŠALI V VEČ VLOGAH. NADJA ZGONIK (DESNO) 

PRAVI, DA SE JE VČASIH TAKIM VSESTRANSKIM UMETNIKOM REKLO TUDI
“Doppelbegabung” - dvojno obdarjeni.

Spregovorili o
NASILJU NAD 
STAREJŠIMI

Ob dnevu ozaveščanja o 
nasilju nad starejšimi je 12. 
junija potekala v Kočevju 
okrogla miza. Udeleženci le-te 
so bili policisti iz Kočevja, 
Ribnice in Vrhnike, predstavni
ki centrov za socialno delo 
Kočevje, Ribnica in Cerknica, 
društva upokojencev iz 
Kočevja, Sodražice in 
Crosuplja, Doma starejših 
občanov Kočevje in Grosuplje, 
Zavoda Jutro, patronažna 
služba ZD Kočevje, predstavni
ki Društva varnega zavetja 
Kočevje in Zavoda Jutro.

Nad starejšimi se izvaja nasilje v različnih oblikah 
- zanemarjanje, čustvene in psihične zlorabe, fiz
ične in telesne, ter finančne ali materialne 
zlorabe. Najpogostejše so psihične in fizične 
zlorabe. Pogosto je TUDI težko razmejiti, kaj je 
nasilje in kaj ni.
Iz statističnih podatkov policije o žrtvah kaznivih 
dejanj za leto 2006 za PU Ljubljana število 
oškodovanih starejših oseb ne izstopa (2600 
oseb). Več je postopkov zaradi dejanj, 
povzročenih s strani tretjih oseb, kot pa postop
kov zaradi prijav kaznivih dejanj zoper povzročitel
je v družinskem krogu. Takrat običajno samo 
najtežje oblike nasilja z najhujšimi posledicami 
privedejo do prijave. Zlasti v vaškem okolju 
pomeni prijava centru za socialno delo in policiji 
sramoto, prisoten je strah, ker je žrtev odvisna od 
pomoči družinskih članov, in strah pred 
odhodom v dom starejših občanov. Zaradi tega 
je prijav zelo malo oz. ljudje ne želijo govoriti o 
tem z nikomer. Ravno zato je pomembno najti 
poti za osveščanje ljudi. Nekateri projekti že 
potekajo preko Zveze društev upokojencev 
Slovenije (Nič o nas brez nas, Starejši za stare
jše...), možnosti so preko uvajanja instituta zagov- 
orništva in samopomočnih skupin, pomembna 
pomoč so tudi klici na svetovalne telefone nevlad
nih organizacij.
Pogosto do netolerantnega vedenja pride, ko so 
ljudje v stiskah (svojci so preobremenjeni z oskr
bo starejše, bolne osebe - dogaja se, da ni mesta 
v domovih za starejše kljub hudim zdravstvenim 
težavam, nerazumevanje poteka bolezni 
demence). Pozitivno vpliva že pogovor s svojci in 
nudenje pomoči na domu, da se situacija 
izboljša.
Do konca leta bo sprejet tudi Zakon o prepreče
vanju nasilja v družini, ki bo omogočal večjo zašči
to žrtvam nasilja v družini ter konkretneje določal 
obveznosti institucij v primerih ugotovljenega 
nasilja v družini.

Helena Vidic Bizjak, univ.dipl.pravnica 
koordinatorica za obravnavo nasilja 

v II. obljubljanski regiji

pravi Stane Kljun, vodja
Galerije. Doslej sta bila na ta način predstavljena 
Uršula Berlot in Mitja Ficko, letos pa bo po izboru 
Simone Vidmar razstavljal Sašo Sedlaček (2007, 
2. s iz leta 2002).
6. julija so se na ribniškem galerijskem prizorišču 
zbrali skoraj vsi od 16 mladih umetnikov, ki se 
enako poglobljeno ukvarjajo z več področji.
'Tako med njimi najdemo izvrstne slikarje, ki so 
hkrati fotografi, kiparko, ki se ukvarja z gledal

Razstava je tokrat posebna tudi zato, ker so 
mladi, vpisani v drugi letnik 2006/07 na 
podiplomskih študijskih smereh: slikarstvo, 
kiparstvo, likovna teorija, video in oblikovanje 
vizualnih komunikacij, sami opravili selekcijo del 
in osmislili razstavni prostor. Vidimo tako dejan
sko njihov pogled na vzporedne prakse...

Tekst in foto AP
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Program se bo začel ob 
10. uri v Ribniškem gradu

Sreda, 1. 8.
Lumpijeva OLIMPIJADA

Četrtek, 2. 8.
Lumpi MARSOVČEK

Petek, 3. 8.
Lumpi IŠČE SKRITI ZAKLAD

Ponedeljek, 6. 8.
Lumpi NOGOMETAŠ

Torek, 7. 8.
Lumpi INDIJANEC

Sreda, 8. 8.
Lumpi NAREDI SADNO KUPO

Četrtek, 9. 8.
Lumpi BOWLING

Petek, 10. 8.
Lumpi PIKNIK

OBVESTILO UREDNIŠTVA
NEPODPISANI TEKSTI

Na sedež uredništva prihajajo 
tudi pisma, ki niso podpisana s 
polnim naslovom (ime, priimek, 
naslov, tel. št.), zato jih ne objavi
mo, ker v primeru nejasnosti ne 
moremo preveriti informacije.
Če želite objavo, ne smete ostati 
anonimni oz. lahko le z vednostjo 
urednika, ki hrani vaš naslov, a v 
izjemnih primerih objavi le vaš 
vzdevek.
Prav tako ne zadošča, da pismo 
podpišete le z npr. 'sorodniki, pri
jatelji, znanci, v imenu..., ker 
moramo imeti ime kontaktne 
osebe, da preverimo, ali se z zade
vo res strinjajo vsi, v katerih 
imenuje tekst podpisan.

Naslednja številka 
Rešeta izide 

30. AVGUSTA. 
Gradivo oddajte do

18. AVGUSTA.
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Raziskovalni center Dinaricum v 
Strmcu

Cilj centra bi bil povezati 
vrhunske znanstvenike različnih 
profilov, lokalne prebivalce, pros
tovoljce in študente ter postaviti 
raziskovalne in naravovarstvene 
aktivnosti v lokalno okolje.

Dinarsko gorstvo sega od Slovenije, preko repub
lik bivše Jugoslavije vse do Grčije in Albanije na 
jugu Balkanskega polotoka. Dinaridi tvorijo edin
stveno ekoregijo z ohranjenimi naravnimi habitati in 
z eno od najvišjih stopenj biodiverzitete v Evropi. 
Večinoma jih pokrivajo gosti gozdovi, ki tvorijo eno 
izmed največjih strnjenih gozdnatih območij sred
nje Evrope, primerljivo edino s Karpati. Ta bogata 
naravna in kulturna dedišči
na ima veliko vrednost na 
evropski ravni, ki jo šele 
začenjamo ustrezno ceniti.
Večji del slovenskega 
dinarskega območja pokri
va omrežje Nature 2000. To 
poudarja visoko naravo
varstveno vrednost teh 
območij, hkrati pa pred
stavlja nove izzive in 
priložnosti za trajnostno 
rabo dobrin in spre
jemljivost varstvenih ukre
pov s strani lokalnega pre
bivalstva.
Da bi lahko naravno in kul
turno dediščino ohranjali, jo 
moramo najprej razumeti.
Da bi spodbujali trajnostno 
rabo, potrebujemo znanje.
S tem ciljem je v Sloveniji in 
drugih dinarskih državah 
potekalo že več projektov 
različnih programov (Life,
Interreg).
Kot vodilni partner in pri
javitelj projekta nastopa 
Razvojni center Kočevje 
Ribnica d.o.o. V projektu 
sodelujejo še trije partnerji.
Občina Kočevje bo sofinan
cirala projekt v višini 15 % 
vrednosti projekta. Društvo 
za ohranjanje, raziskovanje 
in trajnostni razvoj Dinaridov - DINARICUM je 
nevladno združenje strokovnjakov in drugih zain
teresiranih posameznikov. Biotehniška fakulteta, 
Univerza v Ljubljani je največja fakulteta univerze in 
je nosilec akademskih raziskav, znanstvenih, 
strokovnih in svetovalnih storitev s področja narave 
(biologije/ekologije), kmetijstva, gozdarstva in 
ribištva ter sorodnih proizvodnih tehnologij (znanje 
o lesu, prehrani in biotehnologiji).
V tem projektu predlagamo pripravo raziskoval
no/izobraževalnega centra, ki bi omogočal 
uspešno povezovanje in integracijo projektov ter s 
tem učinkovitejše varstvo narave in promocijo tra
jnostnega razvoja. Na ta način bi pripeljali naravo
varstvene aktivnosti bližje ljudem, ki v Dinaridih 
dejansko živijo, s tem povečali njihovo spre
jemljivost in izboljšali promocijo trajnosti pri rabi

dobrin. Znanstveniki bi pri tem imeli možnost 
uporabe terenske postaje in kapacitet, ki bodo tam 
na voljo, pa tudi priložnost tesnejšega sodelovanja 
z lokalnim prebivalstvom, kar bi jim omogočilo 
boljše razumevanje lokalnih problemov in iskanje 
učinkovitejših rešitev.
Aktivnosti, ki jih nameravamo speljati preko centra, 
so zelo različne, prav tako kot so različni izzivi in 
priložnosti v dinarski ekoregiji. Vse aktivnosti so 
načrtovane kot "temeljne aktivnosti" z namenom, 
da bi se jih večina po zaključku predlaganega pro
jekta razvila v daljše ali večje raziskovalne študije ali 
naravovarstvene projekte. Vsaka izmed aktivnosti 
se ukvarja s kakšno ključno tematiko naravovarstva, 
promocije tradicionalne ali sonaravne rabe dobrin 
oziroma z varstvom kulturne dediščine Dinaridov.

Ne glede na to pa takšnega projekta ni mogoče 
izpeljati brez zanimanja in podpore lokalnih skup
nosti, tako da bomo takšno sodelovanje in povezo
vanje nenehno gradili. Tak center bo pomagal gra
diti zaupanje med znanstveniki in lokalnimi prebi
valci in posledično omogočil skupne napore za 
boljše razumevanje in doseganje naravovarstvenih 
rešitev. Naš glavni cilj je, da se začne reševati 
različno problematikp na usmerjen, koordiniran 
način in s tem spodbudi dolgoročen trajnostni 
razvoj in varstvo regije. Vizija je, da bi center deloval 
kot inkubator, ki bi kreiral nove ideje, in kot kataliza
tor, ki bi pripeljal te ideje do uresničitve. Menimo, 
da so dolgoročne potencialne koristi takšnega 
pristopa zelo velike.

RC Kočevje Ribnica d.o.o.

Keše m

Predvidena lokacuacentraje pristava gradu Strmec, čudovitazgrad-
BA V SRCU GOZDNIH KOMPLEKSOV JUŽNE SLOVENIJE. NAČRTOVAL JO JE ZNANI 
ARHITEKT MAKS FABIANI IN JO DANES SMATRAMO ZA POMEMBNO KULTURNO IN 
ARHITEKTURNO DEDIŠČINO. ZGRADBA TRENUTNO NI NASEUENA IN PROPADA, 
VENDAR JE KUUB TEMU ŠE VEDNO V DOBREM STANJU. Z OBNOVO IN ADAPTACI
JO BI NUDILA ODLIČNO LOKACIJO S 550 KVADRATNIMI METRI UPORABNIH 
POVRŠIN IN 7000 KVADRATNIMI METRI ZEMUIŠČA.
Zgradba bo imela dvojni namen: 1) spodbujati raziskovanje in

RAZUMEVANJE OKOUSKE PROBLEMATIKE TER ZDRUŽEVATI RAZISKOVALCE IN 
LOKALNO PREBIVALSTVO V SKUPNEM DELU NA NARAVOVARSTVENIH INICIATIVAH 
IN TRAJNOSTNEM RAZVOJU IN 2) DISTRIBUIRATI REZULTATE TEGA KOOPERA
TIVNEGA RAZISKOVANJA IN TAKO IZBOUŠATI ZAVEST JAVNOSTI 0 POMEMBNIH 
NARAVOVARSTVENIH IN TRAJNOSTNIH TEMAH.



DAJMO, RIBNICA!

Profesionalne in rekreativne 
športne duše iz Dežele suhe 
robe smo ponosno zastopali 
svoj kraj v sklopu oddaje 
"Dajmo, naši!", ki poteka v 
nedeljskem terminu ob osmih 
zvečer julija in avgusta na 
prvem programu RTV 
Slovenije. Ne le ponosno, 
temveč tudi uspešno, saj nas 
je do dviga pokala in prvega 
mesta ločilo le eno samcato 
mesto. Spretne Ribničane in 
Ribničanke je trikrat premagal 
v vlečenju vrvi le Bohinj in pri
dobil petnajst sekund, ki so 
bile v čisto zadnji igri 
neulovljive. Kdor z malim ni 
zadovoljen, velikega vreden ni 
... A drugo mesto je več kot 
lep dosežek in lahko smo 
ponosni nanj.

Pa začnimo od začetka...
RTV Slovenija si je namesto zelo priljubljene 
Marieve oddaje Spet doma zamislila nekakšno 
slovensko različico vsem znanih Iger brez meja in 
jo poimenovala Dajmo, naši! V prvi oddaji je bila 
predstavitev iger in sodelujočih krajev, nato pa sta 
se med sabo v vsaki oddaji pomerili dve ekipi (v 
šestih oddajah je torej nastopilo dvanajst ekip), 
zmagovalci oddaj pa smo nastopili še v zadnji, 
finalni oddaji. Snemanje je potekalo na glavnem 
trgu v Kopru.
V prvi oddaji smo se Ribničani spopadli z 
mestom, s katerim tudi drugače tekmujemo - na 
isto nedeljo v septembru se z njim "borimo", da bi 
vsak v svoj kraj na sejem domače obrti privabili 
čim več ljudi. To je seveda Tržič. Preden pa pove
mo o prvem ribniškem naskoku v Kopru, naj pred
stavimo ekipo.

Kriv je Hribar!
Da, in to "naš" Sašo Hribar, direktor ŠC Ribnica, 
ki je organiziral celotno zadevo in pomagal ses
taviti ekipo. Tudi zaradi njega se je na enem kupu 
zbralo skoraj ducat športnikov in športnic, od tis
tih malo bolj rekreativnih do pravih profesional
cev, od malo mlajših do malo starejših ... skratka, 
udarna ekipa je štela enajst članov; pet 
gospodičev (Mitja Dečman, Mitja Mihelič, Mitja 
Ilc, Gregor Ilc in Nejc Arko) ter šest mladenk 
(Jana Petek Volčanšek, Darja Kokalj, Maša 
Tramte, Maja Andoljšek, Ana Mihelič in Jana 
Lovšin).
Del ekipe je bil tudi vsem poznani, vedno nasme
jani in zgovorni Ribničan Medard Pucelj. Vendar 
pa noben uspeh ne bi bil tako sladek, če se z 
nami ne bi veselili tudi številni navijači in župan, ki 
so nas spremljali na obeh srečanjih.

Ribnica : Tržič
Šlo je zares! Scena v Kopru je bila pripravljena. 
Na Titovem trgu so stali napihljiv tobogan, bazen 
z vodo, vrtiljak z visečimi balončki, koš, oder, tri-

Ekipa, ki se je uvrstila v finale

bune za navijače in na tleh rdeča preproga. 
Oddajo sta vodila Jasna Kuljaj in Sašo Hribar, 
glavni sodnik je bil Saša Jerkovič.
Razposajeni Tržičani so bili prepričani v svojo 
zmago. "Kaj sploh delamo tu, zakaj ne gremo kar 
finala snemat? Saj ste fajn, a zmagali bomo pa 
mi," se je slišalo iz njihovih ust. A se je kmalu 
pokazalo, da se lahko kosamo z njimi. 
Podrobnosti iger ne bi opisovali, saj nas boste, 
upam, gledali. Lahko povemo, da je bil po štirih 
igrah rezultat izenačen, tudi v kvizu smo se oboji 
dobro odrezali, nato pa je Ribnica iz sestavljanke 
hitreje sestavila Slovenijo in si pridobila pet 
sekund prednosti pred zadnjo, odločujočo igro. 
Teh pet sekund in požrtvovalnost naših Mitje M., 
Darje in Nejca je zadostovalo za sladko zmago in 
nepopisno veselje. Tržičani so najprej hoteli pon
avljati zadnjo igro, češ da se je našemu tekmoval
cu snela plavutka in da smo na nepošten način 
zmagali, nato pa so se le vdali in nam čestitali za 
zmago.
Ribnica se je uvrstila v finale.

Finale
V finalno tekmo se je uvrstilo sedem ekip 
namesto šestih. Koper in Ljutomer se namreč 
nista mogla uskladiti, kdo je boljši in kdo pač 
mora domov.

Sedem finalistov, sedem vročih ekip. Koper, 
Ljutomer, Cerknica, Bohinj, Dolina (zamejci), 
Trbovlje in seveda Ribnica.
Tudi tokrat je iz domačega kraja romal avtobus 
poln navijačev. Ti so se zelo dobro znašli, saj so si 

prinesli stole iz šport
nega centra. Tako je po 
koncu finala prišel 
Saša Jerkovič in hudo
mušno dejal: "Po čem 
prepoznaš Ribničana? 
Po tem, da si stol sam 
prinese." Navijači so 
bili res čudoviti, naš 
dvanajsti tekmovalec! 
Harmonika je tisto noč 
v Kopru dolgo pela in 
vsi smo se pozibavali v 
ritmu domačih viž. 
Tokrat je šlo na 
izpadanje, zato je bilo 
še posebej napeto. V 
prvi igri je tekmovalo 
vseh sedem ekip, iz 
vsake ekipe po dva tek
movalca. Gregor in 
Jana sta odlično oprav

ila svoje delo in zasedla celo prvo mesto. Izpadla 
je Cerknica. Juhu, naprej gremo!
Tudi v drugi igri, kjer je tekmovalo kar sedem igral
cev in sta izpadli že dve ekipi, smo se odlično 
odrezali, kljub temu, da so nam naknadno in ner
azumljivo, bojda zaradi nešportne igre, odbili pet
najst sekund.
Tretja tekma. Celje, Trbovlje, Bohinj in mi. Rolerji, 
žoga in grablje. Igro smo odigrali zadnji in do 
samega konca nismo vedeli, ali nam bo (Maši, 
Nejcu in Mitji M.) uspelo. Šele ko je Maša "priro- 
lala" do konca in je naša štoparica pokazala nekaj 
sekund manj kot trboveljski ekipi, smo vedeli, da 
smo, neverjetno, prestali še eno preizkušnjo.
Vse je že dišalo po samem velikem finalu.
A pred njim nas je čakala še zadnja igra, ki smo jo 
poznali že iz prvega srečanja s Tržičani. Zato smo 
tudi poslali v boj Mitjo L, ki se je že takrat izkazal, 
in recept je bil očitno pravi. Skupaj z Jano sta nas 
popeljala v finale.
Gorenjsko-dolenjski finale. Začel se je z vlečen
jem vrvi. Trikrat smo vlekli. Najprej le dekleta, nato 
fantje in nato družno. Vsaka zmaga je dala pet 
sekund prednosti v zadnji igri. Sicer ne vemo, s 
čim se hrani gorenjska mladež, a očitno z nečim, 
kar daje moč. Trikrat so nas povlekli na svojo 
stran! Šicer se v zadnji igri nismo vdali in smo tekli 
kot za stavo, a petnajst sekund naskoka je bilo 

pač preveč. Pokal (to je 
bila nagrada zmagoval
cu) so dvignili Bohinjci, 
mi pa smo bili zado 
voljni, da nam je uspelo 
priti v finale.
Na trenutke je kazalo 
celo tako, kot da smo 
zmagali mi, saj smo še 
dolgo po koncu veselo 
prepevali, plesali in 
jedli prigrizke, ki so jih 
pripravili gostitelji.
Pravi Rib'nöan je pač 
vedno dobre volje in 
nasmejan.

Ana Mihelič 
Foto Marko Burger

Spoznavni trenutek Ribničank s Tržičani

8.BŠETO !!
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f Pogled v babičino skrinjo
XXII. DEL

Piše: Alenka Pakiž

Človekov videz najbolj spremeni 
pokrivalo. V času pred sto leti, pa vse 
do šestdesetih let 20. stoletja, je bilo 
naglavno pokrivalo nepogrešljiv del 
spodobne oprave vseh slojev prebival
stva v Ribniški dolini. Možje so bili 
pokriti s klobuki, slamniki in kapami, 
žene z rutami, tako pri delu kot ob 
svečanih prilikah, poleti in pozimi. 
Pomembne trške gospe so nosile 
ženske klobuke. Ob obujanju spomi
nov na prednike nobena od starejših 
žensk ni pozabila pripomniti, daje 
najdlje pri prazničnem oblačenju pri 
ženskah trajalo pokrivanje naglavne 
rute, da so vsi vogali stali tako, kot je 
treba. Danes se moški in ženske nera
di pokrivajo. Najbolj so v rabi športna 
pokrivala. Poseben odpor imajo 
ženske do naglavnih rut. Njihove 
babice pa so znale lepo ruto ceniti in 
ponosno nositi.

Jože Zadnik s Perovega pomni: "Židana ruta je 
včasih veliko pomenila. Bile so drage, malo katera 
si jo je lahko kupila. Ženska, ki jo je nosila, je 
pokazala svojo veljavo. Pri Drobniču na Perovem 
so imeli pintarijo, pozimi so izdelovali škafe. Tisto 
zimo jim je zmanjkalo lesa. Pri nas so kupili hojo. 
Ko so jo posekali, je zaradi visokega in mehkega 
snega niso mogli speljati v vas. V gozdu so les 
razžagali, razrezali na manj kot pol metra dolge 
čoke in razklali na kose. Le-te je bilo treba spravi
ti do vasi. Dekle, ki je pomagala pri hiši, se je 
domenila, da bo les znosila. Čoke je znosila na 
glavi na okrogli blazinici - svitku, ki jo je obranil 
ostrih robov in ji pomagal ohranjati ravnotežje.

Frančiška Bartol do danes ni spremenila svo
jega PREPRIČANJA, DA ŽENSKA "DOBRO ZGLEDA", 
KADAR IMA GLAVO POKRITO Z RUTO. ZA VSAK DAN SI JO 
ZAVEŽE ZADAJ NA ŠTUCKO.

Položila si je po dva, tri komade naenkrat in gazi
la v visokem snegu približno pol kilometra do vasi, 
dokler ni bil ves les pri hiši. Za težko zasluženo 
plačilo si je kupila dragoceno ruto."
Frančiška Bartol, rojena Košir, leta 1913 v 
Retjah, se je spominjala: "Stara mati so si vsak 
dan že zgodaj zjutraj pokrili na glavo ruto in so bili 
pokriti ves dan v hiši in zunaj nje. Delovne rute so 
bile iz pisanega bombaža in tankega platna. Imeli 
so tudi več boljših rut. Te so bile spravljene v 
predalčniku. Vsako nedeljo zjutraj so vzeli eno 
boljšo ruto, jo prepognili v trikotnik in položili na 
posteljo, da se je poravnala. Pred odhodom v 
cerkev so sneli z glave navadno ruto, nedeljsko pa 
s prsti prijeli točno na sredini, položili na gladko 
nazaj počesane in spete lase, prijeli oba enako 
dolga konca pod brado z eno roko, z drugo 
potegnili stranski del v lepo gubo ob licu, enako 
še na drugi strani, nato pa pod brado zategnila 
vozel. Pod zadnji vogal so segli z obema rokama 
in ga popravili na široko, oba vogala pa pod brado 
potegnili vsakega na drugo stran. Ruta je bila 
skrbno zavezana, stara mati pa zadovoljni. Zelo 
tanko ruto so v pregibu podložili s papirnatim 
trakom, da je prepognjeni rob ob glavi bolj trdo 
stal. Takoj ko so prišli od maše, so ta boljšo ruto 
sneli, položili na posteljo, poravnali, kasneje pa 
pospravili. Ob nedeljah so za delo v kuhinji rabili 
svetlejšo ruto.
Ko sem bila še majhna punčka, se dobro spomn
im, da so prišle k maši vse ženske pokrite z lepimi 
svetlikajočimi se rutami in šerpami. Šerpe so bile 
daljše ravne rute, ki so jih zadaj in ob strani upog
nile, spredaj pa zavezale pod brado v pentljo. Na 
konceh so za okras viseli cofli. Iz bogate hiše, kjer 
so imeli trgovino, sta bili Metka Rusova in Tilka 
Kojeva. Oni sta nosili črne klobuke in sta se lepo 
mestno obnašali."
Francka Kozina je bila rojena na Bregu leta

Marija Bolha iz Goriče vasi, rojena Arko leta 
1865 v Sajevcu, si je znala skrbno in lepo

POKRITI NAGLAVNO RUTO. NAPREJ ZAVEZANA RUTA 
POD BRADO JE BILA ZELO POGOSTO V RABU OB 
DELOVNIKIH V HLADNEM VREMENU, OBVEZNO PA OB 
PRAZNIČNIH DNEH.

F

1920. Še se spomni: "Mati Marija je bila zmerom 
v ruti, oče v klobuku. Pri gospodinjskih delih je 
mati rabila belo ali svetlejšo vzorčasto ruto, za na 
njivo je imela pisane, ki si jih je zavezovala zadaj 
na štuco. Ob nedeljah za k maši in delovnikih za 
v trg je zavezovala ruto spredaj pod brado. Vse 
boljše rute so se svetile, v blagu so bili vtkani vzor
ci iz dvojnih niti in so trdo stale na glavi."
Marija Šmalc iz Dolenjih Lazov pravi: "Ko sem 
bila še dekle, sem delala pri Krnčevih v Zapužah. 
Oče takrat ni bil v službi, pri hiši je bilo sedem 
otrok. Ker sem bila najstarejša od deklet, sem 
morala pomagat preživljat družino. 
Popoldanskemu delu smo rekli žrnada. Vse se je 
delalo na roke, na motiko. Pri delu smo dekleta 
nosile tanke pisane rute, zavezane nazaj. Dekleta

Alojz in Marija Ilc pri sušenju sena v Goriči vasi 
leta 1950. Navada, da so se pri opravilih 
zavarovali pred soncem z rutami in klobuki, se 
JE ŠE DOLGO OHRANILA.

so rekla, da nosijo čučko ruto. Možje so imeli na 
glavah klobuke ali pa slamnike, fantje pa široke 
kape s šildom. Dobro vem, da sem nosila ruto pri 
delu že kot punčka, čez nekaj let pa mi je mati 
govorila, da moram imeti šerpo, če hočem biti 
pravo dekle. Kupila mi je dve šerpi, ko mi je bilo 
štirinajst let. Kiti mi je spletla in spela zadaj gor. Na 
tako oblikovano frizuro sem si pokrila šerpo, daje 
lepo stala, ker je bila zadaj polna oblika. Spredaj 
sem iz obeh dolgih koncev naredila mašno, na 
robu pa so visele franže. Potem sem nosila še 
bareto, nekaj let kasneje pa klobuk."

Zahvala sponzorjem kmečkih 
iger na Poljanah
Najprej hvala vsem lastnikom zemljišč, kjer je 
potekale dirka, in seveda tudi vsem našim spon
zorjem, ki so omogočili prireditev. To so: 
TELEKOM SLOVENIJE D.D., INOTHERM 
D.O.O., ABO GRAFIKA D.O.O., ŠILC TRADE 
D.O.O., SDS OBČINSKI ODBOR RIBNICA, 
TRIM ŠPORT D.O.O., KRAJEVNA SKUPNOST 
VELIKE POUANE, ZAVAROVALNICA 
TRIGLAV D.D., MOTOMAN ROBOTEC D.O.O., 
AVTOTRANSPORTI KASTELEC, MERCATOR 
DISKONT RIBNICA, RADIO UNIVOX, RADIO 
URBAN, RADIO ZELENI VAL, ŽUŽEK - LES
d.o.o., Stupica transport d.o.o., 
AVTOŠOLA HERBY D.O.O, ZDRAVSTVENI 
DOM RIBNICA, TRGOVINA IN MESARIJA 
AMBROŽIČ, KOŠČEK D.O.O, COPEX D.O.O, 
PICERIJA VRBA, PGD VELIKE POUANE.

JožeAndolšek, 
predsednik ŠD Velike Poljane

Rfišero



Na podlagi 120. člena Zakona o uresničevanju javnega interesa za kulturo (Uradni list RS, št. 96/02) in 12. člena 
Pravilnika za vrednotenje programov ljubiteljske kulturne dejavnosti v Občini Ribnica (Uradni list RS, št. 36/03, 
17/04) v postopku javnega razpisa za zbiranje predlogov za sofinanciranje programov ljubiteljske kulturne dejavnos
ti v občini Ribnica v letu 2007 ter na podlagi predloga strokovne komisije izdajam naslednji

Na podlagi 12. člena Odloka o podelitvi priznanj 
in nagrad Občine Ribnica (Ur.l. RS, št. 44/98 in 
57/2005) Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja objavlja

SKLEP
o izbiri izvajalcev kulturnih programov in projektov ter prireditev v letu 2007

I. V letu 2007 bo Občina Ribnica iz proračuna sofinancirala naslednje izvajalce in njihove kulturne 
programe, projekte in prireditve:

REDNA DEJAVNOST KULTURNIH DRUŠTEV:
1. KUD Ribniški pihalni orkester
2. Društvo mažoret in plesalcev Ribnica
3. KUD Gallus Ribnica, Nonet Vitra
4. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Dramska skupina
5. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Otroška folklorna skupina
6. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Cerkveni mešani pevski zbor sv. Rok
7. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Moški pevski zbor Lončar
8. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Dekliški pevski zbor
9. KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Moška pevska skup. "d'GAMABIS"
10. KD Komorni zbor p. Stanislav Škrabec Ribnica
11. UD Župnijski pevski zbor RIBNICA
12. Vaško turistično etnološko društvo HROVAČA, Dramska skupina
13. KUD Sveti Gregor, Dramska skupina
14. KUD Sveti Gregor, Mešani pevski zbor
15. Društvo oktet Gallus Ribnica
16. Društvo podeželskih žena Ribnica,Ljudske pevke

Višina sofinanciranja 
3.064,65 EUR 
1.062,80 EUR 

906,05 EUR 
1.346,24 EUR 

936,70 EUR 
1.415,13 EUR 
1.300,41 EUR 

641,01 EUR 
879,78 EUR 

1.247,58 EUR 
1.651,27 EUR 
1.715,49 EUR 
1.257,79 EUR 

992,16 EUR 
1.240,86 EUR 
1.428,85 EUR

POZIV
NA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 

PODELITEV PRIZNANJ IN 
NAGRAD OBČINE RIBNICA ZA 

LETO 2007

Priznanja in nagrade Občine Ribnica so:
• naziv častni občan,
• Urbanova nagrada,
• Gallusovo priznanje,
• Priznanje Občine Ribnica.

NAZIV ČASTNI OBČAN
Naziv častni občan se podeli za pomembnejše 
trajne uspehe na gospodarskem, znanstvenem, 
umetniškem, kulturnem, športnem, vzgojno-izo- 
braževalnem in humanitarnem področju, s čimer 
predstavlja občino doma in v svetu. Naziv častni 
občan se lahko podeli tudi tujcu.

KULTURNI PROJEKTI IN PRIREDITVE:
1.
2.

3.
4.
5.
6.

7.
8.

9.
10. 

11. 

12.

13.
14.
15.
16. 
17.

Višina sofinanciranja
Društvo mažoret in plesalcev Ribnica ll.evr. prvenstvo NBTA-SI 2007 500 EUR
KUD Ribniški pihalni orkester Budnica 100 EUR
KUD Ribniški pihalni orkester Poletni večerni koncert 300 EUR
KUD Sveti Gregor, Mešani pevski zbor Celov.koncert ob 50. letnici delovanja 400 EUR 
KUD F. Zbašnik Dolenja vas Srečanje harmonikarjev 300 EUR
KUD F. Zbašnik Dolenja vas Miklavževanje 200 EUR
KUD F. Zbašnik Dol.vas, M.p.s. "d'GAMABIS" Izdaja CD-slov.ljud.pesmi 300 EUR
Društvo oktet Gallus Ribnica

Vaško tur.-etnološko društvo Hrovača
KUD Gallus Ribnica, Ndnet Vitra
Društvo podeželskih žena, Ljudske pevke
Mladinsko društvo Okameneli svatje
Ribniški študentski klub
Ribniški študentski klub
Vrtec Ribnica
Vrtec Ribnica
Kulturno društvo Golliwog

Letni samostojni koncert in 
snemanje opusa Kernjakovih skladb 500 EUR 
Miklavževanje - Božiček 400 EUR
Pesem in poezija - Z roko v roki 400 EUR
Veselo si zapojmo 300 EUR
Predbožično rajanje 300 EUR
Letni kino 300 EUR
Kulturna ropotarnica 200 EUR
30 let samost. Vrtca Ribnica 300 EUR
Gledališka predst.v Veselem dec. 200EUR
Izdaja CD glasbene skupine 200 EUR

II. Izbrani izvajalci morajo v roku 30 dni po dokončnosti sklepa o izbiri z Občino Ribnica podpisati 
pogodbo o sofinanciranju javnega kulturnega programa oz. projekta.

Obrazložitev:
Na javni razpis zbiranja predlogov za sofinanciranje programov ljubiteljske kulturne dejavnosti v občini 
Ribnica v letu 2007, ki je bil objavljen v občinskem glasilu REŠETO dne 30.3. 2007, je prispelo skupaj 
21 vlog; od tega je 7 vlagateljev kandidiralo samo za redno dejavnost, samo za projekte in prireditve 5 
vlagateljev, za obe zvrsti pa 9 vlagateljev. Vlagatelji so ponudili v izbor 32 projektov oz. prireditev.

URBANOVA NAGRADA
Urbanova nagrada se podeli posameznikom za 
življenjsko delo, delovnim skupinam, podjetjem in 
drugim organizacijam in skupnostim za izjemne 
uspehe na posameznih področjih gospo
darskega življenja in dela, ki prispevajo k razvoju 
in ugledu občine Ribnica.

GALLUSOVO PRIZNANJE
Gallusovo priznanje se podeli posameznikom, 
skupini posameznikov, organizaciji in skupnosti 
za dolgoletno uspešno in ustvarjalno delo ter 
vidne dosežke trajnejšega pomena s področja 
kulturnih in drugih družbenih dejavnosti v občini 
in širšem družbenem prostoru.

PRIZNANJE OBČINE RIBNICA
Priznanje Občine Ribnica se podeli 
posameznikom, podjetjem, zavodom ter organi
zacijam in društvom ter drugim organizacijam in 
skupnostim za enkratne - izjemne dosežke in kot 
vzpodbudo za nadaljnje strokovno delo in 
aktivnosti na posameznih področjih življenja in 
dela.

Podeli se lahko največ eno priznanje častnega 
občana, ena Urbanova nagrada, do dve 
Gallusovi priznanji in do dve priznanji Občine 
Ribnica.

V razpisnem postopku je bilo ugotovljeno, da so bile vloge iz izreka odločbe pravočasne in popolne oz. 
so bile dopolnjene v predpisanem roku ter da vlagatelji izpolnjujejo razpisne pogoje. Po roku za odpi
ranje ponudb je bila s stani KUD F. Zbašnik Dolenja vas, Moški pevski zbor Lončar, predložena še 
ponudba za projekt oz. prireditev, ki pa v postopku izbora ni bila upoštevana.

Predlog mora vsebovati:
• ime in priimek ter naslov (za fizične osebe),
• naziv ter naslov (za pravne osebe),
• obrazložitev.

Vse vloge je pregledala strokovna komisija ter opravila ocenjevanje in vrednotenje vlog na podlagi 
določil in strokovnih meril veljavnega pravilnika ter pripravila predlog izbora programov ljubiteljskih kul
turnih dejavnosti s predlogom razdelitve razpoložljivih proračunskih sredstev. Razpoložljiv obseg pro
računskih sredstev za ljubiteljsko kulturno dejavnost po razpisu v letu 2007 znaša 26.289 EUR, od tega 
21.089 EUR za redno dejavnost kulturnih društev ter 5.200 EUR za kulturne projekte in prireditve. 
Redna dejavnost kulturnih društev je vrednotena v skladu z veljavnimi točkovnimi merili pravilnika, kul
turni projekti in prireditve pa so izbrani glede na javni interes, vsebinsko učinkovitost ter kulturni in pro
mocijski pomen za občino Ribnica. Mladinsko društvo Okameneli svatje in Kulturno društvo Golliwog 
se, glede na zvrst dejavnosti, ki ju izvajata, nista mogla umestiti v vrednotenje programa iz naslova redne 
dejavnosti veljavnega pravilnika; uvrstila pa sta se med "projekte in prireditve" saj sta izpolnjevala pogo
je za sofinanciranje iz tega naslova.

RESIETp.RlBMIQA^ki
siol.net

Postopek vodila: 
Metka Tramte, Jože Levstek, župan

Predloge za podelitev razpisanih priznanj in 
nagrad Občine Ribnica z obrazložitvijo v zaprti 
kuverti z oznako "OBČINSKE NAGRADE IN 
PRIZNANJA" zbira Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja pri Občini 
Ribnica do vključno 20. septembra 2007.

Dodatne informacije lahko dobite v Uradu 
župana Občine Ribnica (tel. 837 20 03).

Predsednik Komisije za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja 

Jože Tanko, lr.
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JANU V SLOVO

Mnogo prehitro prišel je čas, 
ko posloviti si se moral od nas.
Čeprav sam tega še nisi želel, 
se Bog je odločil, da te k sebi bo vzel.

Žalostno je naše zadnje slovo, 
košček tebe si vsak v srcu zaklenil bo.
V ljubezen si zdaj ti se spremenil, 
in se v naših srcih za vedno naselil.

Vedi, da te pozabili ne bomo nikdar, 
vedno z najlepšim cvetjem krasili tvoj oltar. 
Poskušaj budno imeti oko, 
in pazi na vsakega izmed nas, 
da se mu kaj podobnega pripetilo ne bo.

Jerca

ZAHVALA
Ob mnogo prerani izgubi našega dragega

JANA ABRAHAMSBERGA

iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti, mu izrekli tople 
besede v slovo in nam izrekli sožalje, podarili cvetje in sveče.

Vsi njegovi

Niti zbogom nisi rekel 
niti roke nam podal, 
tiho, mirno si zaspal, 
a v srcih naših boš ostal.

m

•• •»-

ZAHVALA
ob boleči izgubi našega dragega sina, brata in strica

PAVLATRDANA
(1938 - 2007) 

iz Rakitnice 16

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, vaščanom in znancem, 
ki ste pokojnega v tako velikem številu pospremili na zadnji poti. Hvala 
vsem za
izrečeno in poslano sožalje, podarjeno cvetje in sveče.
Iskrena hvala osebju Zdravstvenega doma Ribnica, župniku 
Branku Potočniku za lepo opravljen bogoslužni obred, pogrebcem, 
pevcem za zapete pesmi in Komunalnemu podjetju iz Ribnice.

Še enkrat vsem iskrena hvala.

ŽALUJOČI VSI NJEGOVI

/4

JAVNO ZBIRANJE PROJEKTNIH 
PREDLOGOV ZA ČRPANJE 
SREDSTEV IZ OSI LEADER V LETU 
2008

V programskem obdobju od 2007 do 2013 se bo v okviru novega 
Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja podpirala tudi ti. os 
Leader. Osnovni namen ukrepov je izboljšati razvojne možnosti na podeželju 
ob izkoriščanju lokalnih virov in aktivni vlogi lokalnega prebivalstva.
V okviru osi Leader bodo v omenjenem obdobju na voljo sredstva za izved
bo projektov in aktivnosti, ki jih bo posamezno območje opredelilo v svoji 
razvojni strategiji. Območje mora imeti izdelan razvojni program podeželja 
do leta 2013, skupaj s predlogi projektov, ter oblikovano javno zasebno part
nerstvo (ti. lokalno akcijsko skupino), znotraj katere je določen organ 
odločanja.
V septembru 2007 bo Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
objavilo razpis za črpanje sredstev iz omenjene osi, nanj pa se bo lahko pri
javila formirana lokalna akcijska skupina na opredeljenem območju. Če bo 
prijava uspešna, ji bodo letno dodeljena sredstva za izvedbo projektov do 
konca programskega obdobja - 2013.
Na območju 11 občin razvojnega programa podeželja Po poteh dediščine 
od Idrijce do Kolpe se je že formirala lokalna akcijska skupina, ki pripravlja 
lokalno razvojno strategijo na osnovi že izdelanega razvojnega programa 
podeželja (www.slovenia-heritage.net/ik). Zbira tudi predloge projektov za 
izvedbo v letu 2008.
Organ odločanja, ki ga sestavljajo predstavniki 11 občin in predstavniki 
zasebnega, nevladnega sektorja, se bo vsako leto odločal o prioritetni izved
bi predlaganih projektov. Trenutno ocenjujemo, da bi območje 11 občin iz 
osi Leader lahko letno pridobilo približno 200.000 eur sofinancerskega 
deleža. Največji možni sofinancerski delež za izvedbo projekta bo 50%. 
Predlogi projektov se bodo zbirali letno do septembra za naslednje leto. 
Kriteriji za izbor projektov bodo sledeči:
• komplementarnost - projekt mora biti v skladu z razvojnim programom 

podeželja in lokalno razvojno strategijo,
• inovativnost - kaj pomeni za lokalno skupnost,
• gospodarski vpliv-v kolikšni meri prispeva k razvoju novih dejavnosti, ust

varja/ ohranja delovna mesta,
• okoljski vpliv - ali je v skladu z veljavno okoljsko zakonodajo, ali prispeva k 

ohranjanju okolja,
• financiranje - ali so zagotovljena lastna sredstva za izvedbo projekta vsaj v 

višini 50%
• enakomeren razvoj celotnega območja - prispevati mora k skladnemu 

razvoju celotnega območja,
• trajnost - ocena možnosti nadaljnjega izvajanja projekta po času, ko ne 

bo več pomoči,
• upravljanje projekta - ocena sposobnosti in referenc izvajalca projekta. 
Izpolnjeni obrazci se bodo zbirali do septembra 2007 na sedežu Zavoda 
PO-PPD Od Idrijce do Kolpe, Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica ali po elek
tronski pošti heritageik@siol.net. Obrazec je dostopen na internetni strani 
www.slovenia-heritage.net/ik ali na sedežu zavoda.
Za vse podrobnejše informacije smo dosegljivi na tel. št. 01/ 8369 330, 
040 437 558.

Zavod PO-PPD Od Idrijce do Kolpe 
Alenka Henigman

ZAHVALA
Tiho in mnogo prezgodaj je odšel od nas

JANEZ MIHELIČ
(1946-2007) 

iz Gorenjih Lazov št. 8
Ob njegovi prerani smrti se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
vaščanom, prijateljem, znancem in bivšim sodelavcem za izrečeno 
sožalje, darovano cvetje in sveče. Posebno se zahvaljujemo vaščanom, 
ki so pokojnika pospremili na njegovi zadnji poti, in gospodu Tonetu 
Šilcu za poslovilni govor. Zahvala tudi gospodu duhovniku za opravljeni 
obred in pevcem za zapete pesmi.
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga pospremili na njegovi zadnji poti.

SESTRA STANKA V IMENU ŽALUJOČIH

RE$ETP.RIB^IC?A5^|'^^^^T



OBVESTILO ZA 
JAVNOST

Javno komunalno podjetje Komunala Ribnica d.o.o. bo organiziralo brez
plačno zbiranje nevarnih odpadkov iz gospodinjstev.

22. septembra:

GRČARICE 

DOLENJA VAS

PRIGORICA 
NEMŠKA VAS 
RIBNICA

BUKOVICA 

JURJEVIČA 

DOLENJI LAZI 

ŽLEBIČ

8.00 do 8.30-GASILNI DOM 
GRČARICE, GRČARSKE RAVNE
8.45 do 9.45 - KS DOLENJA VAS (RUMENA 
HIŠA)
DOLENJA VAS, LIPOVEC, MAKOŠE, RAKITNI
CA, BLATE, KOT PRI RAKITNICI 
9.50 do10.20 - GASILNI DOM 
10.25 do 10.55 - GASILNI DOM
11.00 do12.00 - GOZDARSKI DOM - KNAPU. 
TRG
12.05 do13.05 -ŽUU
CENTER, GORIČA VAS, HROVAČA, LEPOVČE 
OTAVICE
13.15 do13.45 - GASILNI DOM
BUKOVICA, DANE
13.55 do 14.25 - TECHNOKEMA
JURJEVIČA, SAJEVEC, KOT, BREŽE
14.40 do 15.10 - GASILNI DOM
DOLENJI LAZI, GRIČ, BREG, ZAPUŽE
15.20 do 15.50-AVTOBUSNA POSTAJA-KLUN
ŽLEBIČ, GORNJI LAZI, SLAPNIK, SUŠJE

29. septembra:

VELIKE POUANE

ORTNEK

MARŠIČI

SV. GREGOR

8.00 - 8.30 - GASILNI DOM 
VELIKE POUANE, RAVNE, ŽUKOVO, VRH PRI 
POU., ŠKRAJNEK, BUKOVEC PRI POUANAH 
8.40 'do 9.00 - GOSTILNA ČEZ ŽEL. PROGO- 
MATJAK
ORTNEK, GORENJE PODPOUANE, DOLENJE 
PODPOUANE, LUKNJA, FINKOVO , MOČILE, 
ZLATI REP, DULE
9.10 DO 9.30 - NASPROTI CERKVE 
MARŠIČI, PRAPROČE, RIGEU PRI ORTNEKU, 
PUSTI HRIB,
9.50 do 10.50 - GASILNI DOM
SV. GREGOR, GAŠPINOVO, GRABEN, KRNČE,
ANDOL, LEVSTIKI, MAROLČE, JUNČJE,
BRINOVŠČICA, ČRNEC, ZADNIKI, HOJČE,
HUDI KONEC, ČRNI POTOK PRI V. LAŠČAH,
GREBENJE

Pod nevarne odpadke iz gospodinjstev spadajo:
• Barve in sorodni pripomočki - barve na osnovi organskih topil, oljne barve, 

barve za tekstil, razredčilo, odstranjevalec rje, laki, kiti, tesnila, lepila
• Različna čistila - organska topila, jedka čistila
• Kozmetika in zdravila - kozmetika na alkoholni osnovi, toniki in losjoni, 

tablete, razpršila, laki za nohte in odstranjevalci, preparati za lase
• Avtomobili - motorno olje, bencin, avtokozmetika, avtomobilske barve in 

kiti, tekočine za pranje stekel, hladilna tekočina, zavorna tekočina, akumu
lator

• Nevarni predmeti in snovi - fluorescentne žarnice, živosrebrni termometri, 
fotokemikalije, različne kisline in baze, jedilno olje in mast, naftalinske 
kroglice, baterijski vložki, različna razpršila

• Vrtni izdelki - razpršilo za zajedalce, gnojila, pesticidi in insekticidi, fungici
di, herbicidi in strupi

J KP Komunala Ribnica d.o.o.

Podjetniške informacije

Javni razpis za sofinanciranje turistične infrastrukture. Razpisnik: 
Slovenski podjetniški sklad. Predmet sofinanciranja so izključno nastanitveni 
obrati, hoteli, moteli, penzioni, apartmajska naselja, ki bodo dosegali najmanj 
3* ali več. Minimalno zahtevano število novih postelj je 10. Prvi rok za odda
jo prijav je 10. 8. 2007. Podrobnosti: http://www.podjetniski-portal.si/down- 
loadfile.aspx?docid=5297

Javni razpis za sofinanciranje projektov izgradnje energetsko 
varčnih večstanovanjskih stavb. Razpisnik: Stanovanjski sklad 
Republike Slovenije. Rok: do 31.12. 2008. Podrobnosti: www.podjetniski- 
portal.si/downloadfile.aspx?docid=5139.

Javni razpis za sofinanciranje projektov na področju enakih 
možnosti žensk in moških za leto 2008. Razpisnik: Vlada RS, Urad za 
enake možnosti. Rok: 14. 9. 2007. Podrobnosti:
www.uem.gov.si/si/javna_narocila/javni_razpisi.

• Javni razpis za odobritev garancij za finančni lizing nove opreme brez polo
ga v letu 2007 za mikro, mala in srednja podjetja, v sodelovanju z lizing 
hišami. Razpisnik: Slovenski podjetniški sklad. Rok: do odobritve 
razpisanih sredstev oz. 10. 11. 07. Vmesni roki: 10. 9., 10. 10. 
Podrobnosti: www.podjetniski-portal.si/downloadfile.aspx?docid=4376.

• Javni razpis za odobritev posrednih dolgoročnih investicijskih kreditov z 
garancijami v letu 2007, za mikro, mala in srednje velika podjetja, ki jih 
razpisuje Slovenski podjetniški sklad v sodelovanju z bankami. Rok: do 
odobritve razpisanih sredstev oz. 10. 10. 07. Vmesni rok: 10. 9. 07. 
Podrobnosti: www.podjetniski-portal.si/downloadfile.aspx?docid=4375 .

• Javni razpis za finančne vzpodbude delodajalcem za zaposlitev invalidov v 
letu 2007. Rok: 5. 10. 07. Podrobnosti: www.podjetniski-portal.si/down- 
loadfile.aspx?docid=4374.

• Javni razpis za odobritev ugodnih neposrednih kreditov za raziskovalno 
razvojne aktivnosti malim in srednje velikim podjetjem v letu 2007. 
Razpisnik: Slovenski podjetniški sklad. Rok: do odobritve razpisanih sred
stev oz. 10. 10. 07. Vmesni rok: 10. 9. Podrobnosti: www.podjetniski-por- 
tal.si/downloadfile.aspx?docid=4622.

• Javni razpis za pridobitev sredstev Evropskega sklada za regionalni razvoj 
- ESRR dvig konkurenčnosti turističnega gospodarstva -Turistična infra
struktura. Rok: 14. 11. 07, 6. 2. 08, 4. 6.08 in 19. 11. 08 oz. do porabe 
sredstev. Podrobnosti:
www.podjetniski-portal.si/downloadfile.aspx?docid=4738.

• Javni razpis za spodbujanje tujih neposrednih investicij v letih 2007 in 
2008. Rok za oddajo vlog je 9. 9. 2008 do 12. ure oz. do porabe pro
računskih sredstev. Podrobnosti: www.podjetniski-portal.si/download- 
file.aspx?docid=3948

• Javni razpis za odobritev neposrednih dolgoročnih investicijskih kreditov 
za nova podjetja v letu 2007. Rok za prijavo: je odprt najkasneje do 
vključno 25. 10. 2007. Podrobnosti: www.podjetniski-portal.si/down- 
loadfile.aspx?docid=3711

• Javni razpis za odobritev mikrokreditov za mala podjetja v letu 2007. Rok 
za prijavo: je odprt najkasneje do vključno 25. 10. 2007. Podrobnosti: 
www.podjetniski-portal.si/downloadfile.aspx?docid=3712

• Javni razpis za sofinanciranje rekonstrukcij večstanovanjskih stavb. Rok: 
do 31. 12. 2007. Podrobnosti: www.stanovanjskisklad-rs.si/index.php? 
location= 1 _9_0_0_0,1 _9_2_0_0

• Javni razpis za izbor programov javnih del v Republiki Sloveniji za leto 
2007. Rok za oddajo prijave: v letu 2007 vsak 5. v mesecu do 12. ure. 
Podrobnosti: www.ess.gov.si/slo/Dejavnost/JavniRazpisi/03-11-06/03- 
11-2006.htm

Pripravil Razvojni center Kočevje Ribnica d.o.o., na osnovi spletne doku
mentacije Moj spletni priročnik, ki jo pripravlja: Informacijsko Raziskovalni 
Center Celje. Za natančne podatke si oglejte celotne razpise v uradnih lis
tih ali na spletnih straneh www.japti.si. Vse, ki bi želeli na svoj elektronski 
naslov prejemati tedensko sveže informacije o podjetniških razpisih, sejmih, 
novostih iz poslovnega sveta, ponudbe - povpraševanje po izdelkih in storit
vah, vabimo, da pokličete na št. 8950-610, 8369-753, 041/436-233 ali 
pišete na e-naslov pokolpje@siol.net. Posredovanje informacij po e-pošti je 
brezplačno.

RESETQ.R1BNICA S1QL.NET
Podjetniške informacije
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BMMBM. NEPREMIČNINE Franc TANKO s p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10 -13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
BOHINJSKA BISTRICA - Ulica Pod gozdom, opremljen 
turistično stanovanjski objekt, zgrajen leta 1983, vel. 145 
m , nahaja se na južnem delu Boh. Bistrice, ob potoku, 
neposredno ob smučišču Kobla. Velikost parcele je 807 m , 
zgradba ima skupno neto površino ca 600 m, kjer se 
nahajajo apartmaji s kopalnicami in balkoni. Objekt ima 27 
ležišč in lastniško stanovanjsko enoto v pritličju. Vsa 
infrastuktura. Cenaje 730.000,00 EUR. Vseljivo takoj. 
ŽIMARICE - starejša stanovanjska hiša ob potoku (bivši 
mlin) zgrajena 1930, velikost 594 m , z njivo, v izmeri 292 
m , gozd v izmeri 9417 m in njivo v izmeri 1244 m . Cena 
za celotno posestvo je 31.300 EUR ali 7.5 mio SIT.
RIBNICA CENTER - poslovno stanovanjska hiša, zgrajena pred letom 
1967, velikost parcele 368 m z vrtom delno obnovljena, CK na olje, 
KT, TEL, cena 154.398 EUR ali 37 mio SIT.
RIBNICA PRIGORICA - kmetija, starejša stanovanjska hiša, 
zgrajena 1930, potrebna obnove, v izmeri 464 m, 
gospodarsko poslopjev izmeri 57 m in gospodarsko 
poslopje v izmeri 93 m , ter ca 15 ha zemljišča - pašniki, 
travniki, njive in gozd, nekaj stavbnih parcel. Prodaja se v 
paketu, cena 75.113 EUR ali 18 mio SIT.
VELIKE LAŠČE - Dvorska vas - starejša stanovanjska 
hišica7x9 m, zgrajena 1940, z gospodarskim poslopjem, 
potrebna obnove, velikost parcele ca 1000 m , zanimiva in 
sončna lokacija, cena 64.000 EUR ali 15.336.690,00 SIT. 
VELIKE LAŠČE - blizu železniške postaje, lesena 
stanovanjska hišica, dimenzije 10,x 9 m, zgrajena leta 
1955, z dvoriščem v izmeri 451 m , el. voda v hiši, takoj 
vseljiva in ca. 5000 m , zazidljivega prostora za gradnjo 
eno družinskih hiš, parcelacija še ni izvedena. Cena za vse 
skupaj je 299.500 EUR ali 71.772.218,00 SIT.
SODRAŽICA - blizu centra, polovica novozgrajenega 
dvojčka v izmeri 9x8 m, velikost parcele 465 m , zgrajen 
leta 2007 - druga podaljšana gradbena faza (fasada 
izdelana, elektrika in voda v hiši, okolica delno urejena), 
dokumentacija urejena, zelo lepa sončna lokacija, cena 
104.323,15 EUR ali 25 mio SIT.
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE - industrijska cona, novejši poslovni prostori v 
izmeri cca 450 m, 14x12 m, zgraj. 1997, z urejeno 
dokumentacijo za proizvodnjo mirno dejavnost, 14 park. 
mest, vsa infrastruktura cena 273.876 EUR ali 63,95 mio 
SIT, v račun vzamemo tudi stanovanje v Ljubljani, uporaba 
takoj.
RIBNICA: blizu centra, poslovni prostpr, trgovina v izmeri 
ca 220 m' in pisarne v izmeri ca 120 m , pomožni prostor v 
izmeri ca 100 m , vse v obratovanju, popolnoma 
obnovljeno, zgradba zgrajena leta 1968. Dokumentacija in 
vsa infrastruktura ter parkirišča urejena. Cena za m 975 
EUR oz. 223.649,00 SIT.

GRADBENE PARCELE:
RIBNICA - HRASTJE,, 3 gradbene parcele, velikosti 1192 
m , 976 m in 1005 m .cenazam 15 EUR ali 3.600 SIT. 
KMETIJSKE PARCELE:
RIBNICA - BUKOVICA, Pašnik 1667 m , travnik 3416 m in 
travnik 1355 m , cenazam je 1,24 EUR ali 298,00 SIT. 
RIBNICA - DOLENJA VAS, več kmetijskih parcel in gozdov 
na različnih lokacijah, v skupni izmeri ca 2 ha, prodamo v 
paketu za 8.200 EUR ali 1.950.000 SIT.
RIBNICA - k.o. JURJEVIČA in k.o. ZAMOSTEC, 2 gozda v 
izmeri 9027 m', nižje kvalitete in 11689 m, srednje 
kvalitete, prodamo. Cena za m 0,36 EUR. 
STANOVANJA:
Ribnica - strogi center - trosobno, dupleks, nadstandardno, 
zgrajeno leta 2007, v Izmeri 101,77 m delno v mansardi, 
klima, CK na plin, takoj vseljivo, 2 parkirni mesti, cena 
150.707,58 EUR ali 36,11 mio SIT.
SODRAŽICA - center, dvosobno, zgrajeno leta 1976, v 
izmeri 60,55 m , v III. nadstropju s pripadajočo kletjo, še ni 
vpisano v ZK, vseljivo v treh mesecih. Cena 58.420,96 
EUR ali 14 mio SIT.
KOČEVJE - blizu Zdravstvenega doma, dvosobno 
stanovanje kompletno obnovljeno, velikost 57,14 m, 
zgrajeno 1975, etažno urejeno, s solastniškim delom na 
zemljišču v I. nadstropju, drvarnica. Vsa infrastruktura, 
klasično ogrevanje (kamin), KT, TEL, cena 63.500 EUR, 
vseljivo v enem mesecu.

ODDAMO V NAJEM 
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE- pisarno, opremljeno, varovano, v pritličju, vel. 
cca 64 m , CK, vsa dokumentacija - uporabno dov. Cena 
najema 6,0 EUR za m ali 1.440,00 SIT.
RIBNICA-JURJEVIČA, poslovni prostor za mirno dejavnost 
v izmeri ca 770 m , z večjim dvoriščem, zgrajen leta 1980, 
infrastruktura urejena, cena za m' 3 EUR ali 719 SIT. 
STANOVANJA:
RIBNICA - BREG, oddamo, v najem kletno enosobno 
stanovanje v izmeri 45,27 m , v stanovanjski hiši, zgrajeni 
leta 2005, CK na plin, neopremljeno, takoj vseljivo, cena 
najema za mesec je 188 EUR ali 46.000 SIT + stroški, 
predplačilo garancija.

KUPIMO
STANOVANJA:
LJUBLJANA - Kodeljevo, Rudnik, Vič, Moste, kupimo 
garsonjero od 24 do 30 m', prvo ali drugo nadstropje, 
gotovinsko plačilo, 58.333 EUR ali od 14 do 15 mio ŠIT, 
vselitev v dveh mesecih.

Uredimo vam vso dokumentacijo, svetujemo in se za vas strokovno in srčno potrudimo 
pri prodni in nakupu vaših nepremičnin, pokličite nas in nam zaupajte vaše želje,

OPTIK
TV7

TRADICIJA IN KVALITETA f

Opažate, da ne vidite več dobro? < 
Oglasite se pri nas na kontrolo vida!
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Vzemimo si čas za denar
Prišlo je poletje. To je čas, ko nas večina ugotovi, da 
imamo več želja kot zmožnosti, da jih uresničimo. To 
je tudi čas, ko lahko razmislimo o tem, daje 
marsikatero željo mogoče uresničiti malce kasneje. 
S skrbnim ravnanjem s svojimi sredstvi lahko to 
dosežemo brez velikih odrekanj.
V NLB nudimo pestro izbiro varčevalnih in 
naložbenih produktov s katerimi lahko stranke za 
svoja sredstva poskrbijo optimalno v okviru njihovih 
želja in zmožnosti.
Ena izmed najbolj zanesljivih in varnih naložb 
denarja je NLB Postopno varčevanje z
mesečnimi vplačili. Stranke se lahko odločijo za 
NLB Postopno varčevanje s spremenljivo ali 
nespremenljivo obrestno mero. Dovolj je že polog 
20 evrov na mesec; seveda pa se lahko odločijo 
tudi za višje zneske, glede na to, za kaj bodo 
varčevale: za nov avto, računalnik, dodatek k 
pokojnini, šolanje otrok, sanjske počitnice ali kaj 
drugega. Ne glede na to, ali vlagajo velike ali 
majhne vsote, se njihovo premoženje vztrajno 
povečuje iz meseca v mesec.
Za zagotovitev varne finančne prihodnosti sebi ali 
svojim bližnjim je primerna oblika postopnega 
varčevanja NLB Rentno varčevanje. Mogoča je

izbira med enkratnim ali mesečnimi vplačili in prav 
tako med enkratnim izplačilom ali izplačilom v obliki 
mesečne rente.

Preprosta možnost, s katero je mogoče poskrbeti, 
da se sredstva obrestuje po višji obrestni meri, kot 
jo omogoča osebni račun, je NLB Varčevalni 
račun. Daje prenos sredstev, ki jih stranke 
trenutno ne potrebujejo, enostavnejši, poskrbi 
storitev NLB Plus. Storitev omogoča avtomatski 
prenos sredstev med osebnim in varčevalnim 
računom.

In kaj storiti s privarčevanim denarjem, ko varčevanje 
poteče, ali z večjimi zneski, ki jih stranka v 
določenem obdobju ne bo potrebovala? S 
sklenitvijo enega izmed NLB Depozitov so 
sredstva v banki varno vezana in oplemenitena z 
obrestmi. Način in čas vezave lahko stranka 
prilagodi svojim potrebam.
Strokovnjaki v poslovalnicah NLB Podružnice 
Kočevje svetujejo stranki pri izbiri zanjo 
najprimernejše oblike varčevanja ali naložbe. Tako 
bo marsikatera želja v prihodnje laže uresničljiva.

nlbO
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Nova Opel Corsa. S super seksi notranjost^. Vaaauuuuu!

Vstopite v novo Corso in se prepustite njeni osupljivi notranjosti! Se vam pogled 
ne ustavi no sredinski konzoli, oblečeni v črno, bež ali rdečo barvno kombinacijo? 
Ali no kromiranih delih, ki krasijo armaturno ploščo? Vas ne raznežni otip usnjenega 
volana? Ali vas ne vznemirijo nagajivo osvetljeni gumbi in športni 
merilniki? Nemogoče. Nova Corsa. Cmon! .sSS^&.S

AVTOHIŠA ZALAR d.o.o, Mal. taSčc 105, Velike Laide, lel.. 01/78 81 999

informativna cena v S!izna$a 2.1-'>4.364 SH. Slika lahko prikazuje opremo, ki ni serijsko. .
Količina vozil je ome;eno. Povprečna pc'abo gorivo za vse modele od 4.6 do 7,21/100 km.

• Emisije CC^zovm mode!e od l?4do 185 g/km General Motors Southeost Evrope tki, www nnnl <U
- 2040 nudočn, Szabodsog v 117. Madžarska vyww

STEKLARSTVO HREN
Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
• Brušenje stekla
• Fazetiranje stekla in ogledal
• Peskanje stekla
• Izdelava izolacijskega termopan stekla
• Kaljeno steklo
• Tuš kabine (po meri, s tesnili)
• Ogledala
• Kopelit steklo za delavnice
• Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
• Montaža vsega navedenega
• Ostale steklarske storitve
• Intervencija 24 ur na dan

MOBITEL zastopstvo SERVIS GSM / UMTSl SERhi
microera Jože Sile s.p. 
Hrovača 14A 
1310 Ribnica
Tel.: 01/ 8373 116 FAX: 01/ 300 77 06 
GSM: 051/358 762
E-mail: info@microera.si

DELOVNI ČAS: 
nr, PON - PET 

■B 8.30h - 12h ter

S 14h-18h
SOB
8.30h - 11.30h

mte ro e ra. s i
POPUSTI za dodatno opremo I 
PRI NOVIH NAROČNINAH I

Pvc - SI82 Thermo 6

VRHUNSKA KAKOVOST

• lesena okna in vrata e les/ aluminij okna in vrata 

e pvc okna in vrata e aluminij okna in vrata 

e pvc/ aluminij okna e lesena in aluminij polkna

• rolete • komarniki

• svetovanje - izmera - montaža - servis

INLES d.d., Kolodvorska 22, 1310 Ribnica 
www.inles.si, e-mail: info@inles.si 
Maloprodaja Ribnica, tel.: 01 8377 I62, fax: 01 8377 331

Pvc
SI82 Thermo 8



ölesl^
čistilni ser>is • slikoplcskarsU o • parketarstvo

Blesk 2 d.o.o., Bukovica 2, 1310 Ribnica 
Tel: (01) 836 99 33, Fax: (01) 836 99 34, Gsm: (0)31 647 188 

Splet: www.blesk2.si, E-pošta: info@blesk2.si

slikanje stanovanj objektov in vseh vrst fasad, 
montaža mavčnih plošč

izdelava epoksidnih tlakov, polaganje vseh vrst podov
(parket, laminat, PVC,...)

vse vrste čiščenja
(generalna, tedenska, globinsko čiščenje preprog) 

brušenje ter zaščita naravnega in umetnega kamna 

globinska, temeljita čiščenja avtomobilov

FRAGMAT
izolirRa 'äy 

UGODNI NAKUPI
Gradbeni material:
Prodajni program
Fragmata
(termo in hidroizolacija), 
ter ostali gradbeni materiali

-► Fasade
> Dimniki Schiedel
► Armaturno železo 

►Tlakovci ZOBEC in
OBLAK COMMERCE

Gradbeni sistemi

weber
terranovac*

Modularni blok 29 x 19 x 19 cm
Pohištvo in bela tehnika 
Ugodno lahko kupite belo tehniko 
proizvajalca Gorenje in Matrix.
Prodajni program Lesnine, vzmetnice 
MEBLO, kuhinje SVEA in GARANT DANA

lesnina Aohmnt SVEA gorenje matri/ u«sa
------------------------ n.,Axni-
ff=7ET22E39

Blago lahko dobite na ugoden kredit do 24 obrokov. Po dogovoru vam 
nudimo dostavo s tovornim vozilom z dvigalom ter dostavnim kombijem.
Trgovina Sodražica
Cesta Majde Šilc 1, Sodražica
tel.: 01 836 67 77. 031 248 875 
Delovni čas: 7.30 do 19. 
sobota: 7.30 do 12.

Trgovina Cerknica
Cesta 4. maja 1., 1380 Cerknica

tel.: 01 709 38 01 ali 051 378 042 
Delovni čas: 8.00 do 12.00 in 15.00 do 19.00 

sobota: 8.00 do 12.00

VOZILA MA ZALOGI
VW Golf SiTrendline 1,9 TDI 66kw-90km, pet vrat, klima "climatronic", radio RCD 300 s 

štirimi zvočniki, usnjen volan, stikalo za dnevne luči, sredinski naslon za roke, barvni paket.
VW Golf Plus Trendline Si 1,9 TDI 77kw-105km
VW NOVI Fox 1,4 55 kw,-75km, meglenke, klima "climatic", barvni paket, dnevne luči, deljiva 

klop, daljinsko centralno zak.
VW Jetta comfort. 1,9 TDI 105km/77kw, klima climatronic
VW NOVI Passat Hm. Comfortline 2,0 TDI 103kw-140km, večfunkcijski prikazovalnik, radio 

RCD 300 plus, alu platišča Milwaukee, usnjen volan.
VW NOVI Passat var. Highline 2,0 TDI 103kw-140km, alu platišča Monte Carlo
VW Polo Si Comfortline 1,4 59kw-80km, 1,2 47kw-o4km
VW Touran Trendline 77kw-105km, meglenke, klima "climatronic", radio MP3, usnjen volan
VW Sharan Sportline 2,0 TDI 103kw/140km, dva sedeža v tretji vrsti, tehnični paket

PREDSTAVITVENA VOZILA
VW Golf comfortline Euro-paket 1,4 TSI 103kw-140km, pet vrat, kovinska barva, klima 

"climatronic”, stikalo za dnevne luči, zasilno rezervno kolo, sredinski naslon za roke, radio 
RCD 300 z 8 zvočniki.

VW Polo FreeZ 1,4 59kw-80km
VW Fox 1,4 55kw-75km, dnevne luči, meglenke, cent.daljinsko zaklepanje, barvni paket, deljiva 

klop, klima climatic
VW Golf Var.Trendli. 1,9 TDI 105km-77kw, sredinski naslon za roke, klima climatronic, radio 

300 PLUS

Na vročino lahko gledate popolnoma 
drugače. Volkswagen Fox je vroč samo na 
pogled. V notranjosti tega malega frajerja vas 
sveže in nedotakljive pred zunanjo vročino 
ohranja klimatska naprava, ki zagotavlja 
neskončno veselje pri potovanju skozi vroče 
poletne dni. Fox je pravi Volkswagen, ki je 
varen, zanesljiv in predvsem gospodaren.

VOZILA NA ZALOGI
Mercedes coupe CLK 230 avtomatik ELEGANCE 145kw, letnik 2000
Jeep Cherokee 3,7 Limited 4x4,155kw, letnik 2003
Seat Ibiza 1,4 16V Sportrider, letnik 2007
VW Crafter furgon EMR 2,5 TDI 136km/100kw, letnik 2007
Škoda Octavia 1,6, 55kw-75km, letnik 2000
Opel Astra 1,6 Sport 75km/55kw, letnik 1998 - prva regist.1999
VW Polo 1,3 40kw-55km,letnik 195
Fiat Tipo 1,4 51kw/69km, letnik 1993

Fox s klimo že za 8.999 EUR

Porsche Slovenija, Bravničarjeva 5,1000 Ljubljana, Skupna poraba: 6,0 - 6,71/100 km. 
Emisije C02:143-159 g/km; Slika je simbolna.

PORSCHE
KREDIT IN LEASING

RANDEU
A V T O H I Š A

Mahovnik 2, 1330 Kočevje 
telefon 01 8951 488, teiefox 01 8955 240

e-moil: (fomijan.rancWj@porsche.si
salon in delavnica pon.- pet. od 7. do 18. ure 

sobota salon od 8. do 12. ure



ipetra
f • i /frizerski salon

Dolenjska cesta 250 
Lavrica, 1291 Škofljica

DELOVNI CAS:
pon - pet S-l Q 

sok 8-13

tel.: 01/366-6-663 

gsm: 051/439-439

info(Esalonpetra.si

- moško striženje

- žensko striženje

- masažni stoli

- masaža

manikura 
solarij

WWW. e*msnmiim mJLmjmt
W5

ZastopnikrMontaža stavbnega pohištva 
Boštjan Volaj s.p.
GSM: 040 313 712,051 370 876 
e-naslov: montaza.volaj@gmail.com

Podjetje za trženje, projektiranje ter gradnjo industrijskih robotskih in fleksibilnih sistemov

taflet: Lepttte 23. 'V0 Viži'.*. SISVEN-;! 
Ut «fen: * m : • O ?2 v? - : : ;» 72 35C

T«f«f«x: - 256 'C * !3 6? 243 ;ww r.rv:r -
Email: isfe-nrisr:!

w SijSt : •-•tvf-'

VODILNI
SVETOVNI
PROIZVAJALEC
ROBOTOV
MOTOMAN R0B0TEC s proizvodnjo 
18.000 robotov letno nudi široko 
paleto implementacij robotov v 
različna tehnološka okolja

.varjenja (MIG/MAG, uporovno, TIG)
■ rezanja (laser, plazma, vodni curek) 
.brušenja oz. površinske obdelave 
.strege (CNC obdelovalnih strojev, 
stružnic)
■tlačni liv
.čiščenja odlitkov oz. pobiranja srha
.montaže
.paletiranja

Naša strokovna ekipa vam nudi 
celovito rešitev od idejne izvedbe 
projekta do zagona, usposabljanja 
in servisiranja.



Poraba goriva: 4,8-8,1 l/l 00 km, emisija C02:194 g/km. Slika je simbolična. www.ford.si

Novi FordC-MAX. 
Končno tukaj!

Novi FordC-MAX - vrhunska vozna dinamika, izjemna 
prostornost in prilagodljivost. Privoščite si bogato 
opremo Trend: ABS, klima, 4 zračne blazine, potovalni 
računalnik, radio s CD predvajalnikom in obvolanskimi 
kontrolami, daljinsko centralno zaklepanje, električno 
nastavljivi in ogrevani vzvratni ogledali, prednji meglenki...

že od 14.844 EUR (3.557.216 SIT)

Novi FordC-MAX Feel the difference

ASPC Drobnič Tei.: 01/709 66 40
Ind. cona Podskrajnik 28 Faks: 01/709 66 41 
Cerknica E-pošta: aspc-drobnic@siol.net

Razvili smo visoko kakovostno 
leseno bio hišo, toda njene kvalitete Š6
izboljšujemo!
Osvojili smo zahtevne in zanimive trge 
Evropske unije in širše, pa ta zemljevid S6 
razširjamo!
Ustvarjamo skupaj Z zanimivimi
poslovnimi partnerji za prestižne 
naročnike, vendar ta seznam vztrajno 
dopolnjujemo!
vplivamo na višje standarde zdravega 
bivanja, samo želimo si biti v tem še bolj 
učinkoviti!
oblikovali smo odličen kolektiv 
Zaposlenih, s katerim uresničujemo vedno 
višje cilje, a neprestano iščemo nove 
sodelavce1

©RIKO
Riko 'Hiše

RIKO HIŠE d.o.o.
LepovCe 23, 1310 Ribnica 

T (0' 8372611, 101 i 8361095 
F '0". 8369936 
E info@riko-hise.si 
W /Av.v.nko-hise.si



MALE BIOLOŠKE ČISTILNE NAPRAVE 5-25PE
C v celoti nadomeščajo greznice in pomenijo popolno dolgoročno 

okoljsko rešitev, skladno z vsemi zahtevami zakonodaje,
O enostavno samodejno delovanje, skoraj brez vzdrževanja, hrupa, 

smradu in z minimalnimi stroški praznjenja,
O primerne za eno-in večdružinske hiše, manjša naselja, kampe, 

počitniške hiše...,
O bistveno zmanjšanje okoljske dajatve,
O potrjeno cenejša rešitev kot greznice,
5 nizki investicijski in obratovalni stroški I

I IM/\ IM
PROIZVODNJA

LESMARO d.o.o. 
Dolenjska c. 42 
1000 Ljubljana

tel.: ++386 [0]1 83 66 443 
tel.: ++386 (0]1 42 89 034 
GSM: ++ 386 [0]40 78 80 09

Peter Kočevar s.p. • Merharjeva 2, Ribnica • GSM: 041 761-769

sat Montaža SAT in TV anten .. t
UGODNO:

državne subvencije pri nakupu SAT sistemov, 
v primeru slabega sprejema SLO-1 In SLO-2.

Liga prvakov [TV-3) • SLO programi preko SAT (TV-3, TV Pika, SLO-1, SLO-2,...) A 
• tuji programi (Srbija, BIH. HRT, Erotika,...) • SAT sistemi že od 99 EÜR

pop

DOIVIIX - zaključna dela v gradbeništvu 
Ana Mihič s.p., Knafljev trg 11,1310 Ribnica, Tel.: 041/758 947
• druga zaključna dela v gradbeništvu (mansarde, pola

ganje sten, stropov...)
• barvanje (vrat, balkonov ...)
• druge osebne storitve
• čiščenje stanovanj (čiščenje na domu)

Tel.: 01/836 11 28

Očala na recept tudi brez doplačila 
Velika izbira sončnih očal priznanih 

znamk: ADIDAS, RAFAELI...

ponedeljek: 9-12, 16-20 
tor, sre, čet, pet: 9 -14, 16 -18 

sobota: 9-12

HMS DOM trgovsko in gradbeno podjetje d.o.o. 
Bohova 78, 2311 HOČE rHaas

Vrhunska kvaliteta oken in vrat 
Domiselna okenska tehnika

Naša celotna ponudba zajema:

- predalčne in lepljene lesene 
konstrukcije za industrijske, 
kmetijske, skladiščne in 
športne objekte

- Široka paleta HAAS 
montažnih hiš

PRI NAS DOBITE VSE NA 
ENEM MESTUI

TEL.: 02 / 613 0 613, FAX: 02 / 613 0 615, www.haas-dom.si 
E-mail: info@haas-dom.si, GSM: 051 645 203

®

iKTERnun
PVC OKNII IN VRHIH

PE Ribnica: 
Humec 18a 
Dolenja vas 

Tel.: 040/258-924 
Ljubljana: 

Interalta d.o.o., Ljubljana 
Stegne 21 c 

Tel.: 01/511-16-24 
www.interalta.si

čojo višjo hulturo blvonjoi

GOSTINSTVO - TVR1ZEM Lepmče^^a
-p* 1 Tel.: 01/8361 189 ali 01/8361-66S
t V/V L, L-J GSM: 031/760-697

SPKBJSMAKM ftCZERtMGUE 24 PRUŽtNSKA SREČANJA

ZAKUUUČENE DRUŽBE
KOS,TAVA

v*
ROMUNI

OBLETNICE
P0GRE8SCINE

IZVAJAMO:

IZDELAVA VSEH VRST FASAD 
SANACIJA FASAD
BARVANJE LESA (napušči, vrata, balkoni...) 
ANTIKOROZIJSKA ZAŠČITA 
STROJNI OMETI 
MONTAŽA MAVČNIH PLOŠČ

DELO OPRAVLJAMO PO CELI SLOVENIJI. 
ZAGOTAVLJAMO STROKOVNO IN KAKOVOSTNO IZVEDBO DEL. 

ZA OPRAVLJENO DELO DAJEMO GARANCIJO

Elektro Inženiring in svetovanje 
Šeškova ulica 24, 1330 Kočevje

GSM: 041/558-301
info@elsvet.si
www.elsvet.si

SATELITSKE ANTENE. INTERNET
ÄO/ ŠZZf Pop TV, A kanal, TV3,

ter veliko progamov s slovenskini podnapisi

Dostop do hitrega INTERNETA kjerkoli

IZDELAVA SPLETNIH STRANI 

Alarmiranje preko GSM omrežja
Vklop ogrevanja, klime preko 

mobilnega telefona, alarmiranje

SHkopleskarstvo
Peter Bojc, 54».

Humec 24, 1331 Dolenja vas 
Tel.: 01 8364-533 
GSM: 041 712 103



■ 
r^

rv
^M

JL
is

 ar
w

vV
't/

flB
EV

'^z
r

KUPONI

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH 
OGLASOV

Besedilo:

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:____________________________

Ime in priimek:

Ulica: ______

Pošta:______

Tel.:________

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40, 1310 RIBNICA, 
najkasneje do 18. avgusta 2007.

Pravilna rešitev iz 6. številke Rešeta je: 
MICROERA JOŽE ŠILC SP

Nagrade, bon v vrednosti 7 EUR, ki jih tokrat poklanja MICROERA, Jože 
Šilc s.p., Hrovača 14a, Ribnica, prejmejo:

ŠPELA STRNAD, Velike Poljane 34, 1316 ORTNEK

JASMINA RIZVIČ, Nabrežje 29, 1330 KOČEVJE

TANJA TURK, Prigorica 85a, 1331 DOLENJA VAS

TOM ANDOUŠEK, Kettejeva 1,1310 RIBNICA

FRANČIŠEK HENIGMAN, Prigorica 61, 1331 DOLENJA VAS

fn
mtcroera

Nagrajencem iskreno čestitamo! 
Obvestilo o prevzemu nagrade boste

PREJELI PO POŠTI.

H

KAM GREMO ?
(5. DEL)

Spoštovane, spoštovani, pred 
nami je že peti del priljubljene 
nanizanke Kam gremo, ki se 
uvršča v sam vrh gledanosti, 
op. branosti.
Meni je prav...pravi eden od 
številnih oglasov na malih 
ekranih, kjer se dnevno odvija
jo burleske, razni resničnostni 
šovi iz barov, parlamenta, 
malih, velikih TV - studiev, zdaj 
se bodo preselili še na kmeti
jo. Cela štala, vam rečem. 
Vrnimo se k oglasom.
Oglas mora biti pogost, a 
nevsiljiv, pa hkrati hudičevo 
vpadljiv, da pritegne, da enos
tavno, ko greš v nakupovalni 
center, sežeš po tistem ope
vanem artiklu, čeprav ga nikoli 
ne boš uporabil. Taktika, t.i. 
marketinški trik. Pred meseci 
sem na tej strani pisal o dru
gorazrednem blagu, ki ga 
'stara' Evropa trži pri mladih, 
naivnih sestrah. Govorili smo 
o čokoladi, jogurtu, olju..., zdaj 
lahko opažamo celo, da tudi 
avti, ki jih ne kupujemo 
dnevno, niso pri nas to, kar so 
na zahodu. Kot da se hočejo 
na vzhod znebiti avtomobilov z 
napako, primerjamo lahko rec
imo Renaultov megane, 
kupljen pri nas ali v G razu. Že 
na prvi pogled je naš nekoliko 
'nedorasel', če ga vozimo leto, 
dve, pa se razlika še poveča. 
Torej?
Omenjeni avto je naveden 
slučajno in je zgolj metafora 
za vse ostale avte in izdelke, ki 
jih Zahod prodaja pri nas, 
vzhodneje in južneje od nas.

Pa smo spet pri vprašanju, 
kam gremo? Vem, da v teh 
vročih dneh nima smisla 
nakladati, niti obremenjevati 
svoje in vaših glav, pa vendar
le, vse se nekako vrti okrog 
trženja, oglasov, povsod nam 
nekaj vsiljujejo, nas prepriču
jejo, na koncu pa vidimo, da to 
ni to. Če bi bilo to to, potem bi 
perilo prali samo enkrat oz. 
sploh ga ne bi bilo treba prat 
itd.
V parlamentu bi imeli vses
transka, izvenzemeljska bitja, 
ki nas bi vodila in skrbela za 
nas. Žal pa nas ta bitja vedno 
znova razočarajo, oglasi pa se 
izkažejo za ZF - epizode v 
neštetih različicah in ponovit
vah.

Pogosto se sprašujemo oz. se 
sprašujete, kaj za vraga je 
tako zanimivega v, na mediju 
(TV, RA, tiskanem), da bi ga 
vsak tako rad podjarmil, od 
politike do gospodarstva. 
Veliko je, verjemite, s taktiko in 
premišljenim delom vam lahko 
medij da ogromno moč in vas 
hkrati uniči, razbije na 1000 
koščkov, ki jih več ne ses
tavite. Tega se zavedajo vsi in 
nič nenavadnega ni, da ste 
priče raznih kapitalskih pre
vzemov, menjavi urednikov, 
direktorjev..., vedno so v 
zgodovini zmagovali tisti (poz
itive! in žal tudi negativci), ki 
so najprej obvladali medije in 
marketinški stroj. Javnost pa 
je tista najbolj objektivna 
točka, kjer se odjoča, kam bo 
kdo krenil. Če javnost 
določenih informacij ne spre
jme, če jih zavrača, potem je 
ves trud zaman in tudi kapital 
se bo obrnil stran povsod, kjer 
ne bo povratne informacije. 
Predvsem v zadnjem času 
moti velikokrat plasirana infor
macija, kako nam gre dobro, 
kako smo uspešni, kako se 
dviguje krivulja gospodarske 
rasti... Nihče pa nam tako 
veselo ne poda informacije, 
da so bile, karikiram, man
darine oz. nektarine pred 
novim letom 99 SIT, sedaj pa 
so 99 centov. To je samo en 
majčken primer v poplavi nes
ramnih podražitev, ki smo jih 
po uvedbi evra v letošnjem 
letu deležni na vsakem 
koraku. In nihče nam z vesel
jem ne razglaša, da so plače 
za marsikoga še vedno na 
točki, kot so bile pred sedmi
mi, osmimi leti.
Naj nam nekdo razloži ta 
razkorak!?
Tako, pri 310 stopinjah po 
Kelvinu, gospod Celzij je 
trenutno razrešen z mesta 
vodje temperaturnih vodij.
Naj bo o tem dovolj, saj lahko 
še kri zavre, kaj pa potem? 
Potem je lahko pa vse 'rdeče'. 
Prijetne, hladne dni želim in 
na zdravje s....kar vam paše!

Marko Modrej

RESETQ.RlBNlQAt^
S1QL.NET



Pripravil Marko Modrej

OHLAJENI KVIZ

Na vsako vprašanje vam ponujamo več odgovorov in trditev, a le enoje pravilno. Črko pred pravilnim odgov
orom vpišite v razpredelnico in dobili boste nekzy povezanega s pokroviteljem nagrad...

1. Pa začnimo tam, kjer smo prejšnjič ostali. Vse najboljše torej vsem 
današnjim slavljencem. Danes praznuje 60. rojstni dan tudi znani 
igralec in politik avstrijskega rodu...

S Martin Sheen 
T Arnold Schwarzenegger 
R Christian M.L. Gainsborough

2.

B
L
R

V drugem vprašanju je bil v junijski številki Rešeta naveden radio, ki 
letos praznuje 35 let. Tokrat vas sprašujem, kateri radio praznuje 31 
let manj?

Veseljak
Univox
Urban ©‘SkCDcsm

3. Ob rojstnem dnevu bo ta radio priredil tudi veliki koncert, ki bo 
znova v Ribnici, natančneje...

K na peskovniku v vrtcu Ribnica 
E na stadionu OC Ugar 
O v Gradu

4. Jubileji so vedno zanimivi. Eden najbolj simpatičnih skupinskih 
jubilejev je bil letos v Slatniku, kjer se je zbralo 13 parov, ki so sku
paj 'pridelali' 33 otrok. Težak posel, ni kaj. Na tem jubileju je bil eden 
v vlogi jubilanta kar dvakrat (25 in 50). Gre seveda za dve generaciji, 
pa vendar, kdo je to?...

D Edo Lovšin 
R Anton Peterlin 
J Jože Tanko

5. Nekaj mesecev je že od takrat oz. dobrega pol leta, ko smo izbrali 
slovenski avto leta. Kateri avto si je petnajstič zapored nadel lovoriko 
najboljšega pod Alpami?

A opel Corsa
H toyota Yaris
I peugeot 207 •leta 2 o o; •

6. Če se za trenutek ozremo eno leto nazaj, ko je v Ribnici v sklopu 
sejma potekala Urbanova noč, opazimo, da med izvajalci ni bilo...

O Čukov
U Pera Lovšina in Španskih borcev
J Saše Lendero

7. V Selce se lahko gremo kopat vsak dan, sploh v tem času. Pa kljub 
temu tja lahko gremo v četrtek, drugega avgusta, organizirano z 
avtobusom za samo 10 evrov, če smo...

B upokojenci 
V študenti
B varuhi javnega reda in miru

8. Društvo invalidov Ribnica bo tudi letos organiziralo srečanje težkih 
invalidov, ki bo 25. avgusta na...

N Travni Gori 
C Grmadi
M Mali gori, pri Sv. Ani

9. Harmonika je med Slovenci najbolj priljubljen in vsestransko 
uporaben inštrument. Po vzoru več krajev po Sloveniji bo tokrat 
slišati glas harmonike tudi na Grmadi. To nedeljo bo tam 1. tek
movanje v igranju na klavirsko harmoniko. Na tem tekmovanju lahko 
sodeluje vsak, ki je dopolnil...

Ž 8 let 
O 10 let 
Š 15 let

10. V nedeljo, 8. julija, je bil v Dolenjih Lazih zaključni turnir Otroške 
nogometne lige 2007, na katerem so suvereno slavili...

I Modri vragi 
V Smrke! mašine 
P Hrovaški petelini

11. V soboto, 14. julija, pa je bil na istem igrišču odigran zaključek 
vaškega nogometnega tekmovanja za Pokal Kot 2007, kjer pa je 
zmagala ekipa...

B Mi smo not 
C APN team 
Č Smrkci mašine

"j

MALI OGLASI
PRODAM

Prodamo nedograjeno visokopritlično hišo v Hrovači/Ribnici, odlična 
lokacija, stavba 105 m2, dvorišče 280m2, njiva 285nf in travnikom (sadovn
jak) 959 m2, skupaj 1569 m2. Voda in elektrika v hiši. Cena po dogovoru. 
Tel: 031/ 348 926.

Prodam električni skiro -Timaro za 400 evrov. Tel.: 041 / 565 108.

Prodam dobro ohranjeno žensko gorsko kolo. Cena je 30 evrov. Prodam 
tudi velik bakren kotel za kuhanje hrane, cena po dogovoru.
Tel.: 01 / 836 03 54.

Prodam armaturne mreže Q 283, 6/6, 10 x10. Tel.: 041 / 877 708.

V Otavicah prodam več njiv in travnikov. Cena: 0,8 evra/m2.
Tel.: 041/479 898.

ODDAM

Na Merharjev! ulici 3 v Ribnici oddamo v najem poslovne prostore.
Tel.: 070 / 345 404.

RAZNO
Podarim dolgodlake, črno- bele morske prašičke. Tel.: 031 / 380 513.

Nudim brezplačen odvoz poškodovanih in neregistriranih vozil in nudim tudi 
prevoz kmetijske mehanizacije. Tel.: 041 / 678 920.

MALI OGLASI
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OBJAVA PROSTIH 
DELOVNIH MEST
Družba Rive d.o.o. je v letošnjem letu pričela z 
izgradnjo doma za starejše občane v Ribnici. 
Dom bo predan svojemu namenu že konec 
decembra 2007.
Zato vabimo vse, ki želite delati z ljudmi, prispe
vati k izboljšanju življenjskih razmer,socialni 
varnosti in kvaliteti življenja starejših ljudi, da 
razmislite in se morda odločite za delo v našem 
domu.

Rive d.o.o. vabi k sodelovanju nove sodelavce za 
naslednja prosta delovna mesta:

GLAVNA MEDICINSKA SESTRA
Od kandidata/ kandidatke pričakujemo :
• visokošolsko izobrazbo zdravstvene smeri
• strokovni izpit
• najmanj 5 let delovnih izkušenj
• osnovna znanja za delo z računalnikom
• znanja s področja gerontologije, psihiatrije in 

druga specialna znanja.
• znanja za delo s skupinami in znanja in izkušn

je s področja vodenja večjih skupin
• komunikativnost, prijaznost, čustveno stabil

nost in iniciativnost
Za razpisano delovno mesto bomo sklenili 
delovno razmerje za nedoločen čas s štirimi 
meseci poskusnega dela.

VIŠJA MEDICINSKA SESTRA
Od kandidata/ kandidatke pričakujemo:
• dokončano višjo ali visoko šolo za medicinske 

sestre
• najmanj 3 leta delovnih izkušenj
• osnovno znanje za delo z računalnikom
• znanja s področja prehrane in dietne prehrane
• sposobnost vodenja, komunikativnost, toler

antnost, prijaznost, čustveno stabilnost, inicia
tivnost

Za razpisano delovno mesto bomo sklenili 
delovno razmerje za nedoločen čas s štirimi 
meseci poskusnega dela.

SOCIALNI DELAVEC
Od kandidata/ kandidatke pričakujemo:
• da ima zaključeno visoko šolo za socialno delo 

z opravljenim strokovnim izpitom
• najmanj 5 let delovnih izkušenj
• osnovno znanje za delo z računalnikom
• znanje za delo s skupinami
• zaželeno je znanje s področja gerontologije
• komunikativnost, tolerantnost, prijaznost, 

čustveno stabilnost in iniciativnost

Za razpisano delovno mesto bomo sklenili 
delovno razmerje za nedoločen čas s štirimi 
meseci poskusnega dela.

Pisne vloge bomo sprejemali vključno do 
20.08.2007 na naslovu:
RIVE D.O.O.
GORENJSKA CESTA 3; 1310 RIBNICA

Hrušev ožig uničuje tudi na 
Ribniškem

Fitosanitarna uprava je potrdila 
okužbo s hruševim ožigom 
tudi na Kočevskem in 
Ribniškem. Tako imamo potr
jeno bolezen v Kočevju in 
okolici, Novih Ložinah, na 
Griču pri Ribnici in v Slatniku.
V ožjem pasu, ki zajema okoli
co enega km, je potrebno 
odstraniti vse sumljive 
Dosušene veje in se v sadovn- 
akih ravnati po preventivnih in 
nigienskih ukrepih.

Hrušev ožig je nevarna bakterijska bolezen, ki jo 
prepoznamo po nenadnem in hitrem sušenju 
jablanovih in hruševih vej. Še posebej so 
prizadete kutine in starejše hruške (trepke). Poleg 
jablane in hruške bakterija okužuje tudi glog, ogn
jeni trn, razne panešplje, jerebiko, japonsko kuti
no in šmarno hrušico.
Kaj so rastlinske bakterije?
So prokariontski organizmi, ki na rastlinah lahko 
povzročajo bolezenska stanja.
Za prokarionte je značilno, da nimajo celičnega 
jedra in zato njihov dedni material prosto plava v 
celični tekočini. Po tem se tudi ločijo od višje 
razvitih organizmov iz živalskega in rastlinskega 
sveta.
Od vseh do sedaj znanih bakterij jih je samo 10% 
fitopatogenih (povzročajo bolezni na rastlinah). 
Večina bakterij se prehranjuje in razmnožuje z 
razkrojem odmrle organske mase. Bakterije so 
po velikosti manjše od gliv in večje od virusov. 
Velike so od 0,3 do 0,5 mikrometra.
Po obliki so lahko okrogle, paličaste... Nekatere 
vrste imajo tudi bičke, s katerimi se premikajo. Le
ti so lahko razporejeni po celi površini ali 
posamično.
Razmnožujejo se zelo hitro ... , pri optimalnih 
pogojih lahko iz ene celice v 24 urah nastane tudi 
17.000.000 novih osebkov.
Ravno velik infekcijski potencial omogoča nas
tanek epifitocije.

EPIFITOCIJA je pojav rastlinske bolezni, ki v zelo 
kratkem času okuži večje število rastlin na nekem 
območju.
Vhodna mesta bakterijskih okužb so skozi:
• cvet,
• rane, nastale zaradi fizičnih poškodb rastline 

(rez),
• rane, nastale pri odpadanju lista ali ploda,
• listne reže.
V primerjavi z glivičnimi obolenji in virusi so bak
terije manjšega pomena, vendar pa povzročajo 
nekatere bolezni, katerih posledice so lahko tudi 
milijonske škode 
... primer je ravno hrušev ožig.

1. Okužene dele rastlin izrezujete vsaj 50 cm v 
zdravo tkivo. Razkužujte škarje, obutev in 
drugo opremo! Rane na drevesu in orodje 
razkužimo z 10-procentno varikino (1 del 
varikine in 9 delov vode). Razkužujemo tudi 
roke in škornje, kar lahko naredimo s 70-pro- 
centnim alkoholom ali cvetom.

2. Okužene veje režemo v suhem vremenu in jih 
takoj damo v za to pripravljeno vrečo, ki jo 
skurimo skupaj z vejami. Sežiganje je najbolj 
učinkovito uničevanje bakterije.

3. Po neurjih s točo in močnim vetrom, ki nam 
povzroči rane na listih, je za drevesa pri
poročljivo škropljenje poškodovanih rastlin z 
bakrovim pripravkom v predpisanem nizkem 
odmerku (0,06% Cuprablau).

4. Redno moramo pregledovati tudi gostiteljske 
rastline, predvsem kutine, nešplje, paneš-

pljice (Cotoneaster), glog in ognjeneni trn.

Ostala preventivna opravila:
ZIMSKO REZ izvajamo v suhem in mrzlem 
vremenu. Do okužbe lahko pride pri 13 
stopinjah C in 2,5 mm padavin), 
jeseni ali zgodaj spomladi škropimo z bakren
imi pripravki, kot je Cuprablau 

- LETNO REZ izvajamo V SUHEM VRE
MENU
OMEJIMO GIBANJE V NASADU, da se
bakterija ne prenaša na sosednje jablane, 
hruške in kutine. Slive in ostale koščičarje ta 
bakterijska bolezen ne napada. Občutljive pa 
so še nekatere okrasne rastline, kot je paneš- 
pljica, ognjeni trn, nešplja in glog. Tudi te 
opazujemo in ob prvih znakih izrežemo in 
uničimo obolele veje.

O morebitnem odkritju sumljivih bolezenskih zna
menj v doslej neokuženih območjih je potrebno 
takoj obvestiti Fitosanitarno inšpekcijo ali javno 
službo za varstvo rastlin ali pa poklicati na 
dežurno telefonsko številko 041/354405. Več 
informacij o bolezni je na voljo na spletnem 
naslovu: http://www.furs.si/svn/zvr/hr_ozig.asp

Učinkovitih sredstev za preprečevanje okužb ni. 
Na voljo je le nekaj agrotehničnih ukrepov in 
pomožnih sredstev za razkuževanje, ki so opisani 
pri preventivnih in higienskih ukrepih v sadovn
jakih.

Pripravila: Ana OgorELEC
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LESENE SKULPTURE 
PRI GORŠETOVIH

Pri Goršetovih v Dolenjih Lazih je, kot bi človek prišel v prav 
posebno pravljico. Na vrtu te najprej pozdravita dve zanimivi 
leseni zaviti skulpturi, ki jih nihče drug kot mati Narava ne 
more tako umetelno izdelati, nato se že šopirita korenini v 
obliki trobente in mečarice z neverjetnim ulovom - visečo 
rožo v lesenem okrasnem podstavku, in pred vhodom te 
čaka kuščar - seveda korenina v obliki kuščarjeve glave. 
Zanimivo, zares. Ne moreš mimo, ne da bi občudoval, kje je 
Frenk Gorše vse to našel, kako je v gozdu opazil korenino 
ali drevo, vejo, rak na drevesu, kako pri obdelavi vztrajal in 
imel voljo ter kako je vse skulpture, kot jih njegova žena 
Albinca poimenuje, lepo postavil na vrt, ob hišo, v sobe. 
Vsaka služi svojemu namenu. Tu so vaza za rožice, ogleda
lo, ura, lučka, okrasni podstavki in držala za stoječe in 
viseče lončnice itd. A najbolj zanimiva je miza na čudovito 
zavitem podstavku in novi stol - korenina, ki ravno čaka na 
zadnje faze obdelave. Miza je narejena iz polovice rakaste 
tvorbe bukve, ki jo je našel blizu Sv. Ane. Gozdar mu je 
povedal, daje tvorba v obliki velike bunke najverjetneje nas
tajala okoli 100 let. Bila je tako velika, da je pri spravilu iz 
gozda pomagalo več ljudi in kar sedem, da so jo dvignili. 
Prav tako je zanimiva smrekova korenina, na kateri stoji 
miza, saj je tako lepo razvejana, da praktično niso potrebni 
sedeži okoli nje. S tem hobijem se Gorše ukvarja štiri polna 
leta, torej hodi v gozd (skoraj vsak dan s psom Borom) in 
išče. Gre po Mali in Veliki gori, vse od Travne gore do 
Glažute. 'Vsak se z nečim ukvarja. Jaz se s tem in to mi je v 
veliko veselje. Prvič moraš it ven v gozd in potem oblike 
videti v koreninah. Kot drugo pa moraš biti trmast, vztrajati 
moraš in imeti voljo, saj obdelava prinesene npr. korenine 
zahteva od tebe čas, natančnost... Potrebno jo je sčistiti, 
obdelati, na roke pobrusiti in šele nato prelakirati. Za rože 
podstavek čistim in obdelujem, brusim par ur, medtem ko 
sem mizo samo čistil 14 dni." Tako je hiša zaradi domišljije, 
s pomočjo katere Frenk v gozdu nenadoma zagleda neko 
obliko, odeta v prav zanimive lesene skulpture.

Tekst in foto ZDENKA MIHELIČ
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ZGODBA ZA HROVAČANE
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Iz vsega se lahko naredi zgodba, če se hoče in zna, in ker je do 8. sep
tembra, ko bo fižolov dan, še malce daleč, je Vaškemu etnološkemu 
društvu prav prišla kar ohcet na vasi. Poročil se je njihov vaščan in član 
Zoran Golež, ki si je s partnerko Majo že pred časom ustvaril družino in 
dom, ki je bil proglašen za najlepše urejeno stanovanjsko hišo v letu 
2006. Zoran je vedno poleg, ko je treba poprijeti za delo v društvu ali na 
vasi, in Hrovačani so se mu 21. julija znali oddolžiti. Pripravili so (seveda 
standardna ekipa hudomušnežev in akcije željnih), šranganje pod lipo, za 
katero mladoporočenca nista smela vnaprej izvedeti. Ker je Zoran vojak, 
je bilo vojaštvo tema št.1, iz zakladnice polpretekle zgodovine pa sta 
smuknila Tito in njegova Jovanka.

Ja, vse je bilo tisto vročo soboto v tej mali vasi
ci, od A do Ž, še znani vojaški duhovnik ju je 
poročil. Za vse povabljence pa je na vrtu 
domače hiše kuhal kar sam Slavko Adamlje, 
znamenito ime slovenske in svetovne kuhinje, ki 
sta ga Škrabčeva domačija in Hrovača vzeli za 
svojega.
Ta vasica, ki je že leta med najlepše urejenimi 
na Slovenskem, je zdaj pogosto tudi na 
nacionalni TV, za kar poskrbi Maruša Prelesnik, 
ki si je utrla pot tjakaj in želi Ribnico poriniti 
malo dlje, da bi jo videl in slišal cel slovenski 
svet.
Le do denarja malo težje pridejo, razen če jim 
na pomoč ne priskoči veliki donator Janez 
Škrabec, pravi šef društva Ivan Prelesnik. 
Občina jih sicer podpre tam, kjerje to formalno 
mogoče, toda stroški promocije rastejo še 
posebej takrat, kadar se poskuša kak dogodek 
spraviti na malo večji, izvenlokalni nivo. Ker so 
deklarirani kot etnološko društvo, jim Občina 
težko upraviči denar za kulturo, za turizem pa ga 
že leta ni nič, ker ga občinski svet in župani 
dajejo drugam. Mnogi so zato za pomoč pri 
svojem delu prikrajšani, saj bi bil tudi za področ
je promocije imena Ribnice in turizma potreben 
kak razpis, da se entuziastom plača vsaj pot v 
druge kraje, kjer nas vzorno predstavljajo že 
vrsto let.

Tekst in foto AP
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Predsedniške volitve

Kljub temu, daje minila že 
skoraj polovica dopust
niškega obdobja, politično 
vrvenje ne popusti. Vedno 

< se dogaja kaj, kar pritegne 
pozornost in zaposluje 
javnost. Zadnje dni so v 
središču pozornosti kandi
dati, ki se še odločajo ali 
so se že odločili, da bodo 
nastopili na letošnjih 
predsedniških volitvah, ki 
jih bo predsednik državne
ga zbora Cukjati razpisal 
že čez nekaj dni.

Za nekatere, npr. Peterleta in Jelinčiča, je 
znano že kar nekaj časa, da se bosta 
spustila v boj za predsedniški položaj. 
Nekateri drugi se še neodločeni, 
preizkušajo naklonjenost strank, se trudijo 
iskati zavezništva in testirajo javno mnenje. 
Je pa očitno, da je pristop kandidatov, za 
katere se ocenjuje, da imajo največ 
možnosti za izvolitev, zelo različen.
Lojze Peterle je med vsemi najprej razčistil 
sam s sabo, se odločil, pridobil podporo 
številnih podjetnikov, javnih osebnosti in 
drugih podpornikov in oznanil, da bo kan
didiral s podpisi (najmanj 5000) državl
janov. Kmalu so ga v njegovi nameri pod
prle najprej njegova NSi, kasneje še SDS 
in SLS.
Jelinčiča podpira njegova stranka, ki ga bo 
tudi kandidirala, tako kot vedno do sedaj. 
Bolj zanimivo je iskanje podpore za kandi
data, ki ju favorizirata leva LDS in skrajno 
leva SD. Prva išče podporo za neodločne
ga Gasparija, nekdanjega guvernerja 
Banke Slovenija, druga pa za Danila Turka, 
nekdanjega jugoslovanskega diplomata. 
Zanimiv je predvsem preobrat v SD, ki je 
Turka najprej razglasila za svojega 
strankarskega kandidata, kasneje pa se je 
premislila in napovedala, da bo Türk zbiral 
podpise, torej kandidiral kot neodvisni kan
didat, SD pa mu bo dala vso podporo, 
strankarsko mrežo in logistiko, 
čemu so se premislili in spremenili 
pristop? So mar ugotovili, da so predsed
niške volitve drugačne od parlamentarnih 
in da bi njihovemu kandidatu Türku škodila 
kandidatura na strankarski listi? Morda. 
Vendar ta spodrsljaj nakazuje, da je Pahor 
s svojim dolgim razmišljanjem in cincan
jem, ali bi ali ne bi kandidiral za predsedni
ka republike, potisnil LDS in še posebej 
SD v časovno stisko. Obe stranki sta šele 
na začetku priprav in iskanja podpore za 
svoja kandidata, medtem ko sta Jelinčič in 
predvsem Peterle vse te pomembne 
podrobnosti razrešila že pred meseci.
Ko se je potrebno na hitro odločati, tudi 
izkušeni politiki težko vlečejo optimalne 
poteze. Pri spreminjanju pristopa SD je to 
očitno. Toda naglo spreminjanje stališč je v 
zadnjem času postala tako ali tako prepoz-
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navna "odlika" Pahorjevih in kaže na to, da 
so postavili v ospredje kratkoročne, dnevne 
učinke pred konceptom.
Zagotovo je Lojze Peterle med vsemi do 
sedaj znanimi kandidati tisti kandidat, ki je 
najbolj prepoznaven doma in zelo razpoz
naven na evropskem političnem prizorišču. 
Ima velike zasluge za osamosvojitev države, 
saj je bil predsednik naše vlade v kritičnih 
trenutkih osamosvajanja in mednarodne 
umestitve Slovenije. Ob tem velikokrat 
prezremo, da je bil tudi minister za zunanje 
zadeve in poslanec državnega zbora. 
Trenutno je evropski poslanec. Skratka, je 
osebnost, ki ima veliko političnih izkušenj 
na različnih področjih. Te bi znal zagotovo 
uspešno uporabiti in bi kot predsednik 
republike znal presojati in odločati v okviru 
predsedniških pristojnosti in pooblastil, 
znal bi oceniti, katere so naloge izvršne ali 
zakonodajne veje oblasti in katere so 
naloge predsednika države.
Med vsemi navedenimi kandidati ima 
Peterle daleč najdaljšo, najbolj prepoz
navno in 
državotvorno 
ter odločilno 
in transparent
no kariero v 
slovenski poli
tiki.
Preostali 
pomembnejši 
kandidati 
imajo za sabo 
ali precej

neprijetnih zadev, zaradi česar so prišli v 
navzkriž z zakoni, ali pa imajo relativno 
globoko zasidrane politične korenine v 
"jugo" preteklosti. Tedaj ni bilo možno 
opravljati prav nobene pomembnejše poli
tične funkcije, če nisi bil z dušo in telesom 
vpet v koncept bivšega totalitarnega 
režima. Nisi mogel biti niti vodilni v Narodni 
banki Jugoslavije niti jugoslovanski diplo
mat v OZN.

Volitve vedno pomenijo pomembno 
odločitev, s katero izbranemu ali izbranim 
kandidatom podelimo vnaprejšnje zaupan
je za sprejemanje odločitev, s katerimi 
bodo v naslednjih štirih ali petih letih ust
varjali pogoje za še boljšo mednarodno 
uveljavitev države in za izboljšanje življenja 
njenih državljanov.
Razmislimo in izberimo dobro.

Jože Tanko 
poslanec SDS v DZ

Po njihovem 
delu jih boste 
spoznali...

Prepričevali so nas in nas še prepričujejo, da je delo napor, 
nesreča, celo prekletstvo in da je to nujno zlo. Jaz pa vam prav
im, daje delo nekaj, kar nas pelje v uresničitev sebe in drugih. 
Z delom uresničujemo svoje poslanstvo, ki nam je bilo dodel
jeno ob rojstvu. Zato ni modro prekiniti tega toka. Šele ko se z 
delom resno povežemo, zares stopamo v življenje, a če ceni
mo življenje v delu, vstopamo v skrivnost življenja.
Ponovno bomo izbirali predstavnika vseh državljanov 
Slovenije, ki bo opravljal delo predsednika - opravljal svoje 
poslanstvo za vse državljane. V dosedanji praksi ni bilo dvoma, 
da bi predsedniki ne imeli zadosti izkušenj, zadosti znanja, 
veščin v znanju tujih jezikov ali bi ne bili spretni govorniki.
Niti to, da bi v zadostni meri ne poznali ustave. Vse to so imeli, 
to so obvladali in z vsem tem so se ponašali. Pa so znali delati? 
Spotaknili so se že ob stopnici temeljne modrosti in dimenzi
je, ki bi se odrekla ločevanju duhov. Poznali so zakone, poznali 
so ustavo, so pa pri svojem delu prezrli del naroda.
Zato ni smiselno, da razdeljenost na stranke, cehe, miselne 
prostore še naprej cepimo in utrjujemo tudi ob izbiri predsed
nika države. Kajti vse več je ljudi, ki postajajo tujci v teh pros

torih razcepljenosti, mnogi 
ne spadajo v nobeno od teh 
"čudnih bivališč". Njihova 
dežela je nekje vmes, je 
človeška družina, ki se je 
sicer nekaj zožila, vendar je 
tista, ki kaže prihodnost. Svet 
je zadosti razcepljen, da ga 
ni treba cepiti še naprej in to 
utrjevati.
Kaj torej pričakujemo od 
predsednika države, da bo

delal? Kaj je tisto, kar pogrešamo, smo morda izgubili in kje so 
naša pričakovanja?
Je tisti, ki bo v tem prostoru pod Alpami zopet navdušil za vred
note, ki osmišljajo naše življenje in bo mladim dal poleta, da ne 
bodo segali po mamilih, igrah na srečo in hlastali po hitrem 
zaslužku ali bogastvu brez dela in prizadevanja. Bo tisti, ki bo 
znal vliti novega upanja za večje veselje do življenja, ki bo dal 
vrednoto in spoštovanje življenju, sicer so vsa prizadevanja nar
oda jalova, če ne vemo, za koga vsi ti naši napori.
V svojih prizadevanjih ne bo iskal dobička zase, zato bo blag
inja in dostojanstvo drugih njegova usmeritev. In pričakujemo, 
da bo slišal človeka v stiski, pa vendar zaradi tega ne bo pres
lišal ljudi. V našem vsakdanu naj bo pomirjevalec nasprotij, a 
hkrati zagon in modrost, torej krmilo in veter za jadrnico, ki nas 
pelje proti našemu skupnemu cilju. In kaj je naš cilj? 
Zadovoljni, uspešni in pozitivno motivirani državljani, ki se v 
svoji državi počutijo varni, sprejeti, razumljeni in upoštevani. 
Lojze Peterle je že dokazal, da zna in zmore. Slovenija še nikoli 
ni bila tako enotna, varna in pozitivno motivirana za dosego 
skupnega cilja kakor v času osamosvajanja, ko je on vodil 
slovensko vlado. Državljani pa smo se kljub negotovim in 
grozečim okoliščinam počutili varno, sprejeto in upoštevano. 
Bili smo nepremagljivi.
Kaj pomeni delati z Ljubeznijo? "Pomeni tkati obleko iz vlaken 
svojega srca, da bi vanjo oblekli svojega bližnjega."

Rešeto



V času počitnic in dopustov je čas tudi za to, da 
naredimo načrte za novo šolsko leto, nove izzive 
v službi, pa tudi za to, da v miru premislimo, komu 
želimo zaupati vodenje naše skupne prihodnosti. 
Naj nas pretekle izkušnje izučijo in prepričajo, kaj 
je prav, dobro in modro. A ne pozabite: veselje do 
življenja prinaša zadovoljstvo, mir in prave 
odločitve.

Mag. Janez Drobnič 
poslanec Državnega zbora
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Brez denarja za 
otroški nogomet

Ne glede na to, da so ideje ter delo FC Libero, ki 
prireja otroško ligo v malem nogometu, dolgo
ročnega značaja in da sodelujemo že vrsto let pri 
našem največjem projektu tako z Nogometno 
zvezo Slovenije, številnimi podjetji, občinskimi 
upravami posameznih občin kot tudi s številnimi 
nogometnimi klubi širom po Sloveniji, smo se 
morali prostovoljci srečati z zelo grenkim ravnan
jem Občine Ribnica, konkretneje Komisije za 
šport pri dodelitvi sredstev preko Razpisa za 
šport kot del sredstev pri izvedbi zadanih otrošk
ih programov. Čeprav je v naš nogometni pro
gram vključenih zares veliko osnovnošolcev (lani 
200, letos nekaj manj), nas Komisija za šport 
nikakor ne jemlje vzame resno ter nas popolno
ma ignorira kljub prijavi na Razpis za šport na 
Občini Ribnica. Zanimivo je, da je omenjena 
komisija sestavljena iz funkcionarjev društev 
drugih športnih panog (plavanje, rokomet, plezal- 
stvo, triatlon...), kar je popolnoma skregano z 
logiko, gospe ter gospodje v komisiji pa očitno 
ne želijo podpreti našega dela ter razvoja 
nogometa v naši občini. Že dejstvo, da smo eden 
izmed redkih krajev, ki ne premore niti enega 
nogometnega kluba, ki bi nudil redno vadbo 
nogometa na travi, ter dejstvo, da je nogomet 
eden izmed najbolj popularnih ter igranih športov 
na svetu, bi po mojem mnenju moralo spremeni
ti način razmišljanja ljudi, ki na vsak način zavira
jo delo na področju otroškega nogometa. Očitno 
pa se občinska uprava ne zaveda dejstva, ki me 
vedno znova razveseli, da kljub slabim pogojem 
trenutno igra veliki nogomet 28 mladih iz naše 
regije v nogometnih moštvih po celi Sloveniji (NK 
Kočevje, Cerknica, NK Interblock, NK Bravo, NK 
Publikum...) ter da bomo Ribničani dobili jeseni 
že drugega predstavnika v Nogometni akademiji 
Nogometne zveze Slovenije (Miranu Miheliču se 
bo pridružil še Jošt Štupica). Otrokom množično 
omogočamo nogomet na rekreativni bazi, nadar
jenim nogometašem pa možnosti za razvoj ter 
napredovanje v nadaljnji karieri, s čimer se naš 
zadani cilj uresničuje.

Franci Mihelič, predsednik FC Libero

MOČVIRJE SREDI TRGA

Potok je popol
noma zaraščen 
v delu med gra
jskima
mostovoma, in 
nekateri kriv
do pripisujejo 
zadrževal
nikom, ki naj 
bi nas reševali 
poplav, a 
onemogočajo 
normalen pre
tok. Iz leta v 
leto pa je huje 
in zdaj zaradi 
pomanjkanja 
kisika v 
potoku skoraj 
ni rib, le pol 
metra mulja.
Krasen kraj za 
gojenje mrčesa!
Hidrotehnik, ki 
je zadolžen za 
čiščenje, pa 
letos menda ne 
namerava 
ponovno pora
biti sredstev 
zanj. Ribnica 
se torej mora z 
nekom usesti 
za mizo ter 
najti dolgo
ročnejšo 
rešitev za 
potok: ali ga bo redno čistila ali pa 
bo uvidela, da se bo treba lotiti 
kakega resnejšega posega in stanje 
potoka normalizirala, da le-ta ne bo 
le stoječa mlakuža.
Vodno stanje v Dolini tudi drugače 
ni zgledno, vedo povedati vsi, ki 
stanje spremljajo iz leta v leto. 
Manjši potoki se vsi zaraščajo, sto
ječa voda postaja mlaka, ni pa tudi 
jasno, koliko od naravnih vodnih 
virov, kamor hodijo iskat vodo 
domačini, dejansko ni onesnaženo s 
fekalijami ali kakimi drugimi snov
mi. Prebivalci se do sedaj še niso 
morali soočati s pretiranim poman
jkanjem ali onesnaženjem vode, 
tako da vse teče, kot da se nič 
slabega ne dogaja. Še o močvirju 
sredi trga, ki ga lahko vidi prav 
vsak, pišemo spet prvi. Kako je 
možno, ob vseh institucijah, ki so 
dolžne skrbeti za naše vodne vire, 
da Ribnica postaja močvirje?

TEKST IN FOTO ALENKA PAHUUE

ČIŠČENJE JE BILO LE ENKRATNO IN KOMUNALA JE 
POBRALA LE NESNAGO, KI JE ŽE MESECE PLAVALA V 
POTOKU.

Esšeto
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O Kmečke igre, konjske dirke in 
veselica na Velikih Poljanah

Športno društvo Velike Poljane je 30. junija orga
niziralo že 3. kmečke igre in 2. konjske galopske 
dirke. Vse skupaj se je začelo malo po 16. uri v 
čudovitem sončnem sobotnem popoldnevu na 
travniku poleg gasilskega doma 
na Velikih Poljanah. Za kmečke 
igre so se prijavile le štiri ekipe.
Naj omenim, da je morala biti 
ekipa sestavljena iz 6 članov, 
poljubno število moških in 
žensk. Prva igra je bila kotaljen
je velike bale sena čez ovire.
Sledilo je beljenje hloda, ko je 
morala vsaka ekipa olupiti 
smrekov hlod. Nadaljevalo se je 
z izgradnjo mostu iz 5 plohov in 
11 tramičev kot podstavki. Kot 
predzadnja igra je bilo postavl
janje pašnika oziroma ograje s 
plastičnimi kolčki in vrvico. Za 
zadnjo igro smo določili metanja 
krompirja v koš za seno na raz
dalji 15 metrov. S tem so se 
končale kmečke igre 2007.
Končni vrstni red je bil sledeč:
1. mesto: Kostanjevica
2. mesto: Velike Poljane
3. mesto: Loški Potok
4. mesto: Gora
Sočasno z igrami so se na Poljanah že zbirali

jahači za konjsko dirko, ki se je začela malo pred 
18. uro. Prijavilo se je 18 konjev, ki so tekmovali 
na progi, dolgi 600 m. Tekmovalo se je v 4 kate
gorijah, in sicer: športni konji A (mešani športno -

kmečki konji), kategorija športni konji B (čisti 
športni konji), kategorija jahači veterani in kate
gorija jahači mladinci. Športni konji B so tek
movali na razdalji dveh krogov (1200 metrov,) vsi 
ostali pa le en krog.
Širina proge je bila v povprečju 14 m.

Konjske dirke so se začele z dirko jahačev mlad
incev (letnik rojstva 1991 ali več). Zmagal je Nejc 
Hlebš na kobili Odi.
Sledila je dirka jahačev veteranov (letnik rojstva 
1967 ali manj), kjer je slavil Anton Kraljič z 
žrebcem Varijaerjem. V začetku druge polovice 
dirke so nastopili športni konji A (mešani športno 
- kmečki konji), tam pa je zmagal Rok Tomšič z 
žrebcem Maksom. Na 4. mesto se je uvrstila 
edina ženska tekmovalka, Jožica Colarič.
Za finale so nastopili še športni konji B, ki so tek
movali na razdalji 2 krogov, to je na 1200 metrov, 
najbolj pa se je ob zmagi smejalo Dragu 
Kraševcu na kobili Nari.Vse skupaj sta povezo
vala Stane Vrbole in Alojz Klančar. Velja pa 
omeniti tudi sodniško komisijo, ki je skrbela za 
pravilen potek dirke in pravilnost rezultatov. Člani 
so bili Matic Rigler, Janez Lušin, Anton Mestek, 
Stanko Oblak in Tomaž Kovačič.
Dirke je snemal R-KANAL iz Ribnice, ki je moral 
zaradi tesnega rezultata kar dvakrat pokazati foto 
finiš. Po dirkah je bila podelitev pokalov za prva 
tri mesta in priznanj za udeležbo vsem tekmoval
cem. Pokale so podelili Alojz Klančar, povezo
valec in naš mentor pri izvedbi dirk, Jože Marolt, 
predsednik KS Velike Poljane, Andrej Ambrožič, 
naš sponzor - podjetje Abo Grafika- in ribniški 
župan Jože Levstek. Prvi trije v vsaki kategoriji so 
dobili tudi denarne ali praktične nagrade. 
Podelitvi je sledila veselica z ansamblom 
Vagabundi na športnem igrišču v neposredni 
bližini tekmovalne proge.

Vabljeni prihodnje leto junija na Velike Poljane, ko 
bomo spet organizirali kmečke igre in konjske 
dirke. Upamo, da bo udeležba še večja kot letos.

JOŽEANDOLŠEK 
predsednik ŠD Velike Poljane

Vesele počitnice ali Lumpijada, kot se v zadnjih 
letih imenujejo Vesele počitnice za otroke v 
organizaciji Centra za socialno delo Ribnica, 
potekajo letošnje leto že petnajstič. Počitniški 
dnevi v juliju in avgustu, prežeti z veselostjo, 
igrami, doživetji, aktivnostmi, spoznavanjem 
poklicev, navihanimi domislicami in zagnanimi 
mentoricami so namenjeni vsem otrokom nižjih 
razredov osnovne šole. Ker je bila želja po 
veselih počitnicah tudi v Dolenji vasi, sojih 
zadnja štiri leta organizirali tudi tam.

LUMPIJADA LETOS 
ŽE PETNAJSTIČ

Lumpijada poteka štirinajst dni v juliju in štirinajst v 
avgustu. Ko smo udeležence 6. julija obiskali, so z juli
jskimi dnevi ravno zaključevali. Imeli so novinarsko 
delavnico in so se spopadli z intervjuji. Intervjuvali so 
znane osebnosti, v katere so se sami prelevili. Tako smo 
na kratko spoznali nogometaša Kakaja in Ronadlinha, 
pa Bojana Cebina, Nino Osenar in Nino Pušlar... Malo pa 
smo se tudi pogovarjali o novinarskem delu, nato pa so 
na trgu mimoidoče povpraševali o poznavanju 
Lumpijade, o preživljanju počitnic itd. Tokrat seje ob 
dopoldnevu zbralo 29 otrok v starosti od 4 do 13 let, 
največ pa jih je bilo celo 52. Animatorke Katja, Helena, 
Urša in Tea so skrbele za te nadebudne in igrive otroke. 
Najljubši dnevi so jim bili, ko so se igrali Igre brez meja 
in imeli lutkovno gledališče, spoznavali Lumpi cvetličar
ja, pa kako Lumpi izdeluje lutke in se gre novinarja, pa 
tudi na Lumpi Piki Nogavički je bilo zelo lepo. Izdelovali 
so tudi razne uporabne stvari, med njimi za Piko 
Nogavičko, na obisku so bili v VUG Ribnica. Večinoma je 
dogajanje potekalo v Gradu, le Igre brez meja so imeli v 
TVD Partizan. Kot so povedale animatorke, je bilo 
najtežje usklajevati dejavnosti pri otrocih tako različnih 
starosti. Otroci, avgusta ste zopet vabljeni na 
Lumpijado! Tudi pijača in posladki bodo!

Tekst in foto ZDENKA MIHELIČ
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KOLISCARJI NA BREGU BISTRICE

Letošnji oratorij je potekal od 2. do 7. julija in je 
zgodbo vzel iz Jalnovih Bobrov. Tako se je na 
bregu Bistrice kar nenadoma pojavilo tudi pravo 
koliščarsko naselje.
V poletnih oratorijih, katerih nosilec je 
Salezijanska mladinska pastorala, zgodbe že od 
samega začetka sledijo triletnemu ciklusu, in tako 
je bila letošnja vzeta iz leposlovja, in sicer tistega, 
ki prikaže življenje po veri v vsakdanjem življenju. 
Oprli so se na roman Bobri pisatelja Janeza Jalna. 
"Roman opisuje življenje mostiščarjev, ki so v 3. 
tisočletju pr. Kr. živeli na območju današnje 
Ljubljane oz. Ljubljanskega 
barja. Glavni junak zgodbe,
Ostrorogi Jelen, je zapos
tavljen od vseh v družini.
Vendarle hudo vrača z 
dobrim in je vedno pošten.
S svojo telesno močjo, 
marljivostjo, spretnostjo in 
preudarnostjo si ustvari 
novo kolišče, na katerem 
zagospodarita skupaj z 
ženo Jezerno Rožo...", so 
zapisali ribniški animatorji.
Bilo jih je kar 40, od tega 2 
celo iz Kočevja in eden iz 
Velikih Lašč, z vodjem 
kaplanom Matejem Pavli
čem, so se začeli kmalu 
pripravljati, saj vse skupaj 
organizirati, pridobiti po
moč in sponzorje, poskrbeti za hrano in pijačo, 
spomniti se vseh delavnic in aktivnosti, velikih iger 
in izleta, pa postaviti gledališko igro in kateheze, 
je velika odgovornost in zahteva od mladih veliko

energije, časa in volje. Letošnjega oratorija, 
katerega geslo je "Preklopi sanje na dejanje", se 
je udeležilo rekordno število otrok, kar 171. Pa še 
več zanimanja je bilo, a žal bi bilo pri večjem 
številu nemogoče kvalitetno in logistično izpeljati 
oratorij. Gruča bobrčkovje bila tako razdeljena na 
19 rodbin (Volkci, Krapi, Medvedi, Žabice...), 
vsaka je imela svoje ime in brlog, kamor se je 
zatekla na posvete in gostije. Rodbine so bile zelo 
ustvarjalne in so se ukvarjale s kar 20 različnimi 
obrtmi: izdelovanje cofkov, oblikovanje žlice, pus
tolovska delavnica, pionirska elita, pritrkovalska
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delavnica, kuharska, ministrantska, skavtska, 
likovna, suhorobarska, športna, mažoretna, 
maserska, konjska, radijska in koliščarska 
delavnica, pa obisk policijske postaje in VDC-ja, 
itd. In kako je potekal bobrov dan? Najprej so se 
ob 8. uri pri molitvi in pripravi na dan zbrali ani
matorji, ki so ob 9. uri pričakali otroke, vse vesele, 
igrive in polni pričakovanj novih stvari. Dvignili so 
zastavo, ki jo izdelal Matej Čebin, zapeli himno 
"Preklopi sanje na dejanje" ter druge z novostjo 
tega Oratorija Bober bandom (sestavljala sta ga 
Nejc Ilc in Manca Lesar), zmolili in si pogledali

uprizorjeno zgodbo Ostrorogega, ki je pletla nit 
do zadnjega dne. Sledil je skupni uvod v katehe- 
zo ter posvet v brlogih (kateheza). Ob 11. uri so se 
že začele bobrove obrti, popoldne pa so sledile 

velike bobrove igre 
(zgradimo kolišče, 
fotolov, šopek za 
Jezerno Rožo, boj 
rodov). Tretji dan ora
torija so se 
udeleženci s kar štiri
mi avtobusi odpravili 
na izlet. Najprej na 
Turjaški grad, nato v 
Plečnikovo cerkev v 
Črni vasi, pa v 
Koseze ter doživeli 
atrakcijo dneva - 
vožnjo z ladjico po 
Ljubljanici. Gotovo 
pa se je vsem 
udeležencem vtisnila 
v spomin posebnost 
letošnjega oratorija: 
pravo pravcato 
kolišče na Bistrici. 

Ideja zanj se je porodila animatorjema Gregorju 
in Roku. Dober teden pred začetkom oratorija je 
tehnična ekipa pljunila v roke in postavila trdno 
koliščarsko naselje.
Mladi animatorji pa tudi po koncu oratorija že 
razmišljajo za naprej. V začetku septembra (8. 9.) 
bodo pripravili Oratorij + za vse tiste, ki so že naj
manj 8 let polnoletni. Vabljeni, da preklopite sanje 
na dejanje tudi vi!

Tekst in foto: ZDENKA MIHELIČ

ZADNJI VIKEND 0 
AVGUSTA V 
RAKITNICO!!!
Sobota, 25. avgust,
ODPRTJE NOVEGA ŠPORTNEGA IGRIŠČA in 
v nedeljo, 26. avgusta,
PREDAJA NOVEGA GASILSKEGA VOZILA

Program v soboto:
od 14. do 17. ure - turnir v malem nogometu 
(mladina 5,- 9. razred OŠ) 
ob 17. uri promocijska odbojkarska tekma 
ženskih ekip,
ob 18. uri košarkarski turnir moških ekip: 
Občina Ribnica, Ekipa sponzorjev in ekipa 
domače Rakitnice,
ob 20. uri uradno odprtje novozgrajenega 
igrišča.

Uradni in zabavni del odprtja bodo povezovali 
OKAMENELI SVATJE, glasbo pa bo vrtel DJ 
KOKO.
Za pijačo in jedačo bodo skrbeli člani in članice 
gasilskega društva Rakitnica. Izkupiček prireditve 
bo namenjen za nabavo opreme športnega 
igrišča v Rakitnici.

Turnir v malem nogometu se bo odvijal na 
košarkarskem igrišču. Ekipo sestavljajo trije igral
ci in dve rezervi. Pravico nastopa imajo prebivalci 
krajevne skupnosti Dolenja vas, in sicer šoloob
vezni otroci od vključno 5. do 9. razreda osnovne 
šole. Število ekip je omejeno na osem. Igra se po 
sistemu na izpadanje. Žrebanje bo potekalo v 
četrtek, 23. avgusta ob 19. uri v gasilnem domu 
v Rakitnici. Predhodne prijave na tel. 041-738- 
203. Prve tri ekipe prejmejo pokale in praktične 
nagrade pokroviteljev.

Pokrovitelji športnih tekmovanj so:
BTC ATLANTIS, vodno mesto Ljubljana 
GEMAX d.o.o., gradbeno podjetje Ljubljana 
POSESTVO UGAR d.o.o., Ribnica

Program v nedeljo:
ob 15. uri sprevod gasilk, gasilcev in gasilske 
tehnike
ob 15. uri 30 prevzem novega gasilskega 
vozila in podelitev priznanj 
od 16. ure dalje gasilska veselica z bogatim 
srečolovom

Program ob prevzemu vozila bodo povezovali 
OKAMENELI SVATJE in ga začinili z zanimivim 
skečem. Zanimiv pa bo tudi glasbeni nastop 
DORDA in MARTINOVEGA LULČKA.
Zabaval vas bo ansambel ZDOMARJI, ki je že za 
Oglarsko kopo napravil super žur.

Članice in člani PGD Rakitnica bodo poskrbeli 
za dobro jedačo in pijačo, možna pa so tudi slad
ka presenečenja!!!

Če si želite zanimiv in prijeten zadnji vikend pred 
Ribniškim sejmom, potem pridite v Rakitnico.

VABI VAS PGD RAKITNICA!
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ODHAJAMO NA 
DOPUST

0
Beseda dopust ima en sam 
pomen, to je dovoljena začas
na prekinitev dela, službe. 
Dopusti so bolezenski, študijs
ki, porodniški, brezplačni, 
izredni, največ ljudi je trenut
no na letnem dopustu, šolarji 
pa na letnih počitnicah.
Vsi se ga izredno veselimo, 
vendar pa poznam ljudi, ki ga 
ne izkoristijo, pač ga pustijo 
firmi ali državi. Tudi to je v 
redu, če so tako zadovoljni.

Vsak ga preživlja po svoje. Življenje prinaša različ
na obdobja in z njimi potrebe - navdušujemo se 
za potovanja, zabavo, pa spet za počitek in mir 
doma. Da, doma je res najlepše, vendar se kaj 
hitro lahko zgodi, da to postane navada. A tudi to 
ni vprašljivo, če se tako počutimo najboljše.
Res je v življenju lepo, če smo tam, kjer se poču
timo izpolnjene in smo z ljudmi, ki nas imajo radi. 
Nekateri planirajo že celo leto naprej, uživajo že v 
pogovorih in načrtovanju, kar je tudi zelo 
sproščujoče, napolnjuje jih z veseljem. Drugi se 
prepustijo trenutku, ko nastopi dopust in enos
tavno odidejo ter se nekje ustavijo, predajo se 
trenutnemu občutku ali filingu, kot radi rečemo. 
Tretji upoštevajo priporočila prijateljev.
Nemalo je parov, ki se ne morejo sporazumeti, 
kam, saj so želje različne, pa si s takim izborom 
pokvarijo dopust. Res škoda, še večja pa je, če 
se ta vzorec ponavlja. Kjer je ljubezen, je tudi 
razumevajoče prilagajanje.
Ko so prvomajske počitnice za nami, se že začne
jo pogovori o poletnem dopustu, v glavnem o 
morju. Zanimivo je opazovati nekatere sogov
ornike, ki se začudijo, če ne greš nikamor, imenit
no pa se sliši, če potuješ nekam daleč. Tudi na 
dopustovanje na mnoge vplivajo neki splošno vel
javni družbeni trendi, saj so le tako nekaj več, so 
"in". Če jih to sprošča, je tudi prav.
Zdi se mi pomembno, da si človek prisluhne in 
preživi dopust svojim potrebam, predvsem psi
hofizičnemu stanju in seveda žepu primerno, 
buren ali umirjen, ustvarjalen in študiozen ali 
namenjen počitku, doma ali nekje daleč. Ključni 
so končni učinki, ki se kažejo v obnovljenih 
močeh, veselju, optimizmu in elanu za prihaja
joče novo ustvarjalno leto.
Resje včasih hudo, ko se dopust konča-tedaj se 
vprašajmo zakaj - vse se enkrat konča. Mogoče 
pa moramo narediti spremembo v življenju. 
Nosimo jo v sebi, čutimo jo, a se nočemo soočiti

Rezime šolskega leta

32 ODLIČNJAKOV IN 16 UČENCEV V 
KNJIGI DOSEŽKOV

V dvorani Športnega centra Ribnica je 14. junija 
potekala prireditev, na kateri smo združili slovo 
devetošolcev ter imenovanje dobitnikov naziva 
odličnjak-levstikovec in dobitnikov zlatih priznanj.
V ZLATO KNJIGO Osnovne šole dr. Franceta 
Prešerna Ribnica je bilo ob koncu šolskega leta 
2006/2007 vpisanih 32 učencev, ki so osem 
šolskih let zaključili z odličnim uspehom.

9. A : URŠA MRHAR, MATEJ LESAR, PATRICI
JA OBERSTAR, NEJA PETKOVIČ, NEJC 
JERNEJ ŠMALC, TANJA ZAKRAJŠEK.
9. B: JAN ARKO, DOMEN 
ČAMPA, SAŠA LEVSTIK,
ANŽE MERHAR, ANJA 
PAJNIČ, JANA PETEH,
JANJA STARC, NIKA 
ZOBEC, JOŠT ŽAGAR.
9. C: PETER DEJAK, IZA 
KARPOV, JERCA KOŠIR,
NEJC MARKELJ, LANA 
MODREJ,
EVA ŠILC.
9. D: DOMEN ČEŠAREK,
ŽAKLINA JELUŠIČ, NATALI
JA TOMEC, ANJA ZOBEC,
NIK ZOBEC.
9. E: ANA ČAMPA, ŽIGA 

DOMEVŠČEK, NUŠA 
KLUN, TIMOTEJ ORAŽEM,
TIT STARC, JANJA TANKO

Odličnjakom - levstikovcem je ravnatelj izročil 
medalje, priznanja in knjige Najlepše antične 
pripovedke. Čestital jim je tudi župan občine 
Ribnica Jože Levstek in jim podelil kalkulatorje, 
dobrodošel pripomoček pri učenju.

Na Osnovni šoli dr. Franceta Prešerna zapisuje
mo učence, ki dosežejo zlata priznanja na 
različnih tekmovanjih, v KNJIGO DOSEŽKOV. 
Letos je bilo 16 nagrajenih učencev.
MATIC ČEŠAREK, učenec 8. b razreda, je osvo
jil 3 zlata priznanja:
zlato priznanje iz logike, zlato Vegovo priznanje na 
tekmovanju iz matematike, zlato priznanje iz fizike. 
ANJA BOLHA, učenka 8.b razreda, je osvojila 
zlato proteusovo priznanje na državnem tek
movanju iz biologije, zlato priznanje na državnem 
tekmovanju iz Vesele šole, prvo mesto v Abecedi,

igri Malih sivih celic, ki poteka na RTV Slovenija.

Dobitnice zlatega priznanja iz Vesele šole so: 
NUŠA BOLHA, 7. b, TAMARA LOVŠIN, 7. d, 
TJAŠA OBRANOVIČ, 7. c, NATALIJA TOMEC, 9. 
d
TILEN KOČEVAR, učenec 8. d, je osvojil zlato 
priznanje iz fizike.
NEJA PETKOVIČ, učenka 9. A, je dobitnica zlate
ga priznanja iz angleščine.
NIK ZOBEC iz 9.D je na državnem prvenstvu v 
plavanju na 50 m prosto postal državni prvak.

MONIKA ORAŽEM je državna prvakinja na 50 m 
prosto.

Tudi v štafeti 8 X 25m prosto so bili naši plavalci 
DRŽAVNI PRVAKI. Štafeto so sestavljali štirje 
fantje in štiri dekleta:
NIK ZOBEC, MONIKA ORAŽEM, PETER 
ARKO, JAN TOMŠIČ, AUAŽ ANDOUŠEK, 
NIKA KOŽAR, MARUŠA ANDOUŠEK, TARA 
LAVRIV.

Za nami je naporno in uspešno šolsko leto. 
Sledijo sproščujoče počitnice, ko si bomo učitelji 
in učenci nabrali novih moči.

France Ivanec, ravnatelj
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VAROVANCI VDC
OBISKALI
VERONO

V Varstveno delovnem centru Ribnica je začela 
delovati samozagovorniška skupina. Varovanci se 
v tej skupini naučijo izražati svoje želje, potrebe, 
skratka, učijo se postaviti zase. Tako je nastala 
želja, da zopet odidemo na izlet v tujino. Do zdaj 
smo si ogledali Vrbsko jezero, Benetke, Dunaj, 
sedaj pa so se varovanci odločili za Verono in 
Safari park.
Tako smo se 25. maja odpravili iz Ribnice ob 5. 
uri zjutraj in prispeli v Verono ob 11. uri. 
Sprehodili smo se mimo mogočne Arene, si 
ogledali trg Erbe, kjer se je nekoč razprostiral rim
ski forum. Ogledali smo si Julijino hišo z zna
menitim balkonom, kjer je Julija čakala Romea. 
Na koncu smo odšli do kipa znamenitega 
Danteja.
Posebno doživetje pa je bil safari - vožnja z avto
busom po posebnem parku, kjer smo si od blizu 
ogledali živali iz afriške savane. Videli smo povod
nega konja, lemurka, žirafe... Safari park je oddal
jen 32 km od Verone in leži ob Gardskem jezeru.

Varovanci so bili navdušeni. Čakalo pa jih je še 
nekaj prijetnega - zaključek napornega, a lepega 
izleta - pica. Tako se je končal popoln dan. 
Zahvaljujemo se podjetju INOTHERM d.o.o. za 
sponzorska sredstva, saj bi brez njihove pomoči 
izlet težje izvedli.

Nanča Mohar

POZDRAV
POLETJU

Na prvi poletni dan, 21. junija, smo se 
drugošolci OŠ dr. Franceta Prešerna 
Ribnica poslovili od napornega šolskega 
leta. Pripravili smo namreč zaključno 
prireditev za učence razredne stopnje in 
za naše starše. Po odru dvorane v Ideal 
centru smo plesali in se vrteli v različnih 
plesnih ritmih. Tudi peli smo. Da pa so 
naše pesmi še lepše zvenele, je poskrbel 
Aleksander Oražem, ki nas je spremljal s klavir
jem. Tako smo predstavili celoletno šolsko delo in 
na malo drugačen način zaključili šolsko leto. 
Hvala vsem našim drugošolčkom, za tako lep in 
prisrčen nastop.

Vsem učencem in njihovim staršem želimo vese
le, brezskrbne počitnice in nasvidenje jeseni.

Učiteljice: NIKA VRBINC MIHELIČ, ANDREJA 
Hočevar, Maruša Čop

.BlEŠETO

ODHAJAMO NA 
DOPUST g

z njo. Počasi usmerjajmo svojo barko tako, da bo 
prav, pri tem ne pozabimo na svoje domače, na 
obveznosti in odgovornosti. Mogoče zadostuje 
že sprememba v načinu razmišljanja in videnju 
marsičesa dobrega v že obstoječem.
Dopust prinaša tudi reakcije. Kdor živi aktivno, 
stresno in napeto, je prve dni dopusta utrujen, 
brez energije in elana. Čeprav ni prijetno, je pa 
koristno, ker so to prvi znaki sproščanja, razbre
menjevanja, temu pa sledi polnjenje akumulator
ja. Še bolje je, če to fazo postopno doživljamo že 
pred dopustom, že prej počasi vse izklapljamo. A 
kaj ko je ravno pred odhodom treba še marsikaj 
postoriti v službi, doma, pa še vse nakupiti, in oh 
in sploh, da je vse na svojem mestu.
Skratka, dopust naj bo tudi pot k sebi, srečanje s 
seboj, naj bodo trenutki miru, tišine in stikov z 
naravo. Ta nam nudi zdravila za telo in dušo. 
Morski zrak ali vonj cvetlic, začimbnic in sadežev 
nas notranje polni, zdravi čutila, dušo in telo, hoja 
v naravi, voda in zrak nas prečiščujejo, hoja po 
pesku masira naša stopala in energijske točke, 
daje trdnost, delo na zemlji nas polni z žensko 
energijo, sonce z moško energijo, močjo in opti
mizmom, zelenje nas umirja, prostrano nebo daje 
občutek svobode...In še in še, saj kolikor je ljudi, 
toliko možnih načinov in uvidov obstaja. Le najti 
jih je treba, se jim prepustiti in ničesar pričakovati 
vnaprej.
Torej, vse je v naravi, če le vidimo, čutimo, doživl
jamo, se zavedamo povezanosti z njo. Prinaša 
nam harmonijo telesa in duha, kar je pogoj za 
zdravo življenje. Kje, v katerem kraju bomo to 
dosegli, se pa odločimo sami. Bistveno je, da 
obnovimo notranji stik s seboj. Še boljša je 
odločitev, da bomo to vzdrževali in poglabljali 
doma skozi celo leto. Ob vsem ne pozabimo na 
svoje najdražje, na bližnje. Negujmo odnose, 
učinki so vedno obojestranski.

SREČANJE
UPOKOJENCEV

DOLENJSKE
4. avgusta ob 10. uri v 
Dolenjskih Toplicah

Odhod ob 8. uri 30 izpred 
Centra IDEAL.

Prijave sprejemamo do 
ponedeljka, 30. julija. 
Prevoz stane 6 evrov.

DU Ribnica

■ ■
«>

*>
 <»<

■ x/
 >

.i.
>e

/v



NE SAMO UGAR, CELA RIBNICA BO ŽIVELA S 
KONJENIŠKIM PRAZNIKOM
Ob tekmi za svetovni pokal v preskakovanju ovir na Ugarju bodo prireditve tudi v Ribnici

Po uspešni organizaciji in izpeljavi 
tekme za svetovni pokal v preskako
vanju ovir lani septembra na Ugarju je 
Posestvu Ugar Mednarodna konjeniš
ka zveza ponovno zaupala izpeljavo 
tekme za SP. Ta bo od 14. - 16. sep
tembra. Ob dogajanju na Ugarju pa 
se bodo v Ribnici, centru z okolico, 
dogajale spremljevalne prireditve ter 
tako tisti čas dihale in živele s kon
jeniškim praznikom. Pogovarjali smo 
se z ribniškim občinskim svetnikom 
Miho Klunom, ki je s strani Občine 
zadolžen za dodatno dogajanje ob 
konjeniški prireditvi.

Zakaj ste se odločili za večji izbor spremlje
valnih prireditev?

Namen spremljevalnih prireditev je izkoristiti 
priložnost, ki jo prinaša konjeniška prireditev na 
Ugarju tudi za lastno promocijo občine, njenega 
gospodarstva in obrti ter razgibati družabno živl
jenje v času prireditev.

Kaj se bo vse dogajalo ob konjeniški prired
itvi?

Spremljevalne prireditve ob konjeniški prireditvi 
bodo v petih delih: v petek koncert v izvedbi RŠK, 
v soboto predvidoma VIR - prireditev, v nedeljo 
celodnevni bife v ribniškem Gradu z vzpostavl
jeno linkovsko povezavo na dogajanja na Ugarju. 
Vse dni pa bo za obiskovalce in tekmovalce ter 
VIŠ goste Ugarja na voljo bogata turistična 
ponudba. Postavili pa bi radi tudi razstavo obliko
valskih razmišljanj v izvedbi Društva oblikovalcev 
Slovenije (DOS), ki naj bi trajala 14 dni. Želja je, 
da bi bila v bodoče zaradi neposredne bližine 
ostalim prireditvam v Gradu organizirana v Miklovi 
hiši,. Letos zaradi poznejših priprav to ni mogoče, 
zato se pogovarjamo o alternativah. Ni še defini
rano kje, možnosti pa ni več veliko (Škrabčev ske
denj ali v okviru prireditvenega prostora v Gradu). 

Kakšna prireditev naj bi bila VIP - prireditev v 
soboto?

VIP-prireditev naj bi bila vsekakor ena od 
vrhuncev prireditev, namenjena najpomembne
jšim obiskovalcem konjeniške prireditve. Občina 
želi na ta način tem obiskovalcem ponuditi dodat
no kvaliteto in se kar najbolj uspešno promovirati 
kot občina potencialov na gospodarskem 
področju, področju domače obrti in v turizmu. 
Hkrati želi omogočiti domačim gospo
darstvenikom neposreden stik z najpomembne
jšimi obiskovalci Ugarja. Vabljeni bi bili gosti na 
Ugarju - predsedniki uprav pokroviteljev 
(Pivovarna Union, Kovinoplastika Lož, Mobitel,
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Intenzivne priprave na 
Svetovni pokal v 
preskakovanju ovir

V letu 2006 so na Posestvu Ugar uspešno 
izpeljali Svetovni pokal v preskakovanju 
ovir, zdaj pa smo že v napetem pričako
vanju novega pokala.
Naj osvežimo najprej preteklega in oriše
mo nekaj njegovih posebnosti:
V treh dneh si je tekmovanje na Ugarju, kljub 
slabemu vremenu, ogledalo več kot 8.000 
obiskovalcev, dogodek je "v živo" prenašala TV 
Slovenija (pred TV sprejemniki si je dogodek 
ogledalo več kot 100.000 gledalcev) in 
Eurosport ter spremljalo 34 domačih in tujih 
medijev, gostili so več kot 600 akreditiranih VIP - 
gostov (med njimi 13 veleposlaništev), denarni 
nagradni sklad je znašal 50.000 EUR...
Kmalu po zaključku odlično izpeljanega tek
movanja v letu 2006, je FEI, Mednarodna kon
jeniška zveza, Posestvu Ugar zaupala tekmo za 
Svetovni pokal, tradicionalno, vsako leto. Sledile 
so intenzivne priprave na tekmovanje v letu 
2007, saj so se na Ugarju odločili dvigniti nivo 
tekmovanja. V letošnjem letu bo denarni nagrad
ni sklad znašal 77.000 EUR, kar jih uvršča v 
razred tekmovanja CSI-W*** in zagotavlja 
udeležbo najboljših tekmovalcev in konj.
Za obiskovalce bodo pripravili več tribun, pestro 
gostinsko ponudbo, zanimive razstavne pros
tore, več parkirnih mest, največje otroško napihlji
vo igrišče ...

Petrol, Riko hiše, Inotherm, Bramac...), ostali VIP- 
gosti (veleposlaniki, državni in lokalni politiki, 
Gorenje, BMW...), lokalni podjetniki, obrtniki, 
domača obrt.

Kako daleč so priprave?
Petkova in nedeljska prireditev ter turistična 
ponudba, ki jo pripravlja TIC, staže v fazi izvedbe, 
blizu dogovora smo tudi že z DOS. VIP - prireditev 
pa je povezana z večjimi stroški, zato je občina v 
stiku s potencialnimi pokrovitelji in ni še 
dokončno potrjena. Vsekakor je ta prireditev 
izjemno velik izziv. Želja občine namreč je, da 
skladno z družbeno odgovornostjo do lokalnega 
okolja omogoči lokalnemu gospodarstvu kar 
najbolj pristen stik z najpomembnejšimi gosti

V okviru dogodka na Posestvu Ugar bodo v orga
nizaciji občine Ribnica potekale številne prired
itve, ki bodo dodatna ponudba in popestritev za 
obiskovalce ter dobra promocija Ribnice v 
Sloveniji in svetu.
Poleg priprav na tekmo so na Ugarju dejavni tudi 
na tekmovalnem področju. Tekmovalca Manja 
Koren in Maks Riossa, "Ugar Equestrian Team", 
s svojimi konji dosegata odlične rezultate na 
mednarodnih tekmah po Evropi. Manja Koren, 
trenerka in tekmovalka, ki je tudi vodja 
izobraževalnega programa na Konjeniški 
akademiji Slovenije, na Ugarju skrbi za kvalitetno

Manja Koren, Unaniem, Napoli

vzgojo in pripravo konj za olimpijsko disciplino 
preskakovanje ovir. S svojimi konji v letošnji tek
movalni sezoni posega po najvišjih mestih na 
prestižnih tekmovanjih. Na zadnji tekmi CSI**** 
Piazza Plebiscito 2007, v znamenitem Napoliju v 
Italiji, je s konjem Unaniem zasedla drugo in tret
je mesto za šestletnike.

Zlatko Polajžer

prireditve na Ugarju. Hkrati pa predstavlja 
priložnost, da s časom postane tradicionalna in 
preseže okvire lokalnega. VIP-prireditev zaprtega 
tipa, namenjeno samo povabljenim gostom, 
pripravlja v našem prostoru vrhunska agencija s 
pomembnimi referencami.

Novost bo tudi nedeljski bife...
Za goste bo med nedeljsko tekmo poskrbljeno 
tudi v Gradu. Med Ribnico in Ugarjem bo 
vzpostavljen link, tako da bo mogoče dogajanje 
na Ugarju spremljati tudi po velikem zaslonu v 
Gradu. Zato organiziran celodnevni nedeljski 
bife. To bi bilo še zlasti aktualno v lepem vremenu, 
če bi bil Ugar razprodan.

Zdenka Mihelič
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Plavalci v pripravljenosti pred 
poletnim državnim prvenstvom

V drugi polovici meseca julija 
bo na sporedu državno prven
stvo v plavanju v vseh starost
nih kategorijah, zato je bila 
za plavalce PK Inles Ribnica 
druga polovica junija in prva 
polovica meseca julija namen
jena izključno pripravi na le-to 
tekmovanje, ki predstavlja 
vrhunec poletne sezone. 
Ribniški plavalci so se tako v 
sklopu preverjanja plavalne 
forme pred državnim prven
stvom udeležili nekaj tek
movanj.

8M

Na trenutno najmočnejšem plavalnem tekmovan
ju v Sloveniji, 23. in 24. junija v Radovljici, so se 
Ribničani odlično odrezali, 
čeprav so prišli na tekmovanje v okrnjeni postavi 
(nekaj plavalcev in plavalk je bilo bolnih ali 
poškodovanih), so Ribničani osvojili 13 medalj. 
Med dobitnike kolajn pa so se uvrstili Anže Pavlin, 
Lucija Kous in Jan Mate.
Velja pa pohvaliti še Rebeko Babnik in Tonija 
Valčiča, ki se jima je kolajna za malenkost izmuzni
la. Predvsem pa velja poudariti, da je bil Pavlin

skupni zmagovalec tudi v kategoriji dečkov 
(seštevek štirih rezultatov), za kar je dobil še 
poseben pokal in praktično nagrado organizator
ja.
Istočasno, ko so se starejši plavalci borili za čim 
boljši rezultat in uvrstitev v Radovljici, so se mlajši 
plavalci udeležili tradicionalno močnega mitinga 
za mlajše starostne kategorije na Ravnah na 
Koroškem (MM Boberček).
Na mitingu ni nastopila trenutno najboljša ribniš
ka plavalka v tej kategoriji (Maja Guduraš), tako 
da je bila vsa pozornost usmerjena v Chada 
Andoljška.
Le-ta je s svojimi rezultati in uvrstitvami na mitingu 
še enkrat pokazal, da je v svoji kategoriji nes
porno eden največjih talentov v Sloveniji.
Po mitingu v Radovljici so plavalci prve in druge 

selekcije PK Inles Ribnica odšli 
na dvotedenske priprave v Čatež, 
mlajše selekcije pa so nadalje
vale s treningi v Ribnici.
Po uspešno opravljenih 
pripravah v Čatežu se je en del 
ribniških plavalcev udeležil še 
zadnjega plavalnega mitinga 
pred državnimi prvenstvi v 
Kamniku, del pa v Trbovljah, .
Ne glede na utrujenost so 
Ribničani na tekmi v Kamniku 
dokazali, da jih je večina odlično 
pripravljenih in da od njih lahko 
pričakujemo dobre rezultate in 
uvrstitve na državnem prvenstvu. 

Na tekmi v Kamniku sta nas z medaljo razveselila 
Jan Zajc in Maja Guduraš.
Na memorialni tekmi za bučkin pokal v Trbovljah 
so nastopili spet naši mlajši tekmovalci, spet so 
se odlično odrezali - osvojili so štiri medalj, in to 
vse v ženski konkurenci. Nosilke medalj so Zala 
Žagar, Nika Henigman in Laura Abram. Nastopili 
so še Jošt Pavlin z odplavanima osebnima rekor
doma v prsni in prosti tehniki, Timi Zobec, Viktor 
Govže in Marko Lovšin, naš najmlajši plavalec.

Darko Petkovič

V PAKLENICO PO 
PLEZALSKI
ADRENALIN

Kot vsako leto smo tudi letos konec junija odrinili 
v Paklenico. Nekateri za dlje časa , 
drugi za malo manj, ampak vsi z enim samim 
namenom: PLEZANJE!!!
Vreme nam je cel čas kar dobro služilo, tako da 
nas je vseh 14 članov 
odprave uživalo maksimalno.
Najbolj smo bili navdušeni seveda začetniki, saj
te taka vertikala, ko vanjo
vstopiš prvič, ne more pustiti ravnodušnega. Piko
na i pa postavi razgled z vrha 350 m
visoke stene, ko pod sabo vidiš kanjon Velike
Paklenice, ki se konča 2 km pred morjem -
NORO II!
Tako noro, da bomo septembra najverjetneje 
zopet tam. Če koga zanima, 
kako se preživlja dopust ob morju brez plavanja, 
pa se nam seveda lahko pridruži.

Boštjan Tekavec

"Prealpi triathlon fest" Tarzo 
2007

Na jezeru Revine Lag o v 
Tarzu (ITA) je bil 15. julija 
organiziran sprint triatlon. 
Ribniške klubske barve 
pa je uspešno zastopalo 
osem tekmovalcev. Bojan 
Čebin je med več kot 350 
tekmovalci slavil zmago, 
Luka Kaplan in Nik Zobec 
pa sta zasedla odlično 4. 
in 7. mesto.

Tekmovanje je lansko leto 
gostilo evropski pokal v tri
atlonu in organizacija je 
bila tudi letos pričakovano 
zelo dobra. Vse skupaj se 
je začelo že dan prej, ko je 
bilo na sporedu med 
drugim tudi italijansko 
državno prvenstvo v

kratkem triatlonu, naslednji dan pa odprta tekma 
na sprint razdalji. Vmes so izpeljali še tri različne 
tekme - za najmlajše, kadete in mladince.
V dveh Startih je v nedeljski dirki štartalo preko 
350 tekmovalcev. Luki, Niku in Bojanu je zelo 
dobro kazalo že po plavalnem delu, saj so v prvo 
menjavo prišli skupaj s prvo skupino približno 15- 
tih tekmovalcev. Razgiban kolesarski del ni prine
sel večjih sprememb in tako je Bojanu na koncu 
preostala dokaj enostavna naloga.
V prav tako zanimivem in razgibanem tekaškem 
delu je Bojan Čebin kmalu prešel v vodstvo in ga 
zadržal do konca, Luka Kaplan se je prebil do 
četrtega mesta, Nik Zobec pa je tekmo končal na 
7. mestu.

Rezultati na www.triatlon-klub-ribnica.si

BC, foto arhiv TK Inles Riko Ribnica
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»K LJUBEZEN DO 
GORA NE POZNA 

^ MEJA
Jubilejno, deseto srečanje ribnišk
ih planincev in Prijateljev srede iz 
Trsta

Začetnika in pobudnika teh srečanj sta bila Jože 
Andoljšek, takratni predsednik PD Ribnica, in v 
imenu društva Amici del Mercoledi oziroma 
Prijateljev srede, Tržačan Paolo Arochi, ki je v rib
niškem TIC-u poiskal prve informacije, kako z 
Ribničani sodelovati.
Od vsega začetka pa je bil zraven tudi Paolo 
Rasseni, ki je takrat ob prvih stikih le prevajal, potem 
pa postal gonilna sila teh srečanj. Vsem trem začet
nikom je PD Ribnica ob koncu srečanja podarila 
spominsko sliko Planinske koče pri Sv. Ani na Mali 
gori, pri kateri so se Tržačani in Ribničani radi zbirali. 
Tako je bilo tudi letos, ob jubilejnem, 10. srečanju. 
Sicer pa je bilo prvo srečanje pri prijateljih v Italiji, 
nato pa sta jih Ribnica in Trst izmenjaje organizirala. 
Namen druženja je bil spoznavati deželo, pokrajino 
in poti obeh strani, predvsem pa navezati prijateljske 
niti in jih splesti v trdno vez. Tako se Tržačani večkrat 
vračajo v Ribnico še za Ribniški sejem in včasih se 
zgodi, da se pripeljejo tudi z več avtobusi. Ribnica jim 
je postala priljubljena za srečevanje, oddih, razisko
vanje lepot gozdov in obiskovanje prijateljev.
Ob jubilejnem srečanju, 2. junija, so ribniški planinci 
povabili prijatelje k Sv. Ani in h koči, kamor so si pri
jatelji iz Trsta, ki se srečujejo ob sredah (od tod ime), 
najbolj želeli.

Toda Ribničani so jim želeli pokazati še več.
Za dobrodošlico jih je pričakalo slastno pecivo rib
niških planink in posebej za to srečanje izdelane 
majice z napisom jubileja. Po uvodnih nagovorih so 
naredili spominsko sliko ter se pod vodstvom vodiča 
Martina Žuka, sicer pa tudi vodnika v PD Ribnica, 
podali na ogled Ribniškega gradu z muzejskimi 
zbirkami ter Škrabčeve domačije. Nato so jih organi
zatorji popeljali k Sv. Ani, do koder so se podali po 
krajši poti, a primerni za vse. Še sprehod do Sten Sv. 
Ane in že so sestopili v dolino, kjer jih je pri Puglju s 
kosilom in druženjem, pesmijo in izmenjavo daril ter 
obujanjem začetkov, ko so, ne da bi vedeli, a s 
srčnostjo v srcih že premikali meje Evropske unije, 
pričakal vesel zaključek. Spomnili pa so se tudi 
pokojnega Marjana Lesarja, ki se je vsa leta 
udeleževal srečanj in jih zadnja leta po ribniškem 
koncu tudi vodil.

Zdenka Mihelič, foto arhiv PD Ribnica

6. TEK PO LONČARIJI

V Dolenji vasi je pod okriljem Šport
nega društva Lončar potekal že 6.
Tek po Lončariji. Tako rekoč v idealnih 
razmerah, lepem vremenu in v odlični 
organizaciji so 7. julija izvedli več 
različno dolgih tekov, kategorij, le-teh 
pa seje udeležilo rekordno število 
tekmovalcev. Poleg tekmovalcev pa je 
dogodek privabil v prijazno in gos
toljubno Lončarijo tudi pohodnike, 
invalide na vozičkih, ki so tekmovali v 
svoji kategoriji, ter zares številne 
gledalce in navijače.

Šestega Teka po Lončariji so se organizatorji lotili že zelo 
zgodaj, saj izpeljati tako veliko in množično prireditev ni mačji 
kašelj. Zato je zadovoljstvo tekmovalcev in sodelujočih ter 
obiskovalcev zares tisto pravo plačilo za ves trud in vloženo 
delo. Letošnji tek je štel za pokal Dolenjega lista 2007, ne pa 
tudi za Slovenski pokal. Toda kljub temu se ga je udeležilo 
rekordno število sodelujočih, kar 292. To je neverjetna števil
ka in tisti dan postane praznik za vso Dolino, ne samo za 
Lončarijo. Tehnični vodja tekmovanja Srečko Vrbinc opaža, 
da se prireditve udeležuje vse več rekreativnih tekačev in v 
primerjavi s prejšnjimi leti manj tekmovalcev. 'Toda vse to nas 
veseli, saj je naš namen razširiti tek med vse generacije in 
ljudi. Še posebej smo presenečeni in veseli, kako se je 
povečalo število tekačic in tekačev iz Ribniške doline, 
gledano samo glavni tek. Letos smo jih našteli kar 30. 
Vidimo, da se je tek med ljudmi prijel. Prav tako opažamo vse 
več gledalcev in navijačev, ki spremljajo tekače po vaseh. 
Letos jih je bilo več kot kdajkoli. Navijajo in pozdravljajo čisto 
vsakega. In ravno po gostoljubnosti so naše vasi zelo znane, 
tako se tekmovalci vedno znova vračajo k nam." Na značilno 
Lončarsko pentljo se je podalo 186 tekačev, med njimi več 
kot 50 žensk. Absolutni zmagovalec v moški kategoriji VI. 
Teka po Lončariji 2007 je postal Robert Lendaro, član 
Atletskega kluba Sevnica, ki je z lanskega tretjega mesta 
lepo napredoval. Za 9,4 kilometre dolgo progo je potreboval 
nekaj sekund več kot lansko leto Borut Malavašič, najboljši 
na isti progi. Robert je progo premagal v času 0:31:44 in za 
26 sekund zaostal za najboljšim lanskim dosežkom. V ženski 
konkurenci je slavila Darja Kokalj s časom 0:36:10, tekačica 
ŠD Lončar Dolenja vas. Kot lansko leto sta lovoriki najhitre
jšega Lončarja pobrala ista tekmovalca, tako v ženski kot 
moški konkurenci. Najhitrejša Lončarka je Vesna Oražem, 
najhitrejši Lončar pa Igor Stošič. Startalo je tudi okoli 90 tek
movalcev v otroških kategorijah in 12 pohodnikov, ki jih je po 
Lončariji vodil kar dolenjevaški župnik Branko Potočnik, ki se 
je izkazal tudi na tekmi kot razdeljevalec osvežujoče vode. 
Razpisana je bila tudi kategorija invalidi z vozički, kajti trasa je 
primerna tudi za njih. 'To kategorijo razpisujemo že vseh šest 
let, a žal se nam ni prijavil še nihče. Tako vsakič komplet 
medalj pospravimo, ne da bi ga podelili. Še vedno pa jih 
želimo povabiti medse. Če bi se prijavil vsaj eden, bi bilo 
naše zadovoljstvo že veliko. Tako bomo razpisali to kategori
jo tudi drugo leto," je razmišljal Srečko Vrbinc. Vsi udeleženci 
Teka po Lončariji so dobili spominek organizatorja in topel 
obrok, prvi trije pa tudi medalje. Podelitev je potekala v pri
jetnem vzdušju, še posebej veselo pa je bilo, ko je po 
podelitvi zaigral Ansambel Zdomarji, žal pa težko pričako
vane igre dramske skupine KUD France Zbašnik ni bilo. 
Rekord Lončarske pentlje s časom 0:29:13 iz leta 2003 še 
vedno drži Boštjan Hrovat iz Begunj, med ženskami pa je 
najhitrejše tekla leta 2002 Ida Surbek s časom 0:34:35. 
Odkrijmo še najstarejša udeleženca: Gusti Laznik (Marathon 
Novo mesto), letnik 1936, ter Rožica Lampe (TK Ljubljana), 
letnik 1941.

Zmagovalec je dejal, da letos ni

BILA HUDA KONKURENCA

V REKORDNEM ŠTEVILU UDELEŽENCEV 
JE TUDI PRIHOD KOT ZADNJI V CIU 
ČASTNA ZADEVA

Napor tekmovalcev je bil v hudi 
VROČINI TOLIKO B0U OPAZEN

Zdenka Mihelič 
Foto Alenka Pahuue
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5. obletnica Otroške 
nogometne lige v Ribnici
Letošnje poletje praznujemo 
organizatorji dosedanjih 
otroških nogometnih aktivnosti 
že 5. obletnico delovanja ter 
razvoja otroškega nogometa v 
ribniškem okolišu. V znamenju 
uspešnega delovanja v pretek
lih letih smo se odločili za 
nove dogodke, ki naj bi 
popestrili vsakdanjik mladih 
nogometašev.

Kot prvi dogodek smo si zamislili 17. maja 
strokovni nogometni seminar za odrasle. Gost 
večera Iztok Kavčič, sicer trener mlade 
nogometne reprezentance Slovenije U19, asis
tent na Fakulteti za šport ter vodja trenerjev na 
Nogometni akademiji NZS v Ljubljani, je v prijet
nem ambientu Škrabčeve domačije poskrbel za 
zanimiv večer. Srečanja se je udeležilo nekaj 
preko 20 povabljenih ljudi, ki so bili včasih ali pa 
so še povezani z nogometom ter športom nas
ploh. Deležni so bili poučnih teoretičnih napotkov 
kot tudi praktičnih prikazov s projektorjem, kako 
na pravilen način naučiti otroke v določeni 
starosti ustreznih nogometnih osnov. Zavedati se 
moramo namreč, da morajo bodoči profesionalni 
nogometaši pridobiti osnove nogometa v pravih 
letih, to se pravi, da se morajo vključiti v kvalitetno 
vadbo vsaj do 12. leta starosti.
Še ne 14 dni zatem, 2. junija, pa smo se člani 
društva FC Libero že pripravljali na izlet v Celje. 
Organizirali smo namreč brezplačen ogled tekme 
nogometne reprezentance Slovenije z izbrano 
vrsto Romunije. V 70 - članski zasedbi smo tako 
odpotovali z avtobusom, ki nam ga je pomagala 
najeti Občina Ribnica. V sodelovanju z NK Bravo 
pa smo priskrbeli vsem članom poleg brez
plačnega prevoza tudi brezplačne vstopnice za 
ogled tekme. Vzdušje je bilo enkratno, na uho 
nam je celo prišla informacija, da si je večina 
otrok izletnikov prvič v živo ogledala nogometno 
tekmo na nogometnem stadionu nasploh, 
vsekakor pa so bili presenečeni ter navdušeni 
nad prekrasnim nogometnim stadionom Arena 
Petrol, ki ponuja fantastično počutje za 
nogometne navijače, saj si je popolnoma dru
gače ogledati nogometno tekmo v živo kot pa 
preko TV - prenosa.
Istočasno pa se je organizacijski odbor tradi
cionalne otroške nogometne lige intenzivno 
ukvarjal s pripravo že pete prireditve po vrsti. V 
treh tednih je bilo ca. 100 tekem, ki jih je odigralo 
11 moštev iz občin Ribnica, Sodražica, Loški 
Potok ter Velike Lašče. Vsi skupaj smo komaj 
čakali finalni dan, ki je bil v Dolenjih Lazih 8. julija. 
Po celodnevnem tekmovanju za končno 
razvrstitev smo si lahko ogledali še eksibicijsko 
tekmo med ekipama pokroviteljev ter funkcionar
jev. Za slednje so igrali Jože Tanko (vodja 
poslanske skupine SDS), Jože Levstek (župan 
občine Ribnica), Andrej Pogorelc (podžupan 
občina Sodražica), Vinko Košmerl (Občina Loški 
Potok), Branko Potočnik (selektor MDV, župnik 
Dolenja vas), Mitja Mihelič (Reprezentant futsal 
Slovenije, igralec Svea Lesne Litije). Pokrovitelje 
pa so predstavljali Bojan Janeš (Anis trend), 
Vlado Jelenovič (Butan plin), Julija Benčina

(Benles), Sandi Radivojevič (Sandi d.o.o.), 
Roman Češarek (Avant-geo), Sanel Konjevič 
(generalni sekretar Nk Interblock), Drago 
Marjanovič (nekdanji nogometaš) ter Mladen 
Klarič (selektor ekipe Zelene rosce). 
Izenačenemu izidu 4 proti 4 so sledili še prosti 
streli s šestih metrov (penali), po katerih je bil 
končni rezultat 11: 8 v prid Pokroviteljev. Rezultat 
sicer ni bil življenjsko pomemben. Tekma naj bi 
predvsem pokazala otrokom, da je tudi pri 
otroškem dogodku potrebno skupno sodelovan

je z odraslimi, ki so jim bili s to nogometno pred
stavo lep zgled kvalitetne športne igre.
Na zaključni prireditvi so pokal za fair play prejeli 
Hrovaški petelini, kot najmlajši igralec je prejel 
nagrado Klemen Levstik (8 let, MDV), najboljša 
strelca pa sta postala s 7 zadetki Matej Vesel v 
kategoriji U12 ter s 30 zadetki Tilen Štimec iz 
moštva FC Smrkci mašine. V mlajši kategoriji U12 
je ob koncu tekmovalnega dne pristalo na prvem 
mestu moštvo NK Velike Lašče, drugi so postali 
igralci KMN Avtopralnice Petek-2, na tretjem 
mestu pa so končali sicer lanski prvaki otroške 
lige, ekipa MDV (Ministrantje Dolenje vasi). V 
starejši kategoriji Ul5 so zmagovalci postali člani 
FC SMRKCI MAŠINE, ki so bili glavni favoriti. 
Vrhunec zaključne prireditve pa je bil izbor 
najboljših igralcev tekmovanja v t.i. 
Reprezentanco FC Libero. To so postali:

Borba poslanca Jožeta Tanka s predstavniki pokroviteljev

VELIKI ZMAGOVALCI

Reprezentanca FC Libero U12:
Jure Petek, vratar, Jošt Kromar, 
David Dejak, Matej Vesel, Teo Turk

Izbor Reprezentance FC Libero 
U15:
Nejc Mohar, vratar, Jošt Stupica, 
Andraž Štampfel, Tilen Štimec, Blaž 
Nosan

Izbrane igralce čaka v mesecu 
avgustu še obisk treninga 
slovenske nogometne reprezen
tance, kjer bodo prejeli avtograme, 
se pogovarjali, slikali ter preživeli lep 
dan z slovensko izbrano vrsto.
Ob pogledu na 5 - letno delo na 
nogometnem področju bi se rad še 
zahvalil prav vsem, ki sem z njimi 
sodeloval, pokroviteljem, strokovn

im delavcem,
staršem ter vsem, ki 
so kakorkoli pripo
mogli k razvoju 
nogometa. 
Vsekakor pa se že 
veselim sodelovanja 
v prihodnjih letih. 
Vsem mladim 
nogometašem pa 
želim še veliko šport
nih uspehov, na 
rekreativnem pa tudi 
na profesionalnem 
področju.

Franci Mihelič, 
predsednik FC 

Libero
Foto arhiv FC Libero

Obvestilo o pripravah na 

nov pravilnik o športu

Obveščamo vas, daje Občina Ribnica začela s pripravami nove
ga pravilnika za vrednotenje športnih programov v občini 

Ribnica. Če imate konkretne predloge, nam pišite na naslov 
Občine Ribnica, Gorenjska cesta 3, najkasneje do 20. 9. 2007. 

Za vsa dodatna pojasnila smo dosegljivi 
na tel. štev. 01/837-20-29.



PopoldANski del:
RIBNIŠKI GRAD

od 15h do 18Ih

VečernI dsl:
MAROF

Koncert od 1 9Ih dAlje

• BOBNARS UNITED
• IMPROšus/ 5xjhE 

KamInas (COOS)
• CIRKUŠKA PEDAGOGIKA 

• PRESENEČENJE
• iqRE

• anImacIJe ...

KENNYBAL SMITH 
GOLLIWOG 
BREEDLOCK 

I SCREAM 
GENERAL MUSASHI 
SCHIZOPHRENIA 
CHICKSY DICKS 

UNFRAMED

RIBNIŠKI______
ŠTUDENTSKI KLUB


